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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date of 11,inJC riplion 05/07/99 

Ryan Benjamin HASTEN, date of birth: 03/20/84, was 
interviewed at his residence, 7842 s. Lamar Street, Littleton, 
Colorado on April 27, 1999. He was advised of the personal and 
professional identity of the writer and the purpose of the 
interview. HASTEN's mother, Terry HASTEN, was present for the 
interview. 

HASTEN advised that he is a freshman at Columbine High 
School, and did in fact leave his blue Nike backpack in the 
cafeteria at the high school on April 20, 1999, following the 
incident there. HASTEN stated that he is on "A" lunch schedule, 
and had entered the cafeteria at approximately 11:25 AM. HASTEN 
bought lunch in the cafeteria, and took a seat in the main 
cafeteria area. HASTEN was shown a map of the cafeteria by the 
writer, and advised that he believed he had been sitting at table 
QQ on that map. 

HASTEN stated that he was sitting with Kyle MICHELSON, 
Chris CARLSTEDT and Jon STOCKING, fellow freshman. HASTEN 
pointed out what he recalled to be their seating location on that 
date. 

HASTEN stated that he had just sat down to eat when he 
heard a noise outside, which he described as a bang which sounded 
similar to a firecracker going off. HASTEN saw teacher Dave 
SANDERS exit out the west door by the faculty lounge to the area 
outside the cafeteria. HASTEN stated that as he was going out, 
he heard SANDERS telling everyone to get under their tables. 

Within ten to fifteen seconds Mr. SANDERS came back 
into the cafeteria through the same door, and was yelling for 
everyone to run. HASTEN did not think that Mr. SANDERS appeared 
to be injured at that time. 

HASTEN stated that he ran up the stairs on the east 
side of the cafeteria and into the hallway above. An unknown 
teacher was telling people to go into the auditorium, and HASTEN 
went inside. Not feeling comfortable there, HASTEN continued to 
run through the cafeteria, down the main hallway past the 
administrative offices and out into the faculty parking lot on 
the south side of the school. He then began running north toward 
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Clement Park. He saw a marked police unit driving south through 
the park toward the high school, and as he approached it the 
deputy driving it told him to keep running. 

HASTEN advised that as he ran out the main entry doors, 
he saw that several of the doors and windows were broken out. He 
also stated that he heard several bangs while running through the 
building, which were not too loud. He did not know if the bangs 
were coming from within or outside of the building. 

HASTEN stated that he did not see the suspects at any 
time during the incident. He also did not see any duffel bags or 
other suspicious objects while in the cafeteria. 

HASTEN stated that he did not know Eric HARRIS or Dylan 
KLEBOLD. He saw their pictures in the newspaper, and did not 
think he had ever met either of them. HASTEN stated that he had 
seen some individuals in the past wearing dark trench coats on 
campus, and had heard that they were known as the Trench Coat 
Mafia. HASTEN did not know anything else about the group, and 
was not acquainted with anyone who belonged to it. 

HASTEN stated that he had been wearing a white and 
green plaid button-up shirt and green shorts on that date. 

A copy of the cafeteria map depicting HASTEN's seating 
location is attached to this FD-302. 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

 

Typed transcript for handwritten statement of Joel Hatfield 

 

The person was wearing a black trench coat, had red hair, black baseball cap, jeans, tall. He was shooting 
a sawed off shotgun and a semi-automatic. Shot a male student in the knee and then proceeded by 
shooting the shotgun at another student who was laying on the ground at close range. He started 
shooting outside by the lower parking lot. He then proceeded to come inside. At that time I was told to 
get down and move. I went into the kitchen and was locked into a laundry room with other students and 
teachers. The suspect started shooting into the kitchen with the shotgun. One of the students that was 
shot proceeded to crawl toward the baseball field in an attempt to escape. [editor’s note- this was likely 
Michael Johnson]. I only saw on shooter. The male that was shot in the knee was wearing jeans, was in 
my first hour class during first semester. Their was a shotgun blast up stairs sounding like it came from 
the glass window area to the west. I stayed with a custodian and other faculty members until such time 
as the SWAT team 
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Summary of Statement (cont) 

 

Entered and told us to get out. I didn’t see anything else but continued to hear multiple shots and 
explosions. I was there for about two hours. 
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Supplemental Report 
JCSO 91)..7625 I FBf 174A-DN-57419 I CONTROL NUMBER: 1994 

Investigator Dan Pfannenstiel/ West �etro Fire/ .303-9894307 Extension 530 

G 
On April 29. 1999 at 1300 hours I me! with Joel Hatfield and his father, John Hatfield. at��

�
,.Cl':) 

Drive in Littleton, Colorado for the purpose of an interview 

"\ { Joel Hatfield provided the following information about the Columbine High School incident, which 
Y 

occurred on April 20, 1999: 

• Joel was in English class until 11 10 a.m. when the bell rang. He stated that be got our of class and 
went to his lockCI" across from the Matil Department. He stated tbac he was with "Pf'[editor's note: 
Peter Capra] for a short time and then "Pf' went to his own locker while Joe! went to the cafeteria via 
the interior stairs. Joel stated that there was nothing unusual at that time.

• Joel stated that he was at the top of the stairs when the second bell ( 11:15) rang. He stated that be 
walked along the south side of the cafeteria and then sat at a table along the west windows. He 
identified where he sat as table "M'', "BB" or "CC'' as noted in tbe FBI Evidence Diagram. He stated 
that he sat down and faced to the east (stairs) with his back to tb.e windows.

• Joel was wearing blue jeans, a dark checkered flannel shin and a "Amber Crombie" hat (oormal 
direction). Joel did bave his eyeglasses oo at this time. He stated that he had a purple backpack with 
the following in it: $50.00 cash, Math book., Earth Science book., clack binder, red folder, Louis Lamar 
book and a GMC manual. He left his backpack on the floor.

• Joel stated tb.at PJ returned to the table and that Jon Owens and Brian Hale were also sitting at the table.

• Joel stated that he was sitting at the table for about 15 minures and then be heard a single "pop". He 
stated that it sounded like it was a paint ball gun. Joel stated that moments later he got up to throw 
something in the trasb. and as he did so, b.e lookl!d out the west windows. Joel gave the following 
account while !oolang out the window
I Observed a single gunman described as a wbite male, about 6 feet tall, with a medium build. An 
oval face, no glasses, no facial hair and red, ear length hair. He was wearing a black baseball hat 
backwards.

2. The gunman was standing nonb of the cb.ain link fence and east of the sidewalk. The gunman was 
facing Joel.

3. The gunman did not have anything over his face and was wearing dark blue jeans with no holes or 
pa1ches. Joel stated that he bas a white shirt (believed to be a T-sb.in) and a ligh1 colored vest with 
pockelS. Joel stared that the vest was ·'weighted down, because it was not flapping like the front of bis 
coat''

4. Joe! stated that the gunman b.ad a black trench coat on that went to about the middle of his lower legs 
He stated that it was open and "flapping io the wind". He stated that there were no logos or identifiers 
on the trench coat.

5 Joel stated that tbe gunman did not have any gloves on and that he could not sec his feet 

6. The gunman had a gray, semi-automatic handgun in bis rigbt hand. He staled that the gun was "T­
sbaped" and there was about 5 inches in front of and behind the pistol grip. The gun b.ad a long clip in
it.

7. Joel stated thal the gunman fired a single sho1 at Mike Johnson, who was on the bill west of !he
sidewalk. He stated that this sbo1 was fired at Mike Johnson's knee.
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Supplemental Report 
JCSO 99-7625 / FBI 174A-DN-S7419 I CONTROL NUMBER: 1994 
Investigator Dan Pfannenstiel/ West Metro Fire/ 303-989-4307 Extension 530 

8. Joel stated that the gunman turned (unknown direction} and fired "a bunch of shots (rapid fire)
while turning"

9 Joel stated that the gunman then fired a single shot at a guy that was standing near the chain link 
fence (non.h side) in the upper body. The shooting victim fell to the ground on the east side of the 
walkway 

10. Joe! stated that he did not have anything i.n his left hand a, this time. He stated that the gunman
then "changed clips", but does not know what he did with the clip that he took out.

11 Joe! stated that the gunman then walked up the hill (north} and picked up a shotgun that was lying 
on the ground He does not remember if it was on the sidewalk or not. 

12. Joel described the sho1gun as a "shon, side by side, double bllrnll shot gun" Joe! stated that be
picked this sho1gun up and held it i.n his left band.

13. Joe! stated that the gunman came back down the hill towards the shooting victim near the fence
(the cbest wound on the ground) and "pointed the shot gun at him and fired two times".

• Joel stated that a janitor then came in to the cafeteria and yelled at everybody to get down at which 
point he did. Joel stated that his right arm was against the wall and be was facing to the south. He 
stated that he was "crouched down"' and did not see the gunman come into the cafeteria. He stated that 
be never saw a second or a third gunman.

• Joel stated that he was on the floor for about one minute and does not remember seeing any big duffel 
bags at that time. Joel stated that be than go1 up and ran south to the wall and then ease along !be south 
wall towards the stairs. He stated that he got 10 about the commons area and hear "two (2) shot gun 
blasts from above". He stated that one of the "blasts came down the stairs and the other went down the 
hall. because be beard it rattle along the lockers" Joel stated that be did not hear any shots from behind 
at that time.

• Joel stated that everybody started to run bade down tbe stairs at that time. He stated that he ran towards 
the kitchen and then into the "laundry room" in the rear of the kitchen. (see attached diagrams)

• He stated that the laundry room locks when you close it and can only be opened with a key or from the 
inside. He stated that there were about 18 or 20 people in the room with him. He stared that !be 
following were in the room with him:
Paul Andrews
Kristin Garramone (sic)
Austin Me:irs (sic)
4 lunch ladles (unknown whom)
3 teachers (unknown whom)
I custodian (unknown who) [editor's note: Tony Arnold]
9 - l l unknown students

• Joel stated that the janitor had a radio and tha1 he communicated to somebody on the outside and they 
told us to stay in there Joel stated that he beard what be thought was a "fire extinguisher going off a 
couple of minutes after they got into the room" He stated that they continued to bear gun shots from 
above.
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JCSO 99-7625 / FBI 174A-DN-57419 / CONTROL NUMBER: 1994 
Investigator Dan Pranneostid / West Metro Fire/ .303-989-4307 Extension 530 

• Joel stated that "somebody knocked on the door and wanted to comt: in" He stated that this person 
"slipped bis ID under the door wntch read Jeremy", but that they "did not open the door for him" He 
stated that Paul Andrews still bas the ID to date. 

• Joel stated that the SWAT team eventually got to them and they went from the laundry room, to the 
teachers lounge, out the window and up the hill to a fire department vebicle. He stated that they did so 
about three at a rime and that they had to hug the wall as they went 

• Joel stited that he did not koow the gunman, but could recognize the one shooter in a photo line up if 
be bad 100. He stated that he never beard of Dylan Klebold or Eric Harris prior to the event and only 
saw them on the television or the newspaper. 

• Joel stated that be bad never heard of the Trench Coat Mafia (TCM) prior to the eveoL He stated that 
he bas seen trench coats only a couple of times at school. He stated that be has no koowledge of 
anybody with a "double pierced eye brow''. 

• Joel stab:d that be does use the family computer, but does not know what an "ICQ" is. He stated that 
their family e-mail address is www.bot36chevy.ao1. He stated that be doesn't do "anything kooky on 
the internet". Mr. Hatfield confirmed what Joel bad said and asked if wanted to see anything on the 
compurer. He staled that Joe! generally uses the e-mail for the Boy Scout projects that he is involved 
with. 

• Joe! stated that be did not see or hear the RNN message of the day on April 20°' He stated that be did 
not hear anything about "guns or bombs" prior to the events on the 20"' of April. 

I gave Joel Hatfield aDd his father my business card should they need to have a contact regarding this 
incident Included witll this report is the diagram that Joel drew bis location, entrance into and exit out of 
tile cafeteria. 

JC.001-003260 



. ~ I 
J, .-,,:2 Vt' /JO ,J; oO 

10 
0 0 0 0 

0 
' 

'ct 0 
f:i 

0 0 0 0 

0 t 0 0 0 0 
~ _\ □ 
ct ~o o o 

0 0 

00 

0 0 

0 

0 

0 0 0 
□ 

000000 

0 0 0 0 
0 0 

0 0 
0 

.lID':>000.:1 ___ ----~ 

□ JC-001- 003261 



--

-.:i:~Hl 110N 

0 o 0 

o:. 0 o ~ 
;a 00 0,;;; o 

cf" 0 0 ;i:f" 0 

0 0 z' oO ·W 
0 010 O O ~ 

0 0~o0 
----\~~'ti~ 05 ~ 0000 00 0 

o0 0 o 0 
ooo ooo 
0 0 O 

·----

-a 
i~ --""" 

JC-001-003262 



KAUI.MAN, D 

JC-001- 003263 



CONTINU A-TION D 
Reporting A,1en,:y Roponing Officer 

SUPPLEMENT V 
JCSO MCFADDEN 

Connecting C as• Repon No Victim N amc, Original Repon 

,tk.ait0n X First Degree Murder Offense Swus: Open X E,:.ceptionaHy Cloam! □ 

Rec:l.a,:,.ificailcn 0 

1
�: j Qu.u,1i<:< ) Brmd 'lome 

INVESTIGATION: 

ci ...... by ,._,.... □ Unfounc!ea □ 

j Oeserifl'iOI\ l S«ill No 

INTERVIEW WITH DAVID HA ULMAN, 008/10-11-82 

9551 West Hialeah Place 

Littleton, Colorado 

Cue Ropon .'-o 

99-7625-J
Dale This Ropon 

04-30-99 
Recommend Case: Re.,.1ew □ 

V11lue 
Stolen 

Closure □ 

l R 
Value J Va.Jue 

eco,ere,J o,,.'30'i 

On April 29, 1999, at approximately 1650 hours, l interviewed David Haulman at his residence concerning the incident a1 

Columbine High School. Haulman stated that on April 10, 1999, he wem to school at approximately 0710 hours and had classes 

first through fourth periods. Haulman stated that his lunch period started at approximately 1110 hours and that he went directly 

to the lunch room, arriving at approximately 1115 hours. \1/hen shown a diagram of the cafeteria (attached), Haulman stated that 

he was seated at table KK. 

Haulman said that at approximately 1 ! 25 hours, he heard a "bunch" of gunshots. Haulman stated that he immediately got up 

from table KK and ran through the science and math area hallway and exited out the front doors of the school by the main hallway 

leading to the east doors. 

Haulman stated that once outside on Pierce Street he stopped a vehicle that was driving by and obtained a ride from an unknown 

citizen. 

Haulman stated that he left his blue Jansport backpack in the area of table KK. funher describing his backpack as dirty and 

containing school books. Haulman also stated that his school locker was number 80. 

DISPOSITION: Case open, pending funher investigation. 

Supervisor I nitia!s anli Date 

OTHER 

Assigned To 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

 

 

Typed transcript of handwritten statement of Samantha Haviland 

 

Q: Did you see the duffel bags in the cafeteria? 

A: No 

 

Q: Did you see anyone carrying any duffel bags in the cafeteria? 

A: No 

 

Q: Did you see Eric Harris or Dylan Klebold on Monday or Tuesday? 

A: No, the last time I noticed Eric Harris was about one month ago. 

 

Q: Have you heard anything from anyone about the Trench Coat Mafia making bombs or buying guns? 

A: I have a friend, Nick Baumgart, that knew Eric Harris in Junior High School and quite often Eric has 
asked Nick for empty BB gun cartridges to make pipe bombs.  
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Summary of Statement (cont): 

 

Q: Did Nick give him any? 

A: No 

 

Q: Did they hang out together? 

A: Only in Junior High, they were only casual friends.  

 

Q: Did you have a backpack? 

A: Yes, its on the ground by the dollar cart. Its green with a small yellow ribbon tied on it. 

 

Q: How did you leave the cafeteria? 

A: Through the auditorium. 

 

Q: What time did you enter the cafeteria? 

A: The bell had already rung, about 11:15 am. 

 

Q: Where did you come from prior to the cafeteria? 

A: From the 2nd floor. 

 

Q: Who were you with in the cafeteria? 

A: I had four friends sitting with me at the dollar cart. Caitlin Whitney (11th), Stefania Ubowski, Alan 
Barker, Lindsie Macy 
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Samantha was sitting with Caitlin Whitney 933-054-, Stefania Ubowski 972- 4267 and Alan Barker. 
Samantha had just talked with Emily Stepp 347-9393 and a female friend of Emilys- they had both just 
gone up the steps. The group was talking about how Lindsie had been gone for 5- 10 minutes when 4 
girls ran in the door screaming. Samantha does not know who they are- saying somebody had just 
gotten shot; that there was somebody with a gun. The janitor (smaller, skinnier one) and Mr Sanders ran 
towards the windows. A table of Jocks, Nick Foss and Leigh Kamens, were sitting at a table located next 
to the windows. Nick went outside and was ducking behind benches attempting to see what was going 
on. The janitor ran along the windows to make sure everybody was getting down.  

Samantha was hiding behind the cart and heard what sounded like fire crackers at a distance. Everybody 
had started to run. Samantha and her friends ran into the auditorium that had a guitar class in session. 
The students on stage dropped their guitars and started to run. Samantha and her friends ran up the 
stairs and hid in a sound booth. They heard 5- 6 gun shots that sounded very close. They thought the 
gunman had come 
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Into the auditorium- then they heard a bigger bang. Approx. 15 sec later the fire alarm starting going off. 

Samantha began running across the top of the auditorium and went out the NE door. Samantha reports 
that she stopped in the hall and observed that the east main entrance glass door was shattered. The 
hallway contained approx. 30- 50 students who were standing up against the lockers. Sara Martin and 
brother and sister Jon and Dianna Cohen were standing up against the pillar next to the front door. The 
group ran into the Counselor’s hallway and were instructed by the counselors to not panic and to walk 
out the N doors to go outside.  

Samantha was walking towards the designated smoking pit and heard approx. 5-6 more gun shots while 
climbing the fence.  

Emily Stepp told Samantha later that night that one of the gunmen had fired at her as she was running 
out of the E main entrance. She realized then that the shots had come from behind her.  

Samantha gave info that: 

1. Arthur Curtis 932-0928 was shot at on the soccer field by the gunman. I then contacted & 
interviewed him. Told me  

2. that Katie Place should be interviewed. 
3. Lindsie Macy was the 1st person to call 911 and saw Anne Marie Hochhalter get shot. 
4. Crystal Woodman 973-8584 was in the library & escaped. 
5. Jessica Friedman 973-5557 was in the cafeteria 
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Denver Police Department  

STATEMENT 

 

 

Typed transcript of handwritten statement of Kyle Evan Hayes 

 

The statement is being written by Det. Rino for Kyle Evan Hayes (14). 

I was in the Chemistry lab, and there was eight of us in the class. I heard a lot of gunshots and bombs 

exploding. We all got under the front table next to the teacher’s desk. I was looking up to see what was 

going on and the teacher, Mr. Craft, put up a table in front of the door. Mr. Craft he stepped to the side 

and got next to the wall and I was able to look out the front door window of the class room and I saw a 

male with a black trench coat, a baseball cap turned backwards (unknown color), he had shoulder length 

hair, dark color. He was carrying some sort of short weapon (unknown color). He turned and faced my 

direction and put the weapon up and shot it. It hit 
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Summary of Statement (cont): 

 

Glass and the glass broke and the table in front of the door was hit. I covered my eyes and ducked down. 

Wood chips were flying. The guy then left. We hid behind an evaporator and we waited. 

The guy that shot the weapon had a pimply face. 

Mr. Craft just got us in the hallway and brought us into his room.  
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JEFFERSON COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT CR#99-l2067 

DET34/BOATR!GHT 

On 04/26/99, Det Boatright IIO) was assigned a lead sheet 
identified by Control #1216, requesting he conduct an interview 
with Kyle Hayes. The lead sheet information indicated Kyle Hayes 
was located in the chemistry lab when the incident started and 
observed one of the suspects fire into that room through the glass 
window of the door. 

On the same date at approximate�y 1630 hours, IO responded to 
8233 s. Quail Way, Littleton, co, for the purpose of contacting 
Kyle E. Hayes, DOB: 07/26/84 !phone, 303-979-0856). IO had 
previously made arrangements to inter·;iew Kyle Hayes through his 
mother, however, she did not remai� f:ir the interview. IO would 
note, just prior to the conclusion cf the interview, Kyle Hayes' 
father, identified as Don Hayes, a::ri-red home and sat through the 
remainder of the interview, 

Upon speaking with Kyle Hayes, :o confirmed he is a freshman 
at Columbine High School and was prese!lt at school on 04/20/99. IO 
subsequently had Kyle Hayes review h::.s ac:ivities on 04/20/99, 
beginning when he arrived at school Kyle Hayes explained he does 
not have a first period ar.d usua::-., arrives at school sometime 
between os:5 and 0820 hours Kyle Hayes confiI:ned he did arrive at 
Columbine High School around the time frame provided above on the 
date in question. Kyle Hayes fc.1.:.-::':er verified he was provided 
transportation to school via his mot:':er and recalled entering the 
school t:'"!crcugh the "commons area." Kyle Hayes confirmed the 
entrance he used was located on the south side of the school, near 
the cafeteria. Through additional questioning, Kyle Hayes stated 
he did not observe any unusual act'..·1ity when arriving at school. 

Kyle Hayes next explained, upcn arriving at school, he then 
went to his second period class which began at approximately 0830 
hours and lasted until approximate::_: 0920 hours. Kyle Hayes 
identified that class as "weights '' Kyle Hayes stated his 
instructor for that class was "Mr. Place " When asked where that class was 
located in the school, Kyle Hayes stated the weight room was located near 
the "gym" on the nor::h side of the school 
building. 

Kyle Hayes next stated he went to t!lird period class, which 
began at approximately 0925 hours, ·,ihich lasted until approximately 
1015 hours Kyle Hayes identified that class as language arts and is taught 
by Miss Bohack. Kyle Hayes explained his third period 
class was located in the "math hall" and believed the room was 
identified as "MA7." 

Kyle Hayes next reported he attended his fourth hour class 
which began at approximately 1020 hours and lasted until 
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approximately 1110 hours Kyle Hayes identified that class as 
"Spanish," which is taught by Ms. Killien. Kyle Hayes stated that 
aforementioned class was located i:i. :::he "downstairs" portion of the 
school, near the "commons." For purposes of clarification, when 
Kyle Hayes refers to the "commons or commons area," he is refe:-ring 
to the cafeteria area. As that discussion continued, Kyle Hayes 
clarified his Spanish class is only approximately 40 feet east of 
the commons area. 

Kyle Hayes reported after the fourth hour bell rang, he left 
his Spanish class and walked to the commons area with a friend, 
whom he identified as Austin Steck:er {phone: 303-933-1502). Upon 
arriving in the lunch room, Kyle Hayes stated he along with [editor 
note: Joseph]Aust1n Steckler, got in line and purchaseC. :heir l:.;.nch, 
after which both he and Austin Steckler sat down at a table with 
other friends In terms of a time frame (refe:-ring to :he activ1ty 
above), Kyle Hayes reiterated he was only approximate:.:.,· 40 feet from 
the commons area when he left his fourth hour class and recalled 
the lunch l1ne was very "short." Kyle Hayes stated he did net 
believe it took either he or Austin Steckler mere than fi•:e m1nutes 
to walk to the lunchroom, purchase a lunch, and then find a table 
IO subsequently supplied Kyle Kayes with a diagram of the commons 
area and asked him to approximate where he sat in the lunchroom. 
Refer to the aforementioned diagram for de:ails, however, IO •.iould 
note Kyle Hayes placed himself at a loca:ion which appears to be 
close to the center of the lunchroom area 

once Kyle Hayes had identi.:'ied !"lis location in the lunchroom, 
IO confir:ned when he arrived at t�a: location, he was in possess1on 
of a "east pack" backpack, whic:-i. he described as blue and black in 
color. Kyle Hayes went on to state the backpack has a "net" in the 
front with a "red and yellow drawsc::::-ing." Kyle Hayes added his 
backpack has a rubber non-slip s;".c:.;.:der strap. According to Kyle 
Hayes, contained in his backpack was his student I.D. along with 
various school books and papers. 

When asked to identify other individuals located at the table, 
Kyle Hayes stated, in addition to himself and Austin Steckler, he 
recalled the following list of students sitting at the same table. 
The st·..1dents were identified as T.i:n Miller, Jeff Morroni, Devin 
Casteel, Chris Donnelly, Jonny Sc::::-oble, Pat Vassar, Alex Schlasser, 
and Jacob Hemelstrand IO wouli note all of the spellings for the 
above named indi·,iduals were prcviC.ed by Kyle Kayes [editor's note- 
and corrected by editor] In addition, Kyle Hayes identified all 
the forenamed students as freshmen. When asked if he could 
identify any othe::::- students located at nearby tables, Kyle Hayes 
responded in the negative. 

IO next asked Kyle Hayes if he was familiar with a party 
identified as Jordan Grimm. IO would note Jordan Grimm was 
identified as a party possibly located at the same table with Kyle 
Hayes per this information provided in the lead sheet. According 
to Kyle Hayes, he was f�miliar ·,;.i:h Jordan Grimm, but was 
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relatively certain the forenamed was not located at his table. 
When asked why he may be associated with that individual (pursuant 
to the recovery of backpacks), Kyle Hayes stated he did recall 
having a math paper of Jordan Grimm's in his backpack Kyle Hayes 
was unable to provide any additional explanation concerning that 
point. 

When asked if he could recall any unusual activity occurring 
in the cafeteria during the time he arrived and found a place to 
sit, Kyle Hayes responded in the negative. When asked if he had 
observed any individuals carrying unusual backpacks or duffle bags 
into the cafeteria during that time frame, Kyle Hayes again 
responded in the negative. Kyle Hayes related it would not be 
unusual to see students with either a backpack or duffle bag in the 
commons area Kyle Hayes pointed out he was relatively certain 
most students at least carried a backpack when attending school 
IO again stressed with Kyle Hayes, the possibility of seeing any 
individuals carrying what could be considered an unusual duffle bag 
into the cafeteria area Kyle Hayes continued to respond in the 
negati.ve. 

When asked if he obser-,ed any um:.sual activity in the 
cafeteria that date, Kyle Hayes responded in the affirmative. Kyle 
Hayes stated approximately "five min;.;.tes" after sitting down at his 
table, he observed a teacher, whom he identified as "Mr. Sanders," 
enter the commons area and begin "yelli:ig." When asked to describe 
the teacher, Kyle Hayes stated t:l.e f-:>renamed was "older" and was 
wearing a lighter colored shirt and jeans. Kyle Hayes stated he 
was also certain the teacher was wea:::-ing "glasses.'' As the 
interview continued, Kyle Hayes stated he was certain as to his 
identification of the teacher {refer:::-ing to Mr. Sanders) as he had 
seen the forenamed pictured on teleNi.s::.on during a news report. 

Kyle Hayes was next asked to describe the specific activity as 
it related to Mr. Sanders. Kyle Hayes stated he observed Mr. 
Sanders ente:::- the cafeteria from the "west door" near the faculty 
lounge. Kyle Hayes stated Mr. Sanders was "running" at the time 
and began yelling for students to "get down, he's got a gun." Kyle 
Hayes stated Mr. Sanders repeated these commands several times as 
he proceeded in an easterly direction through the cafeteria IO 
subsequently had Kyle Hayes identify the location where he first 
obser·,ed Mr Sanders. Kyle Hayes subsequently affixed an "X" and 
wrote Mr Sanders on the diagram where he had previously identified 
his location in the cafeteria. IO would note the location where he 
originally observed Mr. Sanders as close to the faculty lounge 
area, in add~tion to a western entrance to the commons area. 

Kyle Hayes next reported to IO he forgot one point prior to 
seeing Mr. sanders When asked to elaborate, Kyle Hayes stated 
just prior to seeing Mr. Sanders, he saw a group of people moving 
to the west windows of the commons area. Kyle Hayes stated he 
thought people were going to that location because there was a 
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"fight outside " Kyle Hayes stated at the time he had no other 
explanation for why groups of p~ople were going over to the west 
windows of the commons area. 

IO clarified with Kyle Hayes the first unusual event he 
observed in the cafeteria was when people began moving towards the 
west window and it was moments later, he observed Mr. Sanders 
in the cafeteria. IO subsequently asked Kyle Hayes to explain what 
occurred after Mr. Sanders began warning students. Kyle Hayes 
stated he recalled everyone, "drops to the ground.'' Kyle Hayes 
reported he next looked out towards t!"'.e west windows of the 
cafeteria and observed a "brownish black smoke" com1.ng from a 
vehicle parked in the south sen:or parking area When asked to be 
more specific concerning the location where he saw the smoke, Kyle 
Hayes stated he believed the smoke was coming from one of the 
"f1.rst couple of cars'' parked facing north in the south senior 
parking lot. 

Kyle Hayes stated about the same time he made that 
observation, he observed one of the suspects enter the cafeteria 
near the same location where he originally had seen Mr. Sanders 
Kyle Hayes was speculating both ~r Sanders and the suspect had 
entered the cafeteria via a west doer, near the faculty lounge 
area When asked to describe this suspect, Kyle Hayes stated he 
appeared to be a white male, approximately 6'1" in heigh::, with a 
thi:i build. Kyle Hayes specifically described the suspect as 
"skinny,'' pointing out the aforemen:::ioned was "hunched over" as he 
proceeded to move into the cafeteria. In respect to the suspect's 
clothing, Kyle Hayes stated the suspec::: was wearing a dark colored, 
ski style mask, with holes cut out for the eyes, nose ar.d mouth. 
In addition, the suspect was wearing a black "trench coat" with a 
black hat, which was worn backwards Kyle Hayes was unable to 
provide any additional description regarding the suspect. Pursuant 
to questioning, Kyle Hayes stated he could not recall seeing any 
weapons in possession of the suspect during the above observation. 

When asked to describe the susoect's actions after entering 
the commons area, Kyle Hayes stated~ "I don't know, I just saw him 
run in " Kyle Hayes stated, at that point, numerous people began 
following Mr. Sanders, who was now mo•ring towards the stairs 
leading to the upper level of the school. Kyle Hayes explained it 
was his perception there was a mass exodus of the library at that 
po1.nt, and he could not provide any additional description of the 
suspect's actions, other than his initial observation. Kyle Hayes 
clarified he began following the group of people which were moving 
towards the stairs 

Kyle Hayes explained as he followed the group {he along with 
numerous others) ran upstairs to the upper level of the school. 
When asked why he did not exit the school via the south commons 
area door, Kyle Hayes stated he was uncertain, adding, "I was just 
following the crowd." 
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Kyle Hayes explained after running up the stairs, and arriving 
in the upper level of the school, he recalled a female teacher 
(unable to identify) yelling to al: of the students to "get in the 
classrooms." Kyle Hayes stated he entered the first classroom he 
saw with an open door. Upon arri·,a: at that location, Kyle Hayes 
stated he believed there were approximately eigtt students 
(including himself) along with one teacher located in that room. 
IO subsequently provided Kyle Hayes with a second diagram which 
depicted the upper level of the school. Kyle Hayes was asked to 
identify his path of travel after reaching the upper level area. 
Kyle Hayes subsequently drew an arrow to a room which he identified 
as the chemistry lab See the aforementioned diagram for details. 

Kyle Hayes was next asked to .:.centify any others present in 
the room. Kyle Hayes stated he kr:ew onl:1 t.•;10 St'-.1.dents by name. 
Kyle Hayes identified those students as Bartholomew Foster and 
Justin Albert (bot:i ninth grade::-s Kyle Hayes •,ient on to Sltate 
there was another male student he recognized from hiSl Span1sh class 
whom he knew as "Brad" (also a ninth grader)[editor's note- Brad 
Miller] Kyle Rayes reported he believed there were at leaSlt four 
other girls in the class who were possibly "juniors and seniors," 
but he did not know their 
nameSl. When asked to identify the :eacher, Kyle Rayes stated he 
thought t:.he teacher's name was "Mr. Graves, " but later indicated 
it was poSlsibly Mr Craft (editor's note- it was Craft] Kyle Hayes 
was unable to be more 
specific concerning that point 

When aSlked what occurred after he entered the chem1stry lab 
room, Ky:.e Hayes i:elated it was scme',ihat chaotic Kyle Hayes 
stated, eventually, the teacher lccked the door from the inside and 
placed a "barricade," later descr:.bed as a "lab table," in front of 
the door rn reSlpect to a time frame, Kyle Rayes stated he 
believed it had only been "a couple m.:.nutes" after entering the 
chemistry lab when the door was locked and the barricade was put 
into place When asked what occurred afte::- the barricade was put 
into place, Kyle HayeSl stated it was approximately one minute later 
he was looking out the window of the chemistry lab from behind a 
cable and observed the "same guy" (referring to the suspect he had 
seen in the cafeteria prior to going upSltairs) _ Kyle Hayes pointed 
out when he saw that suspect for t:.he second time, the 
a:orementioned was not wearing a mask and had long, dark brown 

hair When asked how he knew it was the same suspect, Kyle Hayes 
explained the individual was wearing the same clothes and had on 
the same hat (backwards) Kyle Hates went on to state he was 
positive that suspect waSl "Dylan." Pursuant to questioning, Kyle 
HayeSl confirmed his identification of "Dylan" came from photographs 
he had seen of that individual on tele•,ision after this incident. 

When aSlked what the suspect was doing at the time he made the 
above obser·1ation, Kyle Hayes stated the forenamed was moving in an 
easterly direction down the hall and had stopped in front of the 
chemistry lab Kyle Hayes stated it was at that point he observed 
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the indi\!idual to be carrying a "shotgun" style weapon, which he 
belieYed had a wooden style stock Kyle Hayes stated that suspect 
then pointed the weapon in his direction and fired one shot Kyle 
Hayes stated he ducked at the time the weapon was pointed in his 
direct ion, but heard the gunshot and recalled being struck by "wood 
chips" from the table which was used as a barricade. Kyle Hayes 
reiterated at the time he heard the gunshot, "wood chips and glass 
were flying everywhere." IO clarified with Kyle Hayes the table 
used to barricade the door did not completely cover the window 
area, thus, allowing him a view out into the hallway. 

When asked what occurred after the gunshot, Kyle Hayes stated 
he heard the chemistry lab door handle "jiggle." Kyle Hayes 
reiterated the door •,;as locked, thus preventing the suspect from 
gaining entry Kyle Hayes stated he next heard laughter and then 
what sounded like and individual running eastbound down the 
hallway When asked how he could be certain about the suspect 
running, Kyle Hayes stated he could hear "feet pounding" which 
sounded liks running. 

Kyle Hayes next related afte:r the aboYe events, he along with 
a:1 others in that room, took cover in the northeast corner. Kyle 
Hayes explained he along with the ot~ers had "set up desks in the 
cor:i.er that we were hi.ding behind." Kyle Hayes estimaced over the 
next cwo hours, he heard numerous gunshocs and explosions which he 
believed were coming from inside the building. Kyle Hayes stated 
after approximately two hours, he did noc recall hearing any 
add:tional gunshots or explosions. When asked for additional 
infor~ation concerning that point, Ky:e Hayes stated there was 
approx.:.mately a 20 to 30 minute time ~eriod where he heard most of 
the gunshots and explosions. Kyle Hayes was unable to be mars 
specific concerning that point. 

Kyle Hayes related after the two hour time period, he recalled 
the teacher in his class receiving a telephone call. Kyle Hayes 
explained most of the classrooms at Columbine High School had 
telephone access. Kyle Hayes stated after receiving that phone 
call, the teacher indicated he had just spoken with another faculty 
member in an adjoining classroom. The teacher then stated he 
thought it would be safer if everyone moved to that other 
classroom. According to Kyle Hayes, the teacher then instructed 
everyone to crawl through the storage area which led to the 
ad:oining room. Kyle Hayes stated everyone complied with the 
teacher's request and, upon arrival in that room, belieYed there 
were nineteen total students with four adults. Kyle Hayes stated 
he did not know any of the additional students or adults located in 
that classroom. IO subssquently had Kyle Hayes indicate his path 
of movement into that room via the diagram. It should be further 
noted Kyle Hayes placed an "X" with an arrow ac a location where he 
had seen the suspect, just prior to the shot being fired. See that 
diagram for complete details. 
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Kyle Hayes related after arriving in the adjoining science 
room, he along with the others present simply "sat around and 
waited " Kyle Hayes estimated during :he next 30 minutes, it was 
possible he heard approximately five to six gunshots coming from 
inside the building. Kyle Hayes stated those last five to six 
gunshots seemed as though they were close to his location. 

Kyle Hayes reported he was in that second science room for 
approximately one hour prior to being contacted by SWAT officers 
and escorted out of the building. Kyle Hayes stated to his 
knowledge, SWAT officers evacuated him {along with others present 
in that room) out a east entrance/exi: of the school. 

IO did confirm with Kyle Hayes tte written statement which he 
signed dated 04/20/99 at 1540 hours, -,,.as actually prepared by a 
detective who had conducted a brief er. scene interview. Kyle Hayes 
did indicate the written statement pre~ared by Det. Frank Rino, 
1174053, appeared accurate. IO subseq,;e~tly concluded his contact 
with Kyle Hayes. IO would note the dlagrams referenced in this 
report were initialed by both Kyle Ha~·es and IO and those diagrams 
will be maintained as evidence in this case. IO will maintain 
care, custody and control of the above diagrams until they are 
turned over ~o the Jefferson County SCeriff's Office. 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

 

 

Summary of Statement: 

 

Q: What table were you sitting at (shown drawing)? 

A: Table #FF 

 

Q: Who were you sitting with? 

A: Austin Steckler, Tim Miller, Jeff Morroni, Jacob Hemelstrand, Pat Vassar, Devin Casteel, Jonnie Stroble 

 

Q: Do you know who was sitting around you? 

A: No 

 

Q: What were you wearing? 

A: Jean shorts, wht T-shirt 
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CONTINUA flON 0 
R"IK'r,.ing /I.gen<)' R"!K'mng Officer c.,,e Report No 

)Ll'PLtMENT V JCSO PETERSON 99-7625-GG 

(Qnnccnng c ... Rep,orl ~Q V ,cnm Name Onginal ~ Oa,e Th,s Rop,on 

COLUMBINE 05-25-99 
~ 

·""'°" X FIRST DEGREE MURDER Off=< Swu,,, Open X E""'1"1onally Cl- □ Recommend c .. e, Review □ 

R«l ... tfic,i.on □ 

1
~: I Q""""t; I Brond Nllffi< l De.cripnon 

WITNESSES: 

Candace Haywood, dob/08-25-83 
8059 West Hoover Place 
Littleton, Colorado 80123 
(303)904-2752 
Student at Columbine High School 

Wanda Haywood. dob/02-12-56 
same as above 
Work: United Airlines· DIA 

Greg Haywood, dob/11-20-56 
5604 South Harlan Street 
Littleton, Colorado 80123 
(303)730-9711 
Nork: United Airlines - DIA 

INVESTIGATION: 

Cl-O]'A=t □ Unfoundeo □ Closure · □ 

I s.,,ai No i:1~ I V•lue f VoJuo R..,o,.....i o,,n,~ed 

On 05-25-99. at 1800 hours, I responded to 8059 West Hoover Place to contact and interview Candace Haywood. This interview 

was in reference 10 the shooting that occurred at Columbine High School on 04-20-99. 

[ interviewed Candace Haywood in the presence of her mother, Wanda Haywood. Candace Haywood told me on 04-20-99. at 

about 1110 hours. she got out ofher Math class, which is on the second floor of the school, and this is also when her class ended. 

She then walked to her school locker (#1536), which is located near the main entrance of the school. Candace Haywood said 

after she went 10 her locker, she walked to the cafeteria, arriving at approximately 1115 hours. She said she looked outside of 

the cafeteria windows on the south side to see if the outside table that she usually sits at during lunch was available, and to see 

if her friends were located at that table. She said she did not see anything unusual upon looking out the windows, and said she 

saw that the table was available; however, none of her friends were out there. She said she saw some of her friends inside the 

cafeteria at a table near the south side windows. Candace Haywood showed me on a diagram of the cafeteria at the school, the 

table where she sat with her friends. She identified the table as being either "P,'' "O," "Y," or "Z'' on the diagram. She said she 

was facing in a northwesterly direction from the table, and said the following friends were at the table with her: Elena (unknown 

om~cr Signature Unil N,unbcr Super1,..,, Initials illd Date Asi;igned To Psge 1 
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JCSO PETERSON 99-7625-GG

Connecting Case Reporl No V i�1 im "amo Ori !ln&I Rcporl Daco Th" Rcpon 

COLUMBINE 05-25-99

i;.UICIQ X FIRST DEGREE MURDER otT.,.,.. 5wus, 0pm X E.>..OP<;°"ally Clea=! □ Recommend Case: Review 0 
R..o=lwifii;.at10n D Cl--.by ,,,..., 0 linfoul'\de-d D Clo,ure c:i 
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I Value j Vaj;u,: 

ll«:ovored O•m•g«l 

last name) [editor's note; Aleana Shultz], Lacey Hohn, Kitty [editor's note: Kathrine] Carlston, Nicole Boudreau, and Jennifer 

Barnes. Candace Haywood said a male, standing inside the west door of the cafeteria, began yelling to the students in the 

cafeteria to get down on the floor and get under the tables. She said she got under the table, as did her friends; however, they 

were laughing about it. and believed the incident was a Senior prank. She said Nicole Boudreau began to crawl away from 

the table in an easterly direction, so Candace Haywood said she grabbed her, pulled her back, and said to her, "Are you 

crazy?" Candace Haywood said she then saw several students jump up and begin running through the cafeteria in an easterly 

direction along the south side windows of the cafeteria. Candace Haywood said she also got up and ran, and ran past the 

bottom entrance of the stairway and behind a pillar next to the hallway She said she stopped and saw the other students 

running up the stair.vay towards the second level of the school. so she did so also. She said when she got to the top of the 

stairs, she rumed to her left and ran about 5 to l 0 feet where three teachers from the high school (one female and two male 

teachers) were trying to stop the students from running in the halls, as they also believed the incident was a Senior prank. 

Candace Haywood said at that time. she heard three to four "pops"' that she described as sounding like coming from a cap gun 

She said they sounded like they were coming from the cafeteria downstairs. She said these were .he first shots she heard 

during the incident. Candace Haywood said she ran towards the main entrance, and was helping Jennifer Barnes run, because 

Barnes had high platform type soles on her shoes making it difficult for her 10 run. Candace Haywood said as she was running 

towards the main entrance, she saw a female laying on the floor who had fallen. so she jumped over the female. She said she 

then stopped and turned around to help the fallen female get up; however, the female had already gotten up off of the floor. 

Candace Haywood said she ran out of an east door of the schoo!. across South Pierce Street, and onto the soccer field at 

Leawood Park. She said she looked for friends in the park for about five minutes. and then sat on a brick wall until the students 

in Leawood Park began scattering and running Candace Haywood said although she did not hear any shots. she ran also, 

going to a person's house, by the name of Lindsey. She said she later heard from other students that an unknown person 

wearing a black mask and a trench coat was shooting from Columbine High School towards the soccer fields in Leawood 

Park. She said she did not see this unknown person or hear any shots at that time. 

Candace Haywood said she did not know Dylan Klebold or Eric Harris prior to the shooting. She said she did not know any 

members of the Trench Coat Mafia, and said the only thing she knew about them were that they always dressed in black 

clothing, stayed to themselves, and would gather under the stairs on the east side of the cafeteria. Candace Haywood said she 

never saw anyone harassing the Trench Coat Mafia students, nor did she see the Trench Coat Mafia students harass other 

people. 
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I showed Candace Haywood the photographs of the duffle bag and the propane tank which had been later recovered in the 

Columbine High School cafeteria. She said she did not see either item prior to or during the incident. 

Candace Haywood said she left her backpack, described as a purple colored "Grand Lakes," with her student 1/D inside of it. on 

the floor next to the table she was sitting at in the cafeteria. Candace Haywood said on 04-20-99, she was wearing "Candies" 

tennis shoes, tan in color, olive colore_d Cargo pants. and a brown plaid tank top with a collar She said she did not hear the 

thought of the day over the Rebel News Network "RN1,r· on 04-20-99, but said she later heard the thought of the day was 

something to the effect of"You do not wam to be here today." She said she does not have an fmemet screen name because she 

does not use chat lines. Candace Haywood said she believes she has seen srudents at Columbine High School with a double 

pierced eyebrow, but did not know their names. She said she would contact me in the future if she was ab!e to learn the names 

of these students. 

Candace Haywood said she has done fine dealing with this incident since it took place on 04-20-99: however. her mother. Wanda 

Haywood, has had a difficult time dealing with it. Wanda Haywood advised that she is currently visiting a therapist to help her 

through with this. I gave both Candace and Wanda Haywood one ofmy business cards and asked them to call me if they wanted 

to talk with a JCSO Victim Advocate in the future, and I told them! would make the necessary arrangements for them. 

ADDITIONAL INFORMATION: 

Candace Haywood said a friend of hers by the name of Jessica Mallorey has her school locker directly across from the 

Columbine High School Libraf)'. She said she believes Mallorey was at her school locker when the problems began in the 

Library. Candace Haywood said she did not know if Mallorey had been interviewed as of yet by law enforcement. 

DISPOSITION: Remains open. pending further investigation. 
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5-19-99 99-7625SUPPLEMENT REKER HOMICIDE 

INTERVIEW WTIH ASHLEIGH HEESCH 

on 5-18-99,Inv. Reker did conduct an interview with 
Ashleigh Heesch at her residence with her mother present. 

Heesch states that she was in the cafeteria when a girl 
came in the west door of the row of doors that face south in the 
cafeteria and that the unknown girl was asking for help. 

Heesch then heard 2 shots and then got under the table 
and after a minute then ran to the stairs and then to a room in 
the lanquage arts rooms. 

Heesch then went out a s.e. door of the building to 
a house on the corner of Pierce st. Heesch was sitting with 
Julie Brunaugh,Kim Dottenwhy,3rent Sessions and Emily Stewart,all of 
which have been interviewed. 

Heesch stated that she had been in the cafeteria 
during second period and did not notice any unusual duffel bags at that 
time. 

she also states that a girl whom she believes is named 
Bae Gaetani/and works at the pretzel time at S.W. Plaza had an 
unknown girl state to her that she "was glad it happened" 
refering to the shoootings. 

Heesch also states that when she was running to the 
stairs that she glanced backwa=ds and did see a gunman in a black 
trenchcoat in the cafeteria and he was holding what she felt was 
a pistol,and as she was runni�g she was unable to provide a 
further description of this �..mman. 

JC-001· 003293 
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FEDERAL BUREAU OF INVESl'lGA TION 

D•� of cn.nscnption O 6/02/1999 

Laverne Helm, 3663 South Sheridan Boulevard #K4,

Denver, Colorado 80235, telephone (303)984-0460, a kitchen worker 
at Columbine High School, was interviewed at her home by Special 
Agent(SA) Ricky V. Wright regarding the incident that took place 
on 04/20/1999 at Columbine High School. After being advised as 
to the identity of the interviewing agent and the nature of the 
interview, Helm provided the following information: 

Helm has been working as a kitchen worker at Columbine 
High School for the last two years. Helm's duties include 
cooking, cleaning, and serving. Helm normally works from 7:30 am 
to 1:30 pm. on the day of the shooting, Helm arrived at work at 
approximately 7:30 am and served breakfast until 9:30 am in the 
breakfast serving line. Helm did not recall seeing anyone bring 
in any large duffle bags that morning. Helm advised that the 
janitors have the responsibility of cleaning up in the commons 
area, but Helm thought it unlikely that any duffle bags or 
backpacks were in the commons area before the students came in 
first period. Helm had read in the newspaper that there was a 
bomb in the kitchen area. Helm did not believe that any large 
duffle bags could have been in the kitchen area, because of the 
traffic from the kitchen workers. 

During lunch, Helm was serving lunch in the easternmost 
lunch line. Helm first became aware that something was going on, 
when she heard squeals and saw students running and climbing 
under tables. Someone yelled for everyone to get down because 
there was shooting. Some students ran behind the lunch lines. 
Helm and other members of the kitchen staff took cover in the 
laundry room located at the back of the kitchen area. Helm later 
learned that other students and members of the staff hid in the 
neighboring office. Helm advised that there were 18 individuals 
in her room, including teachers, students, and kitchen workers. 
Among the kitchen workers were Linda Last Name Unknown(LNU)
[editor's note: Tibljas], Marlene Nederman(phoneticl, and Sue LNU 
[editor's note: either Suzanne Dewlaney or Sue Laine]. 

The laundry room door is a heavy door and locked 
automatically. The laundry room is quite small and was very 
crowded. Helm and the others were in the room for approximately 
two hours and 20 minutes until a SWAT team came and rescued them. 
About 30 minutes after the shooting started, Helm heard voices 

Irr;esliption on O 6 / a 1/ 19 99 u Litt le ton, Colorado 
Jeff co #99-7625; 

-----------------------
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l'tl-302& (Rev. 10-6-95} 

174A-DN-S7419; Jeffco #99-7625; Control #3745 

conunuall01lofFD-30lof Laverne Helm ,On 06/01/1999 .?.se -~'----------------------
outside the door. Someone outside the room tried the door knob, 
but it was locked. Someone then Jcnocked on the door and said to 
open the door because they knew there were people in the room. 
No one moved or answered the people outside the room. Helm could 
not distinguish how many individuals were outside the room. 
Approximately 30 minutes later, the same people came back and 
demanded the door be opened again. They did not shoot through 
the door and did not try to break down the door. 

While Helm was in there, she could hear shots and 
occasional explosions. At one time, Helm heard one explosion 
which was louder than the rest. Helm still thought she heard 
shots until about ten minutes before she was rescued by the SWAT 
team. 
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CASE NUMBER 99-7625 
SUPPLENIENT REPORT 
REPORTING AGENCY: JEFFERSON COUNTY SHERIFF'S OFFICE 
REPORTING OFFICER: S.K. WYGANT 1001 y 
DA TE OF THIS REPORT: 081799 
CASE ST A TUS-: OPEN 

WITNESS INFORMATION 
CONTROL NUMBER 4991 
LA VERNE HELM 
FOOF SERVICES WORKER AT COLUMBINE HIGH SCHOOL 

INVESTIGATION 

On 081799 I telephonically interviewed Laverne Helm, a food services 
worker at Columbine High School. Laverne told me that she was at school 
on April 20th 1999. She was working in the Italian line cash register when the 
shooting began. She heard a "pop, pop". She thought it was a prank. She 
soon realized there was shooting going on in the school. She went into the 
laundry room near the kitchen and hid for three hours. She said that she was 
in the laundry room with eighteen others. 
She had served Harris and Klebold in the cafeteria before. She only knew 
them because she had seen them frequent the cafeteria. 
During the shooting incident she heard voices knock on the door she was 
hiding behind and said, " We know you are in there, come out." She did not 
know who was saying this. She reported to seeing none of the incident only 
hearing it. 

DISPOSITION: CASE OPEN 
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CONTINL'ATION □ 
Reporting A IJ('ICY Re-poning Officer 

SUPPLEMENT V 
JCSO ERZEN 

C onno,,,in g Case Repon 'lo Victim Name Original Repon 

DN1530 
..::.ation :( First Degree Murder 0/md< Smus: Open 

Recl.usiti-i::a.tCori 0 Cl--,!l>)'Mm 

lcem I
'\l"o Quan1i� I S<'011d �-

ADDITIONAL WITNESS: 

I Description 

HEMELSTRAND, JACOB J., DO8/06-20-84, W/M 

7005 South Sheridan Blvd. 

Littleton, Colorado 80123 

(303) 933-3681

Bus: Student/Columbine High School/Freshman

COALMAN, SHERYLL., DO8/10-20-55, W/F 

Same as above 

(303) 933-3681

Bus: 1401 17th Street

Suite 750 

Denver, Colorado 80202 
(303 l 193-2800 

X 

0 

COALMAN, DOUG R .. DOB/12-28-53, W/M (STEP-FATHER) 

Same as above 

Bus· Same 

INVESTIGATION: 

Ex.cop[ionaHy Cl-

L'afowlded 

I Serial No 

0 

0 

C= Ropon �o 

99-7625-L
Da1c Thi, R"l"'n 

04-30-99 
Ro,,ommend Ca.so: Re"•"' :::. 

Closure Cl 

¥,�� I Viiijue I V;th.ie 
!lecov.,-od Damaged 

On April 29. 1999, between the hours of 15 23 and 1650, I had an opportunity to speak with Jacob in reference to the incident 

that occurred at Columbine High School on April 20, 1999. Also present during the interview was his mother, Sheryl. and his 

step-father, Doug. 
JC-001- 003300 

Jacob stated on April 20, 1999, after he was released from his fourth hour geometry class, MA- I I, taught by Ms. Mc Williams. 

Unil Number 

VICTIM SEJ. \'ICES 

Pase ! 
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CONTINUATION 0 
Ropornng O.goncy R•porting O flicer C.i;o i<eport \o 

SUPPLEMENT V 
JCSO ERZEN 99-7625-L

Conn�ting Case Report No Vi�,; m Name Ori gin al Report Date Th is Report 

DN1530 04-30-99
-:.zl:icin X Fint Degree Murder Dffcme Swus, Open X Exc,p,;-,1, Ci- 0 Recommend Case c Revie� '-

R.eciw1 fi i:.ui0n 0 Clea=! bv Almt □ L"ntbur.ided 0 Closure � 

hem I
No Qua,,u,y I Brai,d Nomo I De:stripuon I Seri•I No t�I� I R v,1u, I 

$;:0 ... -e� V.a.lue 
Ditma�t'd 

he proceeded to the cafeteria area and remembers that he arrived around 11: 12 a.m. I provided Jacob with a map of the cafeteria 

area and asked him ifhe could remember which table he sat at. After looking at the map he stated he was sitting at table FF 

After identifying where Jacob was seated, I then asked ifhe recalls seeing two large duflle bags or gym type bags. I described 

one as being_ blue in color and the other being an orangish/red bag, which were located in the cafeteria near where he was seated 

Jacob stated that he did not see the bags, nor did he see anyone bring the bags in. 

Jacob stated that once he reached the table he placed his backpack on top of the table, basically saving his seat at the tab le. at 

which time he went to the food service line. After picking up his food and returning 10 the table, Jacob stated that he was facing 

west and could see out the west windows of the cafeteria. He describes hearing a loud explosion. which came from the parking 

lot, then describes a large "ploom" of smoke coming from a car. stating that he believed it was some type of car bombing Shonl: 

after hearing this. he remembers seeing the teacher. Dave Sanders. come running in the northwest doors of the cafeteria. telling 

the students to get down under their tables. 

Jacob was asked ifhe could recall who else was sining at the table with him during this incident. He stated that Chris Donnelly). 

telephone number (303) 972-8086. Tim Miller. telephone number (303) 979-0720, Jeff Morroni. telephone number unkno,.,,n. 

Pat Vassar. telephone number (303) 933-9341, Kyle Hayes, telephone number (303) 979-0856, [editor:Joseph]Austin 

Steckler. telephone number (303) 933-1502, and Jon Stroble, telephone number unknown, were also seated at the table. Jacob 

describes that while he was on the floor, under his table, they staned to hear gunfire coming from outside the building, at which 

time students staned to exit from the cafeteria. He stated that as he was leaving he remembers grabbing his backpack and he 

started to run east towards the stairs out of the cafeteria As he went up the stairs to the main level of the school, he remembers 

that he started running down the east hall near che math rooms. away from the !ibnu)'. Jacob stated that in the mass confusion 

he was pushed and he fell ro the ground. After he picked himself up off the floor he proceeded down one of the halls near the 

math rooms where he entered the math room just to the east of Ms Mc Williams· room Also in the math room was a srudent 

by the name of Mike Ke! logg. and another unidentified male. 
JC-001- 003301 

Jacob stated that they did not remain in the math room for very long and he remembers just after the fire alarm sounded that 

himself and the other occupants inside the room quickly left the math room and continued east down the hall, out of the school. 

o'7�mun: Unit Number h?ff" i 1or Initials and Date Auigned To 
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CONTINUATION □ 
R�portin B Agency Reporting Officer Case Ropor, '<o 

SI.:"PPLEMENT y 
JCSO ERZEN 99-7625-L

Connec:ting c.," Repon �o Viclim Name Original Repon Daie This Rcpor, 

DN1530 04-30-99 

c-acion X Fint Degree Murder Otr"""' S111111; Open X E«optiONolly Cleared □ Recommend Case: Revic"' □ 

RedassirieatLon Cl Cl.....i by Arresi □ unro ... dod □ Closure C 

I�: I Quantity I B.-and'-imt I Dac:rip1ion I SmilNo (:\� I V.a.lLU! I V�lut 
Rocov<rt<I o,,,,.!!,d 

where they ended up in Leawood Park. Jacob stated in the confusion and in his escape out of the school that he left his backpack 

in the math room. He described the backpack as being black in color, brand name was Northface. He stated he had a calculator 

Pro Tractor, several of his school books. and several papers with his name on them inside the backpack. 

I asked Jacob ifhe saw any gunman while he was in Columbine High School. He stated he did not. I also reconfinned that he 

did not see the two duffie bags or sports bags that I described earlier, which were located in the cafeteria. 

Jacob was asked ifhe knew Eric Hanis or Dylan Klebold. He stated he did not know those individuals and he did not know an� 

other members who associated themselves with the "Trench Coat Mafia:' I asked if there were any rumors heard at school which 

would reference anything was going to occur on April 20th. He stated that he did not hear anything and had no additional 

information to provide. Jacob was also asked ifhe knew that Eric Harris had a web site. He stated he did not, and again told 

me he didn't know much about the individuals at all. 

Jacob was asked to describe his dress on the incident date. He stated he was wearing a black and brownish gold flannel shirt. 

khaki carpenter jeans. and he had white tennis shoes on. Jacob was asked ifhe left any other additional items at the school other 

than his backpack. He stated he did not. 

After completing my interview with Jacob, [ had him docwnent where he was seated in the cafeteria and his exit route out of the 

school. A copy of that map is attached to this supplemental repon. 

ADDITIONAL INFORMATION: 

Prior to leaving Jacob's residence, I asked his mother and his step-father if they had any questions or any additional information 

for me. Sheryl Coalman proceeded to tell me about some individuals that live directly behind them to the west, identif) ing them 

as the Sowder's, in particular Jonathon and Melissa, who both attend Columbine High School. She stated that she was talking 

with a neighbor, Bianca Thompson, who lives at 5235 West Portland Drive, Littleton, Colorado, telephone number (303) 979- 73 

70, on Sunday, April 25, 1999 Sheryl Coalman stated that Bianca Thompson told her that neither Jonathon or Melissa Sowder 

INS !5nG" TO� 

Uni! N1.1mber Supcl'Yisor lni1ials and Date 

s 

VICTIM S EH ICES 

A.ssi!P'cdTo 
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CONTINUATION □ 
Repol'!ing A�ncy Reporcing Officer Case Rep<m No 

SUPPLEMENT V 
JCSO ERZEN 99-7625-L

C onnec1in g C as,: Re pol'! No Victim Name Oriipnal Roport Dale Th is Report 

DN1S30 04-30-99 
cation X First Degree Murder Offense Swm: Open X EX<el)li<>Nlly Cleared □ Recommend Case, Review c., 

Reclaui ficauon C Clooml by /\ITeSt □ Unf<>W'kled □ Closure ,.. 

I� I 0,W,lit;' I Brand �llffl• I Descr:i·ption I SerialNo �:�� 
I Value l V,at1.,1e 

Recovered Damag� 

attended school on April 20, 1999 and they have no idea why they did not attend school. She also proceeded to tell Sheryl that 

she had heard a rumor about the neighborhood. that Melissa Sowder told some person that she knew two weeks prior to the 

incident at Columbine High School that something was going to happen on that day. Bianca Thompson went on to tell Sheryl 

that she had contacted the JCSO and reported this infonnation and had no idea if it had been followed up. 

The Sowder's live at 5256 West Pon!and Drive, Littleton, Colorado, home telephone number (303) 972-4249. Jonathon and 

Melissa's parents are Steven and Diane Sowder. 

ADDITIONAL INFORMATION: 

FB[ case number I 74A-DN-574 \ 9. Infonnation control number ! 530. 

DISPOSITION: Case open, pending further investigation. 
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CONTINl' A TION ::::i 
Ro porting A ge,,<1 Reponi ng O flkor Case Report :-,,, 

SL"PPLEMENT X JCSO MCFADDEN 99-7625-11
/ 

C on11""t"' g Case Repon ,_ o Victim Name Original Ropon Dace Th is Ro port 

COLUMBINE 06-17-99 

iatian X FIRST DEGREE MURDER omns.Slal\lS: Opo,, X E...:""°onally C t.....i Cl R--,omm ond Ca.sec Ro,;ew □ 

Re<: lwi r.eano" ·::) Cl..-.d by A =t □ Unfounded □ Closure □ 

Item I 
No 0-ory 

WITNESS: 

j Brand Nome 1 Descrip!i0f'l I SorialNo 
Vaiue 
Sti:,iffl I Value I V.ai'.Jc-

Rite1J,..e� Ditmaged 

RUSSELL HENCKE, DO8/06-09-83 

303-979-0075

INVESTIGATION: 

On 06-17-99. at about I 0·25 a.m., I telephoned Hencke at his residence.303-979-0075, concerning the incident that occurred at 

Columbine High School on 04-20-99. 

Hencke stated that he was in the cafeteria of the Columbine High School at 11: 10 a.m. on 04--20-99. Hencke stated that he was 

with Jeff Barrett, Steven Pool, and Matt Conley. Hincke stated that they were seated in the first row of tables by the serving 

tine, but could not remember exactly which table. 

Hencke stated that after about ten minutes at approximately 11 :20, he heard a teacher, Mr. Sanders, come into the cafeteria and 

yell to students to get down, at which time they did. Hencke stated that after a few minutes, there was a mad rush for the 

stairways that lead toward the library to which they all proceeded to follow each other Hencke stated that they ran toward the 

auditoriwn, then near the gym and exited the north west side of the school, believed to be in the Art Department area. Hencke 

stated that they ran toward Clement Park to the area where the students parked that are not allowed to park on school grounds 

Hencke stated that he heard two to three gunshots while he was in the cafeteria. but did not see any individual shooting, nor did 

he see anybody in trench coats that day. 

Hencke stated that just prior to leaving, he heard the fire alarm goign off in the shcool. 

Hencke stated that he had no further infonnation concerning the incident at Columbine High School. 

Supervisor I ni Lials and Dai. As.illled To 

Y IC"TTM S ERVICEli CiKER 
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CONTROL NUMBER #2708 

CBI NUMBER 991-0185 

FBI NUMBER 4-ON-57419 

JEFFERSON COUNJY S.0. NUMBER 99-7625 

REPORTING AGENT: 
Linda R. HOLLOWAY 
CBI 
690 Kipling 
Denver, Colorado 80215 
( 303) 239-4218

WITNESS: 
JASON HENSLEY 
DOB 08/16183 
6764 SOUTH WEBSTER STREET APT #101 
Littleton, Colorado 80128 
(303) 932-6833

FATI!ER: ROBERT HENSLEY 
MOTHER: LINDA HENSLEY 

WHEN INTERVIEWED: 
MAY l4, 1999 10:30 a.m. 
Telephone interView 

ACTION TAKEN: 

On May 14, l999 the Reporting Agent Linda R. HOLLOWAY contacted.Jason HENSLEY by telephone 
after speaking with his mother the evening before. Jason was asked to relate the events, as he could recall, 
of wbat be did and saw on April 20, 1999. He stated that bis mother, Linda, arriving just before lsr period, 
drove him 10 scboot His first class was gym, followed by English in the Language Arts wing, mathematics 
for the 3«1 penod and Spanish for 4<11 period. 

He then went to A Lunch in the cafetl!iria. He sat near the Rebel store (around Table B) with Ben 
JOHN"SON, David SCHULTE, and MATT FRlEND {editor's note: Matt's first name is Robert]. There 
were two tables of his fricnds in that area. He left bis backpack on the ledge when he exiled the cafeteria 
after the incident started. The first thing unusual that be remembers is when Matt FRIEND got up. He at 
first thought that a fight had broken out when be heard someone say that there was someone with a gun. 

Jason HENSLEY got under a table when insttuctl!id by a janitor. He was under the table for only a very 
shon time wben he and Ben JOHNSON ran out the door by the Rebel store and into the parking lot. He 
stated tha1 it was not the senior parking lot that they ran through, but the lot adjacent to the senior's lot. He 
ran to a near house. 

He never saw the two large duffel bags or anyone carrying them into the cafeteria. 

He does not know any of the members of the TCM nor would he recognize them. He left behind bis blue 
backpack on tbe west ledge winch contained his math. Spanisb vocabulary and assignment books, a 
calculator and various folders. 

JC-001 • 003308 



He was
0

wearing blue jeans and a blue sweater that day. Other items owned by him and left at Columbine 
High School in his gym locker arc white Adidas tmnis shoes and gym clothing. He bas a school locker that 
bas a science book among other miscellaneous school ir.ems. 

He does have access to the Internet and his screen name is "Credso2". He didn't know what an ICQ 
iu:counr is. 

He didn't recall seeing or bearing any unusual announcemenis prior to the shooting, nor did be remember 
the ''thought for the day''. 

He doesn't know anyone with a "double pierced eyebrow." 

He dido' t see any gunmen nor sec anyone shot Th=-e was no odler significant information gleamed from 
tbe interView. 

JC-001-003309 
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JBPPBRSOH COtrHTY DISTltICT ATTORNEY'S OFPICB 

SO'PPLBMBN'TAL llBPORT 

Defendant: 

Date: May 17, 1999 

Deputy D.A.:

Docket Number: 

Case Number: 174A-DN57419 

99-7625

CN 2709 

I�veatigator: Lauck 

possibly by the courtyard. 

coming from

She stated 

1 

******************************************************************** 

Brianna Hernandez 

7702 W. Ottawa Pl.

Littleton, co., 80127 

303/904-3516 

CHS student, cafeteria witness. 

on May l 7, 1999, this investigator met with Brianna Hernandez 

at her residence. Present during the interview was her mother. 

Brianna advised that on the day of the incident, she arrived in 

the cafeteria at approximately 11:15 a.m. having come from her 

residence as she had no fourth hour class. She was shown a sketch of 

the cafeteria and indicated that she had been seated at the table 

marked "U. n She said others at her table were: Gina Rohde and Sarah 

Roasberry. She had only first names for the fallowing: Sarah, 

Nichole, Emily, and Veronica.  [editor's note: Sarah Wehmeyer, Nicole West, Emily 
Hackett, Veronica Griffith]

She stated that she observed no unusual activity in the 

cafeteria. She went over to the vending machines and that is when 

she first heard some noise which she was unable ta identify. She 

said at that point, Mr. Sanders, who was by the service counter was 

telling everyone there to get down. Brianna said that she then heard 

what she thought was a gunshot  outside the cafeteria, 

that she saw Dusty 

JC-001- 003312 



Hoffschneider get up from his table (JJ) and together, they ran up 

the stairs to the upper level of the school. She believes that she 
saw an individual wearing a black trench coat outside of the Rebel 
Corner just as they started up the stairs. She could provide no 
other details q.bout the person. She said that she ran down the 
hallway which is between the math and social studies hall, out the 
door at its east end, and into Leawood Park. After a short while, 
she left the park and found refuge in a nearby residence. 

Brianna advised that she did not know Eric Harris or Dylan 
Klebold personally, but did know who they were and would recognize 
them when she would see them at school. She said she did know-­

from having classes with them. She stated 
"pretty well," as he was a presiding officer 

of the student congress. She advised that she would frequently see 
him during fourth hour in the library. She stated that - seemed 
to be a "nice guy," but did not know him well. 

She stated that she knew of no rumors relating to this 
incident. She said she was aware that the day was designated as 
"4 .. 20" a code meaning it was national smoking day - a "party day." 

Investigation continues. 

O,c/.J ,?:{:JJ 
_:::ifivest igator Date 
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** UPDATED APRIL 28, 1999 ** 
TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

lVIINThlAL QUESTIONS TO BE ASKED 

l. Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria? NO
2. Did you see anyooe canyuig or in the possession of those duffel bags, ai: a previous time ? NO

3. Did you see Eric Harris or Dylan Klebold either oa Monday of Tuesday ? What were chey doing ? � %at
did tb.ey say ? Were they witb anyone else ?

4. Did you leave anytbing behind in the cafeteria or anywhere else in the scb.ool? Blue + white Adidas backpack 
. 

5. Wb.o were yoll witb. in the cafeteria ? Where w� you sia:ing ? (l. -(k'"

6.  Did you see or talk to any of the Tretteb. Coat Mafia members on Monday ? TlleSday ? How about the REPORT
prior week or weeund ? 

7. Have you b.eztl anything from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, et.c.. ? NO

8. "Wbac were you we:iring ? Did you !lave .1 back pack ? Wbac did it look like and/ or oave in it ? -

9. How did you !eave the c:lfeteria or the building ? What were the evcncs that made you lc:ive ? Report

1 O. Wb..at time did you enter the cilfeteria. ? Where did you come from (prior to the c:ifeteria) ? REPORT

11. Have them !Illlik where they were sitting, their route out of the building and whom th£y were wit:b.. (if _.-­
known)? 

12. How did you e."tit the building? Where did you go when you got out and what did you see on tile REPORT
ou cside of tile building ?

@ Do yoll use 
J. 

the fncemet ? If so, what is your sc:-een oa.me ? Do you have an ICQ (ab: ! seek you / -
similar co c!lat line) account ? 

e) Do you know anybody with a "double pim:ed eyebrow"?NO
15. Did you see or be:ir ;my unUSUlll announcements prior ro the shootings? Do yo11 mow wh3.t tile

'"Thouiht of the day w:is" over tile Rebel News Network (R."lN) ?   4...20

16. Can yoll provide any further information on tile members of the Trench Coai: Ma.ful.? NO ?

17. Ask tile pDmlCS if tile kids !lave told them anything else ? Different ? V 

- JC-001· 003315
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT 
REPORTING AGENT: DETECTIVE KARIA SARNACKI CASE NUMBER: 99°38856 
VICTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 05/19/99 

'FENSE: AOA/COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/JEFFCO SHERIFPS OFFICE 
lrlFOIIMATIQN CONTROL NUMBER: DN2710. FBI: 174A-DN/l74]9, JCSO: CR #99-7625 

SUBJECT: Hill, Matthew WIM deb, 12/17/82 

7812 West Glasgow Place 

Litttleton, CO 80128 

303-948-8275 

Pam Hill (mother) 

7812 West Glasgow Place 

Littleton, CO 80128 

303-948-8275 

303-794-2020 (wk) 

Greg Hill (Father) 

7812 West Glasgow Place 

Littleton, CO 80128 

303-948-8275 

303-978-061 S x224 (wk) 

OBS ERV A TI ON/INVESTIGATION: 

On 5/13/99, at 0930 hours, I interviewed Matthew Hill at his home. I had previously obtained permission from 

his mother. 

Matthew stated he drove to school and parked in Clement Park on 4/20/99. He arrived between 0745 and 0750 

hours and entered the school through the main entrance. He stated he saw nothing unusual going on outside. 

Matthew stated he had seen Klebold and Harris around the school before, but he did not know them. He was 

Page 1 of 3 
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LAKEWOOD POUCE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT

REPORTING AGENT: DnECTIVE KARLA SARNACKI CASE NUMBER: 99-38856 
VICTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 05/19/99 

'FENSE: AOA/COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/JEFFCO SHERIFF'S OFFICE 
INFORMATION CONTROL NUMBER: DN2710. FBI: 174A-DN57419. JCSO: CR #99-7625 

aware of the trench coat mafia group. He stated he did not see K.lebold or Harris at all that day. He stated the 

TCM' s usually hang out in the cafeteria in one certain area, but he was not sure if they were there that day or 

not. 

Matthew has Spanish for his first hour class, he is a student assistant in the main office for his second hour 

class, English for his third hour class, and Science for hls fourth hour class. He stated he entered the cafeteria at 

approximately 1112 hours by walking down the stairs. He stated he went immediately to the lunch line and got 

his food, and then sat down. Matthew indicated on the attached diagram the route that he took to the cafeteria, 

and that he sat at table F. He stated approximately three minutes later, a friend by the name of Ben Scburnann 

walked over and told them that someone had just got shot outside. He stated Ben was very serious about this. 

He then heard some "pops" and half of the cafeteria got down on the floor. 

Matthew stated the janitor ran along the south end of the cafeteria yelling for everybody to get down! He heard 

more pops and then people started to run from the west end of the cafeteria to the east. He stated some of them 

were sliding on the floor on their stomachs. He stated kids started to jump over tables and over other people and 

there was a panicked atmosphere in the cafeteria 

Matthew stated that as he was going upstairs he heard gunfire hit the railings around the stairs. He stated he 

thought the gunmen were shooting towards the group going upstairs, as bullets hit the mural that is on the wall 

of the stairway. 

Matthew stated that once he got to the upper level, he began to walk down the hallway eastbound. He stated he 

became calm at this point and didn't feel like anything was going to happen to him. I asked if there was a 

reason for this and he that he felt that God was with him and would keep him safe. He then told me that he is a 

religious person. 

Page 2 of 3 
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT 
REPORTING AGENT: DETECTIVE KARLA SARNACKI CASE NUMBER: 99-38856 
VICTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 05/19/99 

FENSE: AOA/COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/JEFFCO SHERIFPS OFFICE 
INFORMATION CONTROL NUMBER: DN2710. FBI: 174A-DN57419. JCSO: CR #99-7625 

He stated on his way out, be heard a lot of spontaneous "pops". He left out of the building through the southeast 

door, upper level, and went to Leawood Park. He stated he was in the park for five to ten minutes. He heard 

more gunfire and teachers told the group to get further away from the school. He stated he was out there for 

approximately four hours. As be waited, he heard gunfire that sounded like it was in the distance. 

Matthew stated he did not see any duffle bags in the cafeteria. He stated he's left his black Eddie Bauer 

backpack in the cafeteria, and that it contained two notebooks, a math folder, social studies book, and his Bible. 

He was wearing a bright orange shirt and khaki cargo pants. 

Matthew stated he has seen someone around the school with a double pierced eyebrow, but he couldn't 

remember who it was. He had no idea if it was a male or female. Matthew also did not know what the thought 

the day ·wa.s. 

'("/4 ~• d/J7/ 

Detective's Signature/Number/Date Sergeant's Signature/Number/Date 

Jib 

Page 3 of 3 
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Denver Police Department  

STATEMENT 

 

 

Typed transcript of handwritten statement for Travis Hill 

 

I was in the commons when lots of people started getting down/ hiding. We then ran into the Foreign 
Lan Hall, all the way to the end and hid in a classroom. While there we heard two or three loud blasts 
(rifle or bombs?) and were then instructed by a teacher to go out the door at the end of the hall and run 
across the parking lot and ended up in the seminary school on the corner of Polk.  

 

Witness has very limited vision. Stated he saw no one with weapons or shooting. Witness ran with other 
students from the Common Area- directed by teachers. 
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JEFPEaSON COONTY DISTlUCT ATI'ORNEY'S OFFICE 

Defendant: 

Date: 

SUPPLEMENTAL REPORT 

HARRIS/KLEBOLD 

MAY 2, 1999 

Docket NUmber: 

Case Number: 99A062 

Deputy D.A.: Investigator: DOYLE, PJ 

FBI CASE 174A DN-57419 

WITNESS CONTROL NOMBER 1632 

JCSD CASE 99-7625 

Reporting investigator, P.J. Doyle, is a commissioned peace 

officer employed by the District Attorney in the First Judicial 

District serving Jefferson and Gilpin Counties. I am currently 

assigned to assist in interviewing witnesses from Columbine High 

School. 

On April 29, 1999 I spoke to 11th grade student Travis James 

Hill.. 

DOB: 5-15-81 

7674 W. Ontario Place 

Littleton, CO 80128 

303 973-1663 

Dad is Larry Hill Work: 303 982-4710 

Mom is Sharon Hill Work: 982-4710 

Travis's father was present during the interview. 

Travis told me the following: 

1 
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Travis is legally blind, color blind and light sensitive. He 

can see ten feet. 

definition. 

Much past that, he looses fine detail and 

Travis was at school all morning from 6;46 am. 

somewhere between 11;25 and 11:35. 

He left 

Travis was sitting a bit outside of the cafeteria, in the 

building. See diagram where "me" is marked. He had a view of 

tables e,s,w and x. The tables were SO to 60 feet away. 

He had been sitting on the floor. He'd just finished his 

sandwich and was drinking a can of pop, just watching people right 

in front of him. He heard somebody yelling. There were no words, 

kind of like a low scream. He said that it's very loud in the 

cafeteria during lunch with pecple talking and dishes clattering. 

He then heard people running, like a bunch of feet stamping. He 

heard someone say, "Oh God. 11 People started running over by where 

he was. People started hiding behind the stone pillar, the Pepsi 

machine and around by where he was. Travis went to people at the 

Pepsi machine and asked wha':. was going on. Somebody said that 

somebody was shooting people. 

hear people saying to get dcwn. 

Travis didn't hear gunfire. He could 

He could now hear screaming from by 

the windows. He said that pretty much everybody in this section 

"mass turned" and went down the main hallway by the foreign language 

section. He said that he leaned down to get his back pack. As he 

leaned, he could see the lower landing. He saw someone. He couldn't 

tell if it was male or female, a gunman or a student. He couldn't 

tell what they were wearing. This person was running up the stairs. 

Travis said that at the end of the foreign language hall, there 

is an indentation before the class. There, he heard someone say, 

"Don't go outside. Someone is throwing bombs. n Travis went into an 

alcove and then into the last room on the end. He and two other 

girls (unknown who), went in and got under the table on the east 

sides of the room. He still had his back pack. He handed his back 

2 JC-001-003325 



pack to someone to get it out of the way. He's not sure, but thinks 

they were in that room for two to five minutes. 

Travis said that while under the table, he heard gun shots. He 

said the shots fired once, then again in two or three seconds. He 

said that the shots sounded like they were coming from the library. 

He's heard gun shots at camp and on the 4th of July. He said that 

what he heard sounded like gun shots. He thinks that Miss Kelly may 

have been in the room with him. He saw her later and recognized her 

shoes. She was trying to dial 911. 

Someone said that it was clear and told everyone to run out to 

the emergency door and straight across the sidewalk. He got up and 

left his pack pack in that room. 

Travis said that going across the parking lot he saw Leigh 

Kamens, a student. She had or. big clunky sandals, and she jumped 

aver the wall. There was another girl in a leg brace. He helped 

her. They went past the fence. 

Travis went to the seminary. Other people were there. Chris 

Stafford, another student, a junior, was at the seminary school. 

Chris Is 5th hour class is at the seminary and he was there during 
the shooting. Travis said that he was in the seminary about 3 

hours, give or take a half hour. 

Travis said that the name of TCM was given to the group by 

other kids because of the trench coats they wore. He said that the 

TCM just sort of adopted the name. 

I spoke briefly with Sharon Hill, Travis's mother. She didn't 

remember where she heard it, but she heard that one of the wounded 

boys saw 4 to 5 kids taking bombs out of their back packs and 

throwing them around. She had no further information. 

Team Four guideline questions attached to this report. Also 

attached is a diagram of the cafeteria and a hand drawn diagram. 
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No further information at this time. 

Date 

JC-001- 003327 
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TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 
MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

1 Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria ? 1V 0

2. Did you see anyone carrying or in the possession of those duffel bags, at a previous time? Track bags 
are like duffel bags, limp bags, like holding clothes. Monday or Friday before

3. Did you ,ee Eric Harris or Dyl�'i<J.eb;ld either on Monday of Tuesday? W"hat were
they doing? 
What did they say' Were they with anyone else     N/A 

4. Did you le.1ve anything behind in the cafeteria or (Ulywhere else in the school 7

Back pack in very end foreign language room. As walking towards emergency 

exit, last room on left.  

5. Who were you wi,m in the cafeteria ' \Vhere were you sining? By himself- see diagram

6. Did you see or talk to any of the Trench Coat Mafia members on Monday ? TuesdaY.? Seen 1 every 
now and then in Commons (Cafeteria), walking down the hall. Doesn't know who it was. 

7 Have you heard anything from anybody else about other suspects, bomb making, 
b ' t 7 gun uymg, e c. . 

NO _ 

8. \Vhac were you wearirnz? Did you have a back pack? \Vhat (j.id it \o,�k like an't{ or have in it?Black jeans, 
gray UNC t-shirt, flannel red plaid. REI Blue & black, drawstring, top pocket flips over (patches all over it from different cities 
and states.  Markers, scissors, zipper mesh pocket, magnifier in there. Needing glasses.

1 

9 How did you leave the cafeteria or the building? 'w'h.ac were the �ents that made 
1. you leave, See report

10 'w'har rime did you enter the cafe[eria ? \vbere did you come from (prior to the 
cafetena) ?   11:15, from the drawing room in the art hall.  

JC.001· 003328 



** UPDATED APRIL 28, 1999 **

TEA.i"I FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

11 Have them mark where they were sitting, their route out of the building and whom 
they were with (if known)? 

12. How did you exit the building? Where did you go when you got out and what did
0 you see on the outside of the building 
 

1,P /\I
13. Do you use the Internet ·'ifIf so, 

 
what is your 

 
screen name ? Do you have an ICQ 

(aka: I seek you / similar to a chat line) accoum?
User account thru parents. Parallax05@aol.com

14 Do you know anybody with a "double pierced eyebrow"? NO

15.
 Did 
know 

you 
what 

see 
the 
or he:ir 

'Thou
an

g
y 
ht of 

unusual 
the day was·• 

announcements 
over 

<r 
the 

prior 
Rebe! 

to the 
News 

shoocin
Netv,ork 

gs ? 
(
Do 
RNN

y 
)
o 

No, usually written and he can't see it

lk C3!1 you provide any fufther information on the members of the Trench Coat Mafia 0 Krista 

Hanley knew some of the people. Knew Dylan and Eric. Nicole Markham knew people 
in the group. Pauline Colby, Kristen Thiebault. A friend who's home from college now, 

Sara Hibschweiler 979-3641 went to Comi Shop. Sara goes to college in Ft Lewis in 
Durango.   

17. Ask the parents if the kids have told them anything else ? Different ?

No. 
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FD-302 (Rev 10.{i-95., 

. 1. 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date of rranmiption 04/27/1999 

Erin Powell Hoffman, DOB 04/08/1984, 6565 West Hoover 
Place, Littleton, Colorado, telephone (303)795-8457, was 
interviewed at her home in the presence of her parents, Raina 
Powell and Monty Hoffman by Special Agent(SA) Ricky V. Wright 
regarding the incident that took place on 04/20/1999 at Columbine 
High School. After being advised as to the identity of the 
interviewing agent and the nature of the interview, Hoffman 
provided the following information: 

At approximately 11:10 am, Hoffman got out of English 
class and proceeded to her locker, lacker #1090. From her 
locker, Hoffman went to the cafeteria. Hoffman's lunch time 
officially started at 11:15 am. Hoffman set her green Jansport 
bookbag at the lunchroom table (marked EE on diagram sketch) and 
then went to the cafeteria restroom. When she returned from the 
restroom, she sat down at the table to talk to her friends. 
Hoffman was sitting at the table with her back to the kitchen. 
Hoffman cannot remember everyone who was sitting at the table, 
but does remember that Kim Anderson, Jamie Klement, Kristin 
Cardwell, and Elizabeth Nolan were at her table. Cardwell set 
her book bag ta Hoffman's right, but was in line at the kitchen 
when the commotion started. Hoffman does not remember if anyone 
was sitting to her left. 

Shortly after she sat dawn, Hoffman heard William 
Sanders yell for everyone to get down. Sanders was crouched just 
outside the teachers lounge. Hoffman did not know what was 
wrong, but got under the table. Everyone else got down as well 
and those students who were closest to the windows started 
crawling away. Hoffman remembers seeing Nathan Vanderau crawl by 
her table. Everyone stayed down for less than a minute and then 
got up and started screaming and running in all directions. Some 
of the students ran down the foreign language hall and others ran 
into the auditorium. Hoffman ran up the stairs to the main level 
and then ran down the hall toward the math hall, which is in the 
opposite direction of the library. While running Hoffman could 
hear shots being fired from somewhere outside the cafeteria by 
the teachers lounge. 

Once in the math area, Hoffman and three boys from the 
cafeteria ran into a class room in the southwest corner of the 

ln�ntigation on 04/27/1999 u Littleton, Colorado 
_ ___. _______ _ 

File, l 74A�DN-57419; Jeff co #99-7625; Control #J!!:lat11 dictated 04/27/1999 

by SA Ricky V. Wright 
JC..001. 003333 
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ContinU.1uon of l'D-302 of Erin Powell Hoffman .On 04/27/1999 ,Page 2 -=~~~-~-~------ ---
math hall. They warned the teacher and the students in the 
classroom that shots had been fired and everyone in the classroom 
got down under the desks. After a few minutes, the fire alarm 
went off, but no one left the room. A few minutes later a 
teacher came and opened the door and told everyone to get out of 
the building. Everyone in the classroom exited out the door on 
the southwest corner of the math hall. They then ran across 
Pierce Street to Leawood Park. 

Hoffman never saw any of the gunmen. Hoffman did not 
remember seeing any large duffle bags sitting in the cafeteria. 
Hoffman said it was not unusual for students to be carrying large 
duffle bags containing sporting equipment. Hoffman does not know 
who was sitting at the table behind her (marked RR on diagram 
sketch). Hoffman believes that Sarah Brown, Ben Smith, Jami Arno, 
Joe Dreaden, and Seth Dubois were also in the cafeteria at the 
time of the incident. 

Hoffman did not know Eric Harris, Dylan Klebold, or any 
of the other members of the Trenchcoat Mafia. 

That day, Hoffman was wearing black shoes, a black 
skirt, a white t-shirt, and a blue cardigan. 

A description of Hoffman is as follows: 

Race: 
Sex: 
Height: 
Weight 
Hair: 
Eyes: 

white 
female 
5'4" 
115 pounds 
blonde 
blue 
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Defendant: 

Date: 

JEFFERSON COONTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE 

SUPPLEMENTAL REPORT 

(Columbine shooting) 

043099 

Docket Number: 99A062 (O) 

case Numl::ier: 99-7625 

Deputy D.A.: Investigator: Mike Heylin 

WITNESS: 

Dusty Hoffschneider DOB: 041982 

7278 S. Gray Ct. 

Littleton, CO 80123 

303-904-8364 
c/o mother; Nancy (w) 303-932-6027 

father: Rocky (w) 303-922-7300 
(cl 303-598-6416 

-CHS student, in cafeteria at table JJ, no suspect or duffle bag info 

INVESTIGATION: 

On April 30, 1999 at 0800 hours I contacted Dusty Hoffschneider at 

his home for an interview. 

then told me the following: 

Both his parents were present. Dusty 

* He is a sophomore at Columbine High. 

* When asked about Eric Harris, he said that he has never seen 

him before and did not know his name. 

Klebold. 

The same went for Dylan 

• He has heard of and thought he was a student 

associated with the trench coat students. He also thought he was 

the one who always wore a green beret. He described the wearer of 

the green beret as a white male, 6 1 , 160, thin with brownish-blond 

1 JC-001-003337 



hair past the ears, unknown if facial hair. When asked if that male 

might be a , he said he was not sure. 

• He does no_t know any other person in that trench coat group .

• He has heard of the name, "Trench Coat Mafia" before and 

thought they were "no big deal." He would see them hanging out in 

the cafeteria behind the stairs.

• He said a friend of his named Greg Barnes told him that two 

or three trench coat students missed a class he had with them on 

the day of the shooting.

• When asked if he saw any of the trench coat students or the 

students whose names are mentioned above at the school the day of 

the shooting he said no.

• He saw no items out of place that day at school and in the

cafeteria. 

duffle bags. 

When asked specifically, he said he did not see any 

* After his 4th hour math class, 11:10 a.m., he went to his 

locker nearby and then down the stairs to the cafeteria. He dropped 

his backpack off at a table. He looked at the diagram and thought 

it was table JJ. (This matched the location his pack was found.) 

He then went to Rebel Corner for a soda. He came back to the table 

and sat there for lunch with; Joey Millazzo, Josh Buschmann, Pat 

Mike Leary and Dominic Simington, Brad Pesicka, Ryan Ezzie, 

Desaverio. 

• He said around 11:20 a.m. four kids came running in the west

door to the cafeteria and said that, "Someone got shot.•• He said 

teachers started to run around telling everyone to get down. He 

said Mr. Sanders ran in front of the lunch line from the west and 

over to the stairs. 

2 JC-001 • 003338 



• He got down by his table and saw smoke out in the parking lot 

to the west. 

* He was wearing cargo shorts, sandals, and a blue polo shirt. 

* He did not think the situation was serious. He then walked to 

the kitchen and entered via a door on the east side. He was with 

Pat, Josh, and Dominic. He saw that there were a lot of people 

npiling" into the back storage room off the kitchen. They then were 

standing in the kitchen and heard two big explosions. Smoke was 

then coming into the kitchen. 

• They stayed in the kitchen for a few minutes and then crawled 

west through the kitchen to the west cafeteria door. 

lO minutes had passed by then. 

He said that 

• As they were going out that west door, they had to step over a 

wounded boy who was on his stomach in the doorway. He saw two more 

wounded kids in the area of the bottom of the outside stairs to the 

hill. They went up the stairs and saw another wounded kid up by the 

top of the stairs. 

• They ran up the hill and 

back south through the lot. 

Park. 

encountered a cop 
They eventually 

who told them to run 

ended up in Clement 

• He heard several gunshots while in the kitchen. He then 

smelled gunpowder. He knew this smell as he is an avid hunter. 

• He never saw the suspects. He did see that there were several 

students still huddled in the southwest corner of the cafeteria as 

they were leaving. 

with Dusty 

Date 

3 
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LAK EWO OD 

,t!�n .. , MURDER 
'•eta: R-1 SCHOOLS

Agent 1173 STEFFES, TIMOTHY
r,w Agt, 1430 MCGLYNN 

P O L I C E D E P A R T M E N T 

CH· 99038856 
om, 04/29/99 
hg•:lat3 
K•y, uu2•u20•11n 

S U P P L E M E N T

-----------------. ---------------------------------------------------------

ASSOCIATED C.�SE REPORT Nm-IBERS: 

Jefferson County Sheriffs C.R.: 99-7625 
FBI Control Number: 174A-DIV-574l9 

SUBJECT: HOHN, Lacey Marie 
DOB: 12/17 /83

6342 South Spotswood Street 
Littleton, CO. 80120 
(303) 794-7067
PARENT: 

Candy Fisher 

OBSERVATION/ INv""ES7IGA�ION: 

On April 28, 1999 I was assigned to interview Lacey Marie Hohn. Lacey 
is a student at Columbine and was possibly in the cafeteria at the time of 
the shootings. Also Lacey may have seen the shooters. I contacted Ms. 
Candy Fisher, Lacey's mother, and made an appointment to interview her on 
April 29, 1999 at 1000 hours. 

On April 29th at 0950 hours I arrived at 6342 South Spotswood Street 
and conducted the interview with Lacey Hohn. 

Lacey said that she had been in the cafeteria on April 20th. She 
continued to say that she arrived in the cafeteria at about 11:00AM. She 
advised that she was sitting at one of the tables identified as "P", "0", 
"Y", or "Z" she was not exactly sure, but thought she was seated at the 
table identified as "0" on the di.igram marked HOHN l. Lacey continued to 
relate that she was sitting with: 

(ll Jane [editor- from other accounts it's likely Jennifer Barnes
(2) Candice  [editor- Haywood]
(3) Nicole [editor- Boudreau]
(4) Katie [editor- Carlston]

Lacey could net provide the last names of Che subjects. Lacey advised that 
she did not see any duffel bag on the cafeteria floor when she arrived in 
the cafeteria. However, she related that there were many back packs on the 
floor when she got to her table. Lacey confirmed that she did leave her 
back pack in the cafeteria and described it as a yellow "wolf creek" and it 
contained some binders. She said that she had just put her books in her 
locker before going ta the cafeteria. 

JC-001 • 003342 
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Lacey reported that the first she knew there might be a problem was 
when all of the kids sitting in the north-west corner of the cafeteria 
began jumping under the tables. At about this same time she looked out of 
the window and obser;ed Dylan (kleboldl shoot a girl with a shot gun. 
Lacey stated she actually observed t�e shooting. She continued to say that 
the victim must have been on the ground as Dylan was leaning over when he 
fired the gun. This shooting occurred outside of the west cafeteria exit. 
Lacey stated that after the shooting she left her table and started toward 
the victim to see if she could help her, however, before going too far she 
paused and then retreated. She advised that she met Anthony Caruso and told 
him some had been shot. Lacey advised that she left the cafeteria by way of 
the lower level of the auditorium. Lacey said she believed the person who 
was shot outside the cafeteria was Rachel Scott. 

Lacey stated that she went up the stairs in the north-east corner c= 
the auditorium to the upper (main) level of the auditorium. Once in the 
upper level she and a boy she knew as "Scott" started to leave by way of 
the north-east auditorium door. As Scott opened the door they were fired 
upon from the west end of the hall. Lacey continued to say that they broke 
and ran across the hall, and at this time she saw two shooters at the 
junction of the north main level hall way and the library hall. She 
reported tiat she recognized one of the shooters as Dylan (Klebold) but s�e 
did not get a good enough look at the second person to know who he was. 
She advised that the second was wearing a black coat, not a trench coat but 
more like a jacket, and black pants. She advised that Dylan was wearing a 
black trench coat. Lacey said that they ran across the north hall and into 
the gym hall and while doing so were fired upon by the shooters. 

Lacey said that they went into the g'/m where the girls dance combo was 
and then hid in the wrestling room for about five minutes. They then 
exited the school by way of the weigtt room. She ran into Clement park 
where she located her sister Penny. They waited for a friend, Carrie, and 
when Carrie arrived they all got i:ci.to E·;an' s car and drove E-,ran' s friends 
(Will) house. Lacey did not know E·;an or Wills last name. She said t:lat 
Carrie said she (Carrie) had walked out of the west main level door on her 
way to the "smokers pit" when she walked by two of the shooters who were 
about readv to enter the school. Lacev advised that she believes that 
Dylan wa1%ed up the outside stairs from the cafeteria enterance to the 
west, north hall enterance, and from there he and the second shooter 
entered the school. Lacey continued to say that Carrie said one of the 
shooters, she walked by, was wearing a white t-shirt and the secoTid one 
was wearing a black trench coat and had a gun in his belt. Carrie related 
she thought the gun was a toy. Lacey identified Carrie as CARRIE KLAPPE� 
she also provided a phone number of (303) 973-9241 for Carrie. Lacey 
identified to of the girls she met in the gym as Jessica Jones and Eri� 
Brickley. Lacey also stated that she believed that the school p�incipal 
was alsc standing in the gym hall. 

Lacey staced that she could not provide any information as to whc 
migh': have brought bombs into the school or had provided the guns. She 
continued to say that she has no contact with the Trench Coat Mafia and had 
heard no rumors about pending trouble on the twentieth. She continued to 
say that she was not familiar with the suspects computer names as she does 
net have a computer and does not use the internet. 

JC-001-003343 
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Lacey looked through a series of photographic line ups and identified 
photo number three, in the display marked "#1" by this detective. She 
identified this person as Dylan. Lacey continued to look through the rest 
of the photographic displays but was not able to identify any of the other 
people displayed as the second person who had fired on her. She did say 
that the person depicted in photo nullU.'.ler three was the same person who had 
shot the victim outside of the cafeteria. Lacey reported that she just 
did not get that clear of a look at the second shooter. She also said 
that the pictures in the displays were very old. 

We obtained a phone number of (303) 471-2752. US West shows the 
phone number given for Carrie Klapper (973-9241) was issued to Gary L. 
Klapper at 8946 W. Prentice Ave. Littleton. The number provided for Evan 
is a non-published nullU.'.ler. 

.o.,.nt, 1173 STEFFES, TIMOTHY 
su•g•:ont, 1514 HINKLE, GEORGE 05/03/99 12:47 

�nu4, 05/03/99 17:42 

----------------------------------------------------------------------*EOR* 
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CONTINUATION 
I

M;>Ol'Dnj "8"""Y f M;>Omog Otnc.-r 

SL1'PLEM�NT X JCSO LONNIE LOCK 
l.:onn«n:n. --i: L.m R.Cl'On �-a 

Clas." li.cinon X HOMICIDE 
R«'•uification 

No I Brand Name ! Oescrip1ion 

" ii:.om ,"'an. vr g. n.11 1<.=;:ton 

I TOWNSEND 
Offa= St3NS: Open X Exceptionally C lcared 
CI cared by .1,rm,, Unfounded 

I Serial No 

L..4:lilC' ...... �n.m 

99•7625 
7:Jifi=-1nU,:tl�n: 

5/3/99 

Rec:ommefld Case: Ri=view 

Closure 
Value 
S!OICTl I 

Val11e 
I 

Valijc 
Rec:o, ered Damaged 

Witness: 
Hollingsworth, Malynda, dab: 3/6/84 
6026 West Cross Drive 
Littleton, CO 80128 
Ph: 303·973-6229 

CONTROL NUMBER: 2417 

INVESTlGA TION: 
On 5/3/99, Investigator Reker and l met with Malynda Hollingsworth at her residence, reference the 
Columbine shooting. ! explained to Malynda why we were there and asked if she could show on a diagram 

n

that I presented to her, where she was sitting the day of the shooting. Malynda pointed out table "MM and 
placed an �x� where she was sitting at that table. I asked Malynda to explain what had happened on that 
day, Malynda said that she was in the cafeter!a at about 11 :25 a.m. and she heard, what she believed, to 
be shots fired in the cafeteria area. 1 asked Malynda where the shots came from and she said she believed 
by the windows at the end of the cafeteria. Malynda pointed to windows which are on the rounded wall o, 
the cafeteria in the sketch. Malynda said she then heard someone yell �ouck and to get under the table, 
w' '. she did. Malynda said she then heard more shots and at this time Mr. Andres. Jr., told everyone to 
go co the auditorium. Malynda said they left the cafeteria and ran to the auditorium. Malynda said once in 
the auditorium, she ran towards the front of the auditorium and she heard someone pounding on the back 
door of the auditorium, trying to get in. I asked if she heard anyone say anything and she said, no, she did 
not. l asked her how long she was in the auditorium and she said approximately 15 or 20 minutes. 
Malynda said after being in the auditorium a short time, Mr. Andres, Jr., told everyone to run out of the 
auditorium. I asked Malynda how they left the auditorium. She said they ran through a hallway, which is by 
the cafeteria, to the hill outside of the school. I asked Malynda if she saw anyone shooting in the cafeteria 
or anywhere in the school and she said no, she did not. I asked her if she saw any type of explosives in the 
school and she said the only thing she remembered seeing was "black stutr' on the floor. When asked 
where she saw the �b!ack stuff', she said in the lunch room and in the hallway. t asked Malynda if she 
could explain what the "black stutr' was and she said it looked like something that would come from a pipe 
bomb. I asked if she had ever seen this type of material before and she said, no, she had not. I asked her if 
anyone shot at her and she said no, they did not. 

I asked Malynda if she saw anyone carry two duffel bags into the cafeteria and she said, no. I then asked if 
she had seen two duffel bags in tne cafeteria and she again said no. I asked Malynda if she knows who 
Eric Harris and Dylan Klebold were and she said "no". I asked Malynda if she had left anything in the 
cafeteria and she said just her "word wise" and her "lunch�. I asked Malynda if she knew any of the Trench 
Coat Mafia members and she said "no". I asked her if she had heard any information since that day 
reference bomb making, buying guns or other suspects and she said "no". I asked what she was wearing 
or 1t day and she said she does not remember. 
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C.:INTINUA TION 
i ~~~~ SuPPL.EMENT X LONNIE LOCK 99-7625 -- -- ' 

TOWNSEND S/3199 
Cla$$i.6cation XHOMICIDE Offeme Slllm: Open X ~lyC1-ed Recommend Casa: ...... 
Rcc:l"Aifi,;;ation Ct=edl,yAnat u.- c-. 

-:... I Bnmd Name 
,_ I s.,;,JN,. 

Value Value 
I 
I Valut: 

Slolcn Recovered Damaged 

I asked her if she had any information on the Trench Coat Mafia that would help us in our Investigation, and 
she said "noft that she didn't even know who they were. I asked Malynda if she had any other information 
that would help and she said Knoft. 

At this time, I gave Malynda my business card and asked that she call with any further information and she 
,;aid that she would. 

llSPOSITION: Open. 
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WITNESS: 
Holton, Sarah Dab: 2/15/83 
7013 S. Kendall Ct. 
Littleton, CO 80128 
Ph: 303-972-4292 

� 1,i,hm .'iarne \.Jnil:U tt<:p,on 

TOWNSE�D 
Offense Slirus: Open 

Cleared by , r,-ost 

uar� fi1:ii rte-p,on 

5/18/99 

X E�c ,ip,ionaHy C kared Recommend Case: Review 

Unfounded Closure 

I Serial No 

Value I Value I Value 

Stolen Reco vere<I Damaged 

CONTROL NUMBER: 2712 

INVESTIGATION: 
On 5/14/99, l met with Sarah Holton at her residence, reference the Columbine shooting. I asked Sarah if 
she was in the cafeteria at the time of the shooting and she said, yes, she was. I showed Sarah a diagram 
of the cafeteria and asked her if she could circle the table where she was sitting. Sarah circled table "KK" 
and placed an "x" where she had been sitting. I asked Sarah if she could tell me what happened that day. 
Sarah said she was sitting with some friends at the table when she heard screaming coming from the area 
of table "UU". Sarah said she heard some person say to get down underneath the tables. Sarah said she 
got down and then raised her head and looked out the window and saw smoke outside. Sarah said she 
then heard, what she believed to be, an explosion outside. Sarah said after the explosion she heard 
sc :ine yell "get up and start running". Sarah said she did get up and run down the hall next to the 
cafeterta, to the door to Leawood Park. I asked Sarah if she saw anyone with any type of explosives and 
she said, no. I asked Sarah if she saw two large duffel bags in the cafeteria and she said, no. tasked her if 
she had seen anyone carrying or in possession of large duffel bags and she again said, "No" I asked Sarah 
if she remembered seeing Eric or Dylan on Monday or Tuesday and she said, no, she did not see them. I 
asked her if she left anything behind in the cafeteria and she said she left a blue Eddie Bauer backpack with 
her school books at the table in the cafeteria where she was sitting. I asked her if she had talked to anyone 
from the Trench Coat Mafia on either Monday or Tuesday and she said, "No". I asked her what she was 
wearing that day and she said she had jeans on, and a blue, gray and white striped shirt. 1 asked Sarah 
what hallway she ran down when she left the building and she said it was the one next to the main hallway. 
I asked Sarah if she uses the Internet and she said yes, she does. l asked what her screen name is and 
she said "Shroom space 719 space AOL space D.comm". I asked if she knows anyone with a double 
pierced eyebrow and she said, "Naff. I asked her if she remembers seeing or hearing any unusual 
announcements prior to the shooting that morning and she said, no, she did not. I asked if there's any 
further information that she could provide reference the Trench Coat Mafia and she said, "No.ff I asked 
Sarah if she had any further information reference the shooting that day and she said nothing that she could 
think of at the moment. I asked if she has heard any rumors or talked to anyone about any other suspects 
or making of bombs. She said no, she has not heard anything about anyone besides Eric and Dylan. I 
gave Sarah a business card and asked that she call me with any further information. At this time the 
interview with Sarah was concluded. 
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Cleftd by Anal 

The following students were at the table in the cafeteria with Sarah: 
Sarah Cain 
Laura Vander Hamm
Ann Marte Patrtcca 
Christina Rower 

DISPOSITION: Open 
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5/18/99 

Recommend Case: Review 

Value 
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lie... 

No. Brarxl Naine 

Narrative: 

X 

homocide Offmse Sla.D.ls: Opeo 

Qare:!byAmst 

INTERVIEW WITH SEAN HOOKER 
8129 W. FREMONT AVE 
303-978•0125

E�-ooaUy Cleated 

Unfoumed 

Serial No. 

--

""""' 

4-27-99

ON 4-26-99, Inv Reker did conduct an interview with Sean Hooker, wherein Hooker related that he 
was in the lunchroom eating when a janitor yelled to get down and then an explosion occured,and 
everybody began to run. Hooker ran into the hallway that goes to the auditorium and then to Clement Park. 

Hooker also states that he observed a white male with a mask on his head with a black coat in the 
area of the west entrance door to the kitchen area and cafeteria. 

Hooker was unable to provide a detailed description of the person and Hooker did not observe any 
persons with a large duffel bag or backpacks in the cafeteria. 

Hooker did not hear the gunman speak,nor did he know the gunman 

At this point the interview was concluded 

Unit Number ·sor lniaals and Oate 
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5/18/99 

X Ex ce-p"onall, CI urcd Recommend Case: Review 
Unfounded Closure 
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V�lue I Value 

I 
Value 

Stole:, R ecO\ ered Damaged 

WITNESS: 
Huff, Michelle, DOB: 5/29/82 
6882 W. Ida Drive #413 
Littleton, CO 80123 
Ph: 303-738-3568 

CONTROL NUMBER: 3333 

INVESTIGATION: 
On 5/18/99, I met with Michelle Huff at her residence reference the shooting at Columbine High School. ! 
asked Michelle if she was in the cafeteria on the day of the shooting and she said, yes, she was., I brought 
out a sketch of the cafeteria and asked her to show me where she was in the cafeteria, Michelle said that 
she was not seated at a table, but was standing next to one by the windows. I asked her what table she 
was next to and she said next to table "L". She then put an "x" next to the window where she was standing I 
asked Michelle if she could tell me what happened that day. Michelle said she was in the cafeteria at 
approximately 11 : 15 hours, coming from her Math class. Michelle said while standing next to the window 
she heard someone yell "Get off of me". I asked her where she heard this from and she said from outside . 
by the• wall with the doors and the windows. Michelle said she looked outside and saw tlNo males. one on 
top of the other and she believed that both had been shot l asked who these males were and she said one 
was John Tomlin. I asked if she heard these males say anything and she said that she heard John say that 
one of the Trench Coat Mafia had shot him. ! asked if she saw anyone shooting anyone and she said no, 
she did not. ! asked Michelle what happened next and she said she heard gunshots and then heard a 
teacher tell everyone to go into the Teacher's Lounge. where she hid by tables with other students. 
Michelle said that she could feel vibrations in the floor and walls from bombs exploding. I asked if she 
remembers how many she heard exploding and she said approximately a total of seven bombs. She said 
after the first bomb they heard while in the Teacher's Lounge, they ran to the kitchen and hid in a storage 
room. Michelle said the janitor told them the shooters were getting closer and for them to stay in the 
storage room. Michelle said there was approximately 18 students in the room. l asked Michelle if anyone 
tried getting into the storage room while they were in there and she said there was one person trying to get 
in and she doesn't know if it was a student of one of the shooters. Michelle said that person put a school ID 
underneath the door to show who they were, but they still did not let this person in, as they didn't know if 
that was really who was there or not I asked Michelle if she remembers whose name was on the ID and 
she said, no, she did not. I asked if this person ever came back trying to get in again, and she said yes,
approximately three times, but trey never did let the student in. I asked Michelle if she heard any other 
gunshots while in the storage room and she said yes, she heard numerous shots and a total of 
approximately seven explosions. I asked Michelle if she knew where the shooters were and she said she 
believed they were in the kitchen, cafeteria and the library. I asked if there were any shots fired while in the 
cafeteria and she said, yes. I asked Michelle how long she was in the storage room and she said 
ar ximately two hours. I asked how she got out of the storage room and she said a SWAT team got 
!ht=,, 1 out and had them leave through a window that had been shot out in the Teacher's Lounge.

u�ervisor In I cal s and Date Jc--001. 00335a age_1_ 
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R...,... 1�ss:ific.ati-on CI eared by Atrc:st Unfounded Closur, 
-

I Brand \J rune I Description I Serial \Jo 
Value ' I Value I Valtie 

\Jo Stolm Rci;Q\lcred Dama� 

I asked Michelle if there was_ anytime while in the cafeteria that she saw who was doing the shooting or who 
had the bombs and she said, no, she did not. I asked Michelle if she ever saw tvJo large duffel bags while in 
the cafeteria and she said, no. I asked if she saw anyone carrying or in possession of two large duffel bags 
and she said, no. I asked if she had been in the cafeteria prior to 11 : 15. Michelle said yes, she had; that 
she had been in the cafeteria numerous times that morning, but still did not see anything at those times. I 
asked her if she had seen Eric or Dylan on Monday or Tuesday and she said no. Michelle said that most of 
,he Trench Coat Mafia friends were not there on Tuesday. I asked Michelle if she knew any of the Mafia 
<riend's names and she said the only ones she knew were three girls, Pauline-Colby, Nicole Markham and 
Lydie Perry. She said these three were not at school on Tuesday. 1 asked if she had seen any of the other 
Trench Coat Mafia members on Tuesday and she said not that she can remember. I asked if she had left 
3nything behind in the cafeteria and she said, yes, a brown purse in ·the area of table "L �. I asked Michelle if 
she has heard anything from anyone else reference other suspects, making of bombs or buying of guns. 
She said the only thing she has heard rumored is that Nicole Markham was involved with the Trench Coat 
Mafia. I asked Michelle if she remembers what she was wearing that day and she said she had on pants, a 
jersey, a blue shirt and a wind breaker. 1 asked if she _could provide any further information on the Trench 
Coat Mafia and she said no. I asked if she could provide any further information on the shooting and she 

satd, "No". 1 gave Michelle a business card and asked that she call with any further information.·. At this time 
th terview with Michelle was concluded. ·

01SPOSITION: Open-. 
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FBI 174A-DN�S7419 
JCSO 99-7625 
Detective: Marie Allen - Denver Police Depanment / (303) 640•1183 

RE: CONTROL# 2715 
INTERVIEW: 

Patrick Hume 
8144 S. Quay WY. 
Littleton, CO 80123 
(303) 979•6411

Subject: Columbine High School Shooting, 

On 5/17/991 interviewed Patrick Hume at his residence with his mother present Patrick 
reponed that he entered the cafeteria at approx. 11.15AM and he left his backpack at 
table BB or Wand he then went to the lunch line. Patrick said Jon Owens, Tony Hassman 
were at his table. Patrick said he heard a loud explosion while he was standing in the 
lunch line. He said people started running through the cafeteria yelling for everyone to 
get down. Patrick said he crouched down under the counter at the serving line. Patrick 
said he ran up the stairs and then out the main entrance, and then he ran to Clement Park. 

Patrick said he didn't see any TCM or associates in or around the cafeteria before or 
after the incident. Patrick said he wasn't friends with the TCM or their associates. 
Patrick said he didn't see the duffel bags or anyone carrying the bags in or around the 
cafeteria. 

Patrick said that while he was running out of the school he met up with his friend's Mark 
Christner and Will Beck and they said that they saw the shooters outside 

Patrick had no funher relevant information at this time. 

** NO new leads generated. 

Date��/'---'--'/ 8':;+-/ C,_'i _ 
r . 
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** UPDATED APRIL 28, 1999 **

TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

I. Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria ? NO 

2. Did yoll see anyone cmying or in the possession of those duffel bags, at a previolls time ? NO

3 Did yell see Eric Harris or Dylan Klebold either on Monday ofTuesday? What were they doing?
What did they say? Were tbey with anyone else? NO

4. Did yoll leave anything behind in the cafeteria or anywhere else in the school ? Backpack, Blk Eastpack

5. Who were you with in the cafeteria? Where were yoll sitting?

6. Did yoll sec or talk co any of the Trench Coat Mafia members on Monday ? Tuesday ? How about the
prior week or weekend ?

7. Have you heard anything from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, etc.?

8. What were you wearing? Did you have a back pack? What did it look like and/ or have in it ?

9. How did you leave the cafereria. or tbe building? Wbat were the events that madi: you leave?

I 0. 'w'bar time did you enter the cufereria ? Where did you come from (prior to the c:ifetcria) ?

11. Have tbem mark where tbey were sitting, their route out of the building and whom they were with (if 
known)?

12. How did you etit the building ? Where did you go when you got out and what did you see on the 
outside of tbe building ?

13. Do you use the Internet ? If so, what is your screen =e ? Do you have an ICQ (aka.: I seek you / 
similar co a chat line) account? Yes, No

14. Do you know anybody with a "double pierced eyebrow"? NO
15. Did you see or bear any unusual announcements prior to the sboo�;s? Do you know what tbe

"Thought of the day was" over the Rebel News Network (R.NN) ? NO

I 16. 

Can you provide any further information on the members of the Trencb Coat Mafia?  NO       
17 Ask the parents if the kids have told them anything else ? Different?

JC-001- 003363 



~,-,'<.<PO \i.\<,i""' LuMJ• L,N7'/ 

\J'.) •'r\ ~ 11,., ~ 0.,.., =" ,, --,,-,.:, "' ') 
l,, +, ,?,,>..e.l-c f~L. Ar 1 .,..qce 

! ' I .. 

. ' ' •. 

: i 
t: I I i 

I I 

! j 

! . 

I 
\ I 

I ' 

' .,l,' ,,. 

I 
I, ~ 
I\,-

, I 

: I 
I 

'"' ! ~,I 

' I 
I I 
I I 

r! ....,1_1 iJ: 
I f_l j', I 

' ' 
' ' 
' 
' ' I I 
I ' 

. I I , 

I I 

I ' 
i ' 
I , 
\ i 

• i 
, I , 

! ' I 

" ' 
I ' I I ~T • 1'<..;1 I f'-'\; 101 /7"\!' 

' ' ' I ,\J ! ~)' ' ! 
i i I 
, I I r 

I i I ~/ 

I i I I ' 
: I ! ! j I ! . 

I I '[ I) 
i 

I!-. •-j i ,:"'\ 

I \ii"\ ) ', 0 ,~1 
i ! ' I 

' ' i ! i I I 

' . , I : I I : .,....._i ! -- 1 

;: j i / i :\,g/ 1\~J T.-.1 
~: i ' ' I , I 
"' i ,, I ! • I I ' 
t I ! I ' i 
:_ : I I ! I 

! I ;; 
I i I I 

' I I : I 

i J I i i- ! 

I i i i ' I I I ~NI 
Ii I I I !-

I i I I 
I , ' !_ .;..-..J 

. I , 

. -
I , \ Ii> 

' I 
i 1 I~ 

i ' 

-

: 1,.,.,:1 

I I 

i I 
i I I" l 

'"', 

" 

: I - I ,-
\:C:-,! i '\U-.1 \;"'T'\ ,) ii 

!I 
! : 

' I , : 
' ' 
I 

Ii I 

ii 
· r t: ;I - : : 

_\ /\, \ ' ii 
Ii 

; I I ! , i ! !! 
-· ! '-.; I II I 

L ! I I : i 1 I I• 
. I : i ' I ! I I! 

j I I j < ! 

(,-c: l 1 , t -,:;i 1 I I 
I! 
i 

I I ,..__ I 7 I J 

1 ! I I ! 
( - \ i r • 'l l 
f---, I 

! I ! I I I ' I ' 
I I : i ' i ! : 

1(. "\ 
' 

' I 

' 
' 

i I r?) 

' I 
: \ 'Z)! 

I I ....;-..-, : I , i/ 
' 
I 

:\ 
p' 

I_ 
: 

-~,.•· 

-· 
,~ 1 

' 
I 

=' 
\S) I 

'~ 

' I 

I ' 'I'"'."\ I 
\-..,' II \, •:,, I 

' i 

·i~, 
""-'' 

! 
I I 

· 11 r-: \ :_.,, 
: 1":;:::" : 

~ i i 

' I I ! 

I I ! 

I 
I 
t I 

I ' 
i i 

' I 
I 

' ' ' 
I I 
I 
I 
I 

. i ' 

. I ' 

I i 
i 

I ' 
i 

' ! 
i 
! 
I 

I ! l 

" 

i ; I 

I L I 

' i 
i I II" 

I ' 
. I , 

I 

I I , 
I I , 
I i 
I 

ii'-;-: 

i ! 

I ' 

' ' 
i ' 
I 

, I 

I ' 
i ! i 

I i 

I ! i 
I , , 

I i 
! t I i • 

i ! I 

I I 
' I 
' ! 

: I ! : 

I ' 

' 
; i ' 

I , 

. I ' 
I , ' 
I I 

. 

: t 

I i I ' 

' ' ' 

I ' 
I 
I , 
I ' 
I 
I 
I 
I , 
I 

I , , 

JC.001 • 003364 



I HUNTINGTON, M 

JC-001 • 003365 



Defend.ant: 

Date: 

Deputy D.A.: 

JIF?BRSOH COlJ'NTY DISTR.ICT ATTORDY 1 S OF?ICB 

May 6, 1999 

SUPPLrmT,AL UPORT 

Docket Number: 

Ca.ae N'wnber: 99-7625

174A-DN574l9

CN2031

I�ve•tigatcr: Lauck 

******************************************************************** 

Michael Huntington 

7563 W. Quarto Ave. 

Littleton, CO., 80127 

303/977-5708 

CHS student, was in the cafeteria. 

On May 5, 1999, this investigator met with Michael Huntington 

at his residence. Present during the interview were his parents, 

Kathy and Kerry Huntington. 

Michael stated that he arrived in the cafeteria at 

approximately 11:05 a.m., having come from his fourth hour class 

which is off-campus. He said he had walked from that class, held in 

a house near the school and did not see anything unusual outside. He 

was shown a diagram of the cafeteria and was asked to indicate which 

table he had been seated at. He advised that he was not sure of the 

exact table, so he circled tables "M" and ""BB." He said that others at his 

table included: Daniel Grange, Spencer Wright, Aaron Wright, Casey Jackman, 

and Seth Dubois. 

Michael advised that shortly after sitting down, he heard what 

he thought could have been gunshots coming from outside the 

cafeteria, from the northwest. He said that there were a number of 

shots but could not say with any certainty, the number of shots. He 

1 
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did believe that the shots were not in quick succession. He said 

there was some time between each shot. He said he then heard 

someone yell "get down. n He did not know who that person was. He 

said that he ran through the cafeteria and then up the stairs to a 

hallway that goes east, in between the social studies area and the 

math area-. He exited the school and ran into Clement Park. He 

recalled that while he had been running up the cafeteria stairs, he 

heard five gunshots which were in rapid order. He could not 

determine where they came from. 

Michael was unable to provide any further information. 

Investigation continues. 

Inve~tor Date 
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** UPDATED APRIL 28, 1999 ** 
TEAJ.\1 FOUR lL'iTERVIEW GUIDELINE 
l\1INL\'IAL QUESTIONS TO BE ASKED 

//,,_!/\lf,-:i_,·"', /nrc).,.E. L

l. Did you ever sec tile two large duffel bags iu the cafeteria? NO

2. Did you sec ::uiyone cmying or in the possession of !hose duffel bags, at a previous timt! ?

3. Did you sec Eric Hams or Dylan !Qebold either on Monday ofTuesday ? Whl1c wexe tlley doing ? NO
Whar did tl!cy say ? Were tbey witfl anyone else ?

4. Did you leave .u:tythio.g bebind iu me cafeteria or anywbcre else in tbc school ? NO

5. Wbo were you witb in the cafeteria? Wbcre were you sittmg? REPORT

6. Did y011 sec or talk to any of the Trench Coar. �tafia members on Monday ? Tuesday ? How about the NO  prior week or w�u:nd ?

7. Have you Je:mi :mytbing from anybody el.se about other naspec:1S, bomb makiq, iU.!J buying, etc. ? NO

8. What w= you we:i.ring? Did you have a bai:k pack? What did it look lik= and/ or have in it? COULD NOT 
RECALL

9. How did you leave tile cifemria or the building? Wbat were the events that made you Ie:i.ve? ,REPORT

10. What time did you ettte:" the cafcterill. ? \Vb.ere did you come from (prior to the c:ifei=t".a) ? REPORT
r 

11. Have them mark where they were sitting, tbeir route ouc of the building :md wllom tbey were with (if / 
JaioWD)?

12. How did you e:tit the buildiog ? Where did you go when you got out ;md whac did you see on tbe r.. 
'(.,.-;,:­outside of r.he building ?� 

1/ e;.· Do you u.se the 1oternet ? If so, what is your sc:een came ? Do you !lave an ICQ (ab: I seek you I 0
similar to a cllat line} :ic::ount ? NO 

6 Do you know anybody with a "double pierced eyebrow"?      NO

15. Did you see or hc:ir any unusual aDDouncements prior to the shootings ? Do you know what the           NO
'"Tuougb.c of the day wasn over the Rebel News Network (R.'-m) ? 

16. C:m you provide any further information 011 the members of .be Tree.ch Coat Mafia ?            
NO

17. Ask the parents if the kids llave told them anything else? Different?

J C..001 � 003368 
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE 

COLUMBINE HIGH S'CHOOL 

Date: 5/6/99 

CONTROL NUMBER: 1752 

SUPPLEMENTAL REPORT 

Docket Number: 

FBI# l74A-DN-574l9 

Investigator: Vondenkamp 

******************************************************************** 

On 5/5/99 I interviewed 14 year old CHS student Casey Jackman at his 

home in Littleton, Co. 

interview. 

Casey's mother was present for this 

Casey stated that he was in the CHS cafeteria for "A" lunch which 

began at ll;20am on 4/20/99. He stated that he had come from science 

class and walked alone to the cafeteria. He arrived and ordered 

nachos at rebel corner. He sat down at his usual area with friends 

Mike Kellogg, Justin Alber and Phil Secrist. I showed Casey a 

drawing of the CHS cafeteria which depicted all the tables. I 

pointed out certain areas to help Casey understand the lay-out of 

this drawing. Casey pointed to table "M" near the west windows as the 

table he and his friends were seated at. Casey recalled he sat down 

with his back towards the windows, facing the cafeteria. He had just 

sat down when the commotion began. 

He did not notice any unusually large duffle bags in the cafeteria, 

but stated that "everyone carrys a backpack". I advised Casey I was 

looking specifically for a larger duffle bag. He stated he did not 

see this. He also stated he did not see anybody suspicious carrying 

a large duffle bag earlier in the day, or the previous day. 

Casey stated that around 11; 30am he heard "pops" behind him and 

everybody stood up. Casey thought there was a fight. A janitor 

yelled for everyone to get down, which Casey did. He recalled 

hearing someone say that someone had been shot. 

who said this. 

l 

Casey was not sure 

JC-001-003371 



He stated everyone began to run towards the steps. Casey stood up 

and ran towards the steps with a large group and upstairs into the 

main hallway. He recalled hearing "semi automatic" gunfire behind him 

as he ran up the stairs. He described semi automatic gunfire as 

"rapid type fire". He continued straight ahead with several 

students, and ran out of the building through the exit doors south of 

the main entrance. He did not encounter any gunman while exiting the 

building. He ran out, crossed Pierce street to Weaver street and ran 

into a home somewhere on Weaver street with other students. He then 

left this house and ran to Seth Dubois 's house on Cal hone place. 

Seth is CHS student and a friend of Casey's. 

Casey stated he did not see any gunman as he left the building, and 

he did not see anybody suspicious outside the building as he left. He 

recalled there were many students running. 

Casey left behind a yellow/blue Timberline backpack with books and a 

calculator in it. He was wearing a navy blue long sleeve shirt with 

a blue hat. 

Casey had no more information on the shootings, and no information on 

any of the TCM members. 

Investigator Date 

2 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

Typed transcript of handwritten statement for Nicole Janda 

Approx. 11:20 at 1st shot 

I went to lunch, got my lunch, sat down with my friends at a table. I took one bite and noticed that 

everyone was standing up. I looked over and figured it was a fight. All the guys got under the table, so I 

knew something was up. I kept looking and saw that a somewhat tall guy, black trench coat, black hat, 

with about chin length, wavy, brownish-blonde hair. I saw he had a black gun, unknown type, he was 

pointing it towards (kind of ) the ground at an angle. I heard the boom and saw the gun jerk. I got under 

the table and moved towards the stairs. I ran and Mr. Craft told us to come in there. We ran to the 

storage room and 5 of us crouched low. We heard numerous explosions in the first hour but there 

weren’t any explosions for the last 2 hours we were there.  

JC-001-003375 



JBFFERSON COlJNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE 

SUPPLEMENTAL R.EPORT 

Defendant: 

Date: 

Deputy D.A.: 

Harris/Klebold 

4/30/99 

CONTROL NUMBER: 1475 

Docket Number: 

FBI# 174A-DN-57419 

Investigator: Vondenkamp 

On 4/29/99 I interviewed 15 year old CHS student Nicole Janda at her 

home in Littleton, Co. 

interview. 

Nicole's mother was present for this 

Nicole advised me that she was in the cafeteria at CHS when the 

shooting began around 11: 25am. She had come to the cafeteria from 

the choir room to attend "A" lunch which stated at 11:15am. She and 

Carmen Deihl walked together to their table, then to the lunch line. 

She sat with 5 other CHS students: Carmen Deihl, Stephanie Wise, 

Megan Schoenbein, Kelli Carpenter and Robyn Sarafin. I provided 

Nicole a drawing of the cafeteria, which depicted all the tables and 

their location in the cafeteria. I pointed out specific areas, such 

as food line, kitchen and west windows of the cafeteria to give 

Nicole a better understanding of the lay-out in this drawing. Nicole 

looked at the drawing and pointed to table Z as the table she and her 

friends were seated at. She recalled that she was seated facing the 

kitchen and that Carmen was on her right. Nicole circled table Z on 

the drawing and initialed where she was seated. 

Immediately after sitting down to eat, she saw everyone standing up 

to look out the west windows. She looked over and saw a tall ( 6') 

man wearing a trench coat, black backwards cap, wavy chin length 

brown/blonde hair pointing a gun at an angle towards the ground. 

Nicole saw the gun go off, describing this as a "jerking motion with 

smoke". She described the gun as black, about 12" long. 

l JC-001- 003376 



She got under her table with Stephanie and then ran upstairs with 

most of the kids running out. She ran into a science room, then into 

a storage room next to the science rooms. A few minutes later she 

heard boys laughing outside in the hallway and continued hearing 

gunfire and explosions. She did not recognize any voices, but 

believed it was 2 different people. At one point, she heard a girl 

screaming in the direction of the main hallway outside the science 

rooms. 

She remained in the science storage area, hiding between 2 shelves 

until she was rescued by SWAT. She did not see the gunman upstairs, 

but did hear them laughing out in the hall. 

Nicole could not say who the gunman was that she saw outside the 

cafeteria at 11:25am. She said it was to fast. 

Nicole was wearing a black short sleeve tshirt with jeans. She left 

behind a green backpack with netting on the bottom and black straps. 

Inside were books, notebooks and a calculator. 

Nicole knew of Dylan Klebold through school, but did not socialize 

with him. Nicole stated she did not notice any large or unusual 

duffle bags in the cafeteria when she arrived at 11:15am. She had no 

further information regarding the shootings. 

ZtJ .. � 
Investigator Date 

2 
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT 
EPORTING AGENT: KARLA SARNACKI CASE NUMBER: 99-38856 

VICTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 04-27-99 
OFFENSE: AOAJCOLUMQINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/ JEFFCO SHERIFF'S OFFICE 

SUSPECT: 

ERIC HARRIS 

DYLAN KLEBOLD 

WITNESS; 

INFORMATION CONTROL NUMBER: 1517, FBI: 174A-ON-57419, JCSO: CR#99-7625, TEAM 4, CAFETERIA 

WITNESSES, COLUMBINE HIGH SCHOOL 

1, JENKINS, SHELLY 

6131 West Rowland Place, Littleton, Co 80128, 303-971-0573 

Mother: Jenkins, Donna, 6131 West Rowland Ptace, Littleton, Co 80128, 303-971-0573 

Father: Jenkins, Derrik, 6131 West Rowland Place, Littleton, Co 80128, 303-971-0573. 

work: 303-784-4594 

INVESTIGATION: 

On 04-28-99 at 1615 hours I interviewed Shelly Jenkins in the presence of her mother at her home. Shelly 

stated that her mother drove her to school on the mo ming of the 04-20--99 arriving at approximately 0730 hours. 

Shelly stated she used the main entrance of the school and did not notice anything out of the ordinary. Shelly 

stated that she had never seen ERIC HARRIS before. She had seen KLEBOLO before but never knew his name. 

She stated she had heard about the "trench coat mafia" group. She knew one girl who was part of the group 

named Lydia who she described as being very nice, having had contact with her in a class previously. She did 

not see any of the members of this group between classes that morning. Shelly also knew another member of 

the group by the name of Brian Sergeant She stated she knew him personally but not very well. 

Shelly stated she had a keyboarding class with Mr. Sanders during her fourth hour. This class is 

downstairs and after it was finished, she walked directly into the cafeteria through the downstairs hallway. She 

stated that it was approximately 1112 hours when she walked into the cafeteria. There were lots of kids in the 

cafeteria already and she stated nothing was out of place She described ii as a pretty normal day Shelly brought 

her lunch so she sat down at a table immediately. She indicated on the attached diagram the table she thought 

Page 1 of 2 
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT 
'EPORTING AGENT: KARLA SARNACKI CASE NUMBER: 99-38856 

;ICTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 04-27-99 
OFFENSE: ADA/COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/ JEFFCO SHERIFF'S OFFICE 

she sat at and she added a list of kids that sat with her. She stated approximately five to seven minutes had 

passed after she sat down when a lot of kids got up and rushed to the west window. She thought it was another 

fight that they were watching. Then she heard loud bangs. She stated Mr. Sanders came into the cafeteria from 

the outside north west cafeteria exit door. Mr. Sanders yelled at everyone to get down. Shelly stated she and the 

others got on the floor under the table. She stated Mr. Sanders went back outside and then immediately came 

back in the cafeteria. They heard a lot of bangs and booms. Shelly stated that a lot of them thought it was a 

senior prank. 

Shelly then heard some kids yell, "they have guns' She stated she and approximately 50 to 75 other kids 

ran east through the cafeteria to the kitchen area. She stated the two auditorium doors were closed. Mr Andres 

was on the other side of the doors and pushed them open for all the kids to come through. She stated she ran 

into the auditorium and ran to the upper level of the auditorium and out into the hallway {north east portion of the 

auditorium} She stated that she heard gunfire as she ran toward the front door but stopped when she noticed 

t!iat the window had been shot out of the front doors. She looked back over her shoulder and noticed that the 

.... drrier was closed in the hallway to the west of the auditorium doors. She stated she was with a lot of other kids 

when they left out the north exit near the gymnasium. She then ran to Clement Park. 

Shelly stated she had a backpack with her and carried it outside. She stated she was wearing a black skirt 

with a gray sleeveless vest and black sleeveless shirt underneath. She had on black boots. 

At this point Shelly's mother, Donna Jenkins, added that Shelly's 18 year old brother, Brad, was in the west 

parking lot during this time. Brad was there to pick up a friend. Mrs. Jenkins explained that Brad is not currently 

enrolled in Columbine High School. Mrs. Jenkins stated that Brad did see the two suspects with guns in the 

parking lot and at that time decided to leave the parking lot. Brad's date of birth is 06-24-80 and he can be reached 

at the Jenkins' home. 

~ S ~,~ c/0 "''/ 
Detective's signature/number/date Sergean s signature/number/date 

Page 2 of 2 
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[editor's note, was with:
1. Megan Steckly
2. Erin Fitzgerald
3. Lauren Derbyshire
4. Stephanie Pansini
5. Laurel Salerno
6. Betsy (Elizabeth) 

Kwerneland
7. Heidi Wilderman
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-::/1- /7()/ 
JEPPERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OPFICE 

SUPPLBMBNTAL REPORT 

Defendant: (Columbine shooting) 

043099 

Docket Number: 99A060 (L) 

Date: Case Number: 99-7625 

Deputy D.A.: Investigator: Mike Heylin 

WITNESS: 

Jared Jensen DOB: 040583 

6554 S. Allison St. 

Littleton, CO 80123 

303-973-6016 

c/o mother; Trashan Jensen (w) 303-979-4995 

father: Dan Jensen {w) 303-937-4400 

-CHS student, in cafeteria at table G, no info on suspects or duffle 

bags 

INVESTIGATION: 

On April 29, 1999 at 1603 hours I contacted Jared Jensen at his home 

for an interview. Jared's father, Dan, was present. Jared then 

told me the following: 

* He is a freshman at Columbine High. 

* When asked about Eric Harris, he said he has seen him around 

the school but does not know him. 

for school. 

He thought Eric dressed normal 

* When asked about Dylan Klebold, he said he never has seen him 

in school and does not know him by face or name. 

• He did not know ~r 

l JC-001-003385 



He has seen two to three students who dress in trench coats but 

was not aware of the formal name of Trench Coat Mafia. 

* He did not see Eric, Dylan, or any other trench coat students 

at the school the day of the shooting.

* He did not see any objects out of place or suspicious persons 
in the school or cafeteria that day. When specifically asked, he 

did not see any duffle bags in the school or cafeteria.

* He got out of his 4th hour earth science class at 11: la a. m. 

He went to his locker by the science area and then to Rebel Corner 

for his meal. He then went into the cafeteria with his meal and sat 

at a table in the middle by the south exit doors. Upon looking at 

the diagram, he thought it was table G or H. He was with Chris 
Masias, Lauren Tocci, Jocelyn (unknown last name [editor's note: 

Provo) and Jennifer Ribble. (Ribble and Tocci's backpacks listed at 

table G.)

* He then noticed that a janitor was telling everyone to "get 

down." The janitor was between the south exit doors and the tables. 

He got on the floor and then saw smoke coming from out in the west 
parking lot behind the cars. Everyone then ran out of the 

cafeteria. He went up the stairs. He heard what he thought were 

five gunshots. He then ran down the hallway to the east and out the 

doors in the southeast part of the school (foreign language area).

This concluded my interview with Jared Jensen . 

..., 

Date 

2 JC-001- 003386 
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JBFFERSON COtl'NTY DISTRICT ATI'ORNEY'S OFFICE 

Defendant: 

Date: 

SUPPLEMENTAL R.BPORT 

KLEBOLD/HARRIS 

MAY 18, 1999 

Docket Numl::ler: 

Case Number: 99A062 

Deputy D.A.: Investigator: DOYLE, PJ 

FBI CASE 4-DN-57419 

WITNESS CONTROL NUMBER 2716 

JCSD CASE 99-7623 

Reporting investigator, P.J. Doyle, is a commissioned peace 

officer employed by the District Attorney in the First Judicial 

District serving Jefferson and Gilpin Counties. I am currently 

assigned to assist in interviewing witnesses from Columbine High 

School. 

On May 17, 1999 I spoke to Ben Johnson, a Freshman. 

DOB: 11-21-83 

7410 S. Webster Street 

Littleton, CO 80128 

303 972-6645 

Dad is Ben Johnson, Sr. 

Ben's father was present during the interview. 

Ben told me the following: 

l 

JC-001 • 003389 



He was at school all morning on the 20th of April. He has 

second hour free and went to the cafeteria at 8:30. He saw nothing 

unusual. He sat at table MM, and then went to his Spanish class. 

Ben went back to the cafeteria for lunch at 11:10. He sat at a 

table close to the student store with Jason Hensley, Mike Foster, BJ 

[editor: William] Secord, Brooke Allison and Braden Pollard. 

Ben bought his lunch and then sat down. He'd been eating for 

about five minutes. The janitor told everyone to get under the 

table. Ben did. After about one minute, everyone started running 

out of the cafeteria. At first Ben though there was a fight. He 

didn't hear any gunshots. He ran out of the door by the student 

store. He went to "some guy's" house. He just knocked on the door 

and didn't know who lived at the house. He stayed there until he 

was told to go to the library. 

Ben said that he never heard gun shots. When he got to the 

house, he heard what sounded like a bomb, and the windows of the 

house were shaking. 

Ben left his blue Eastpack in the cafeteria. In the back pack 

was his math book and some C.D.s. 

pack. 

His school ID was also in the 

He never saw the shooter ( s) . He didn't know Eric Harris or 

Dylan Klebold until he saw them on television. He didn't know what 

the TCM was all about until this incident. He had seen one guy, 

Robert Perry, in the halls last semester wearing a trench coat. Ben 

looked in his year book to get Perry's name. Ben said that he heard 

around school that had turned himself in. 

The day of the shooting, Ben had worn shorts and a red Old Navy 

shirt. Ben doesn't use the Internet. He knows no one with a double 

pierced eyebrow. He noticed nothing unusual on the RNN. 

A diagram of the cafeteria is attached to this report. 

2 JC-001 • 003390 



No further information at this time. 

6 
Date 
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FB!#4-DN-57419 
JEFFCO CA5E #99-7625 
CONTROL #2719 

TRAVIS JONES 
8339 S. Calhoun Dr. 
Littleton, CO. 80123 
303.979.7582 

05/17/99,1010 hrs. Travis Jones was interviewed by Detective S.C. Shott #72049 (DPD) 
at his home. His mother, JoAnne was present and sat in on the interview. 

Travis reported that he attended his 4 th period class, which got out at 1 I lO hrs. He 
walked directly to the cafeteria area with his friend Quinn Boonz. They purchased lunch 
items at the Rebel Comer and sat at one of the three tables that were nearby. They were 
there for approximately five minutes when a janitor came up to them and told everyone to 
get down under the tables. Travis said that when he crouched down under the table he 
saw a flash of lights then a cloud of smoke coming from the senior parking lot. 
Approximately two minutes later he heard gunshots coming from the teacher's area of the 
cafeteria. At this time, students began running from the cafeteria in all directions and 
towards the parking lot. Travis said that he followed suit and ran to the parking lot out 
the main door by the cafeteria. He continued running until he got to the junior parking lot 
then he ducked down in an irrigation ditch and waited. He stayed there for several 
minutes until a teacher came by and told everyone to go home. 

Travis said that he left his backpack on the floor near the chair where he was sitting and 
he did not take it when he fled. He described his pack as a black "North Face" that 
contained misc. schoolbooks and items. He said that when he ran from the school, Quinn 
Boortz was with him. 

Travis said that he does not know Eric Harris or Dylan Klebold nor does he know any of 
the Trench Coat Mafia members. He did say that he was aware of the TCM and knew 
how they dressed and he has seen the group walking around at school. He could not 
recall if he saw any of the TCM members on the Monday prior to the shooting or on the 
day of the shooting. He did not see a duffel bag in the cafeteria and he did not see 
anyone bringing one in. Travis said that on the day of the incident, he was wearing a 
pair of green shorts, tennis shoes and an unknown type of shirt. 

Travis said that after the incident and while attending Chatfield HS, he heard rumors that 
-was involved and could have been one of the shooters. He could not recall 
~ the ioformatiort, however. 
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CONTINUATION □ 
Reporting Aii"nC~ Reporting Officor Caso Report ~o 

SL 'PPLEMENT y JCSO ERZEN 99-7625-PP 

Conne-cung c .. e Report So Vicr,m Name Onginal Report 0.1e Tins Report 

DN#2723 06-08-99 
~ 

C ,.ULOn X FIRST DEGREE MURDER Offen>< Swuo: Open X E,cep1,on11lly Cloarod □ Recommend Caso, Re»ew 0 

Re,:,l..,,fica1100 □ Cl-by An= □ UMO<lr><ie<I □ Closure 0 

1
~ I Quantity / Br>nd "•m• ! Oo>mp110,, 

ADDITIONAL WITNESS: 

Jorgensen. Katherine. dob/06•22-84 

6265 South Eaton Court 
Littleton, Colorado 80123 
(303)794-2720 
Student at Columbine High School 

PARENTAL INFQRMATIQN: 

Jorgensen, Julie, dob107•20-59 
same as above/ Work: (303)932-2690 

Jorgensen, Robert, dob/02·05•54 

same as above I Work: (303 )753· 7886 

~VESTIGA TJQN: 

j Sfflol So r,~\'fo I v.1.. I R,oo.,,.,; 
v,1,.. -.... 

On 06-07-99, between the hours of 1507 and 1528. I had an oppornmity to speak with Katherine Jorgensen in reference 10 the 

Columbine incident that occurred on 04-20•99. Also present at the interview was her mother. Julie Joregensen. 

Katherine explained that she arrived at school on 04-20-99. at about 0805 hours, and her mother had dropped her off at the main 

entrance of the school. Katherine attended her nonnal scheduled classes telling me that her fourth period class is choir taught 

by Mr. Andres, Jr . After being released from her fourth period class. al aboul 1110 hours. Katherine proceeded to her locker, 

which is #800. and she described it as being right across from the library. After she went to her !ocker, Katherine said she went 

down to the cafeteria and arrived at about ! 115 hours, where she placed her backpack on the table I provided Katherine a 

diagram of the cafeteria at the school and asked if she could tel! me which table she was seated at. Katherine. after looking at 

the diagram. told me she was seated at table "KK." I asked her wh.o was seated at the table with her, and she told me her friends. 

Keira Odell and Nicole Ziccardi. After she placed her items on the table, she proceeded to Rebel Comer where she was going 

to get something to eat. After returning to the table. she told me her back was to the west windows of the cafeteria, and that she 

recalls a janitor over near the food service line, and he was ye!!ing at the students to get down. Katherine also recalled that she 

heard someone yell. "They've got guns," but she couldn't provide any infonnation who yelled that. 

JC-001- 003396 
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CONTINUATION □ 

Re pen; ng .\geni:y Report, ng O fficor C asc: R•port "" 

SUPPLEMENT X 
JCSO ERZEN 99-7625-PP 

C onnccting C as<: Rt'p<'.111 Na Victim Name Original Repon D,uc This Rcpon 

DN#2723 06-08-99 

,.t!Ofl X FIRST DEGREE MURDER Offonse Swu., Ope,, X Ei<c:op11onally Cl"°'" 0 Rccamme,,d c..,..,, Re...,icw 0 

Re.:lw1 !icauon 0 Cl....,; by .\m,1 0 U"fo"odod 0 Closure □

,�m I _ i!) Q1:,.am,-,. I 8'111<1 � • .,.. ' Dex:ripti-on ) s...;aJ No ���� l V1.li.u= 
I 

Vah..it Roc:o,.,.. Dom•� 

! asked Katherine if she had any idea why she was being told to get down under the table by janitorial staff She said at first she

thought there was a fight, and she recalls shortly after they got doWTI under the tables, that the srudents who were over near the 

west windows of the cafeteria got up and started to run east. She told me she was one of the first parties out of the cafeteria, and 

after she left her table, she ran up the stairs to the main level of the school, and ran east down the math/science hallway Once 

she reached the east doors, she exited from the school and ran over to Leawood Park. Katherine explained that once she reached 

Leawood Park she heard explosions. and they didn't stay at the park long, they went over to her fiiend. Lindsy Blair's, house 

where they sought refuge in her home. 

Katherine was asked while she was in the cafeteria, or after she had exited from the school. if she ever observed any gunmen at 

the school She said she never observed any gunmen, but she heard a couple of gunshots and heard what she thought "'ere 

explosions. 

Jsing the map of the cafeteria area. l asked her if she observed two large duff\e bags, one being blue and the other being an 

organish/red color which were located in the central core area of the cafeteria. I asked her if she observed these bags or if she 

saw anyone bring the bags into the cafeteria. She was unable lO provide any information about the bags. 

Katherine was asked if she had observed anything out of the ordinary when she was at her locker prior to going down into the 

cafeteria at ! 1 I 5 hours. She said there was nothing out of the ordinary which would have led her to believe anything was wrong 

I also asked her if she had any idea what the phrase of the day was at schooL She said she did not know it. I asked if there were 

any rumors prior to 04-02-99, of anything that was going to occur. She could not provide any information. She was also asked 

if she specifically knew Eric Harris or Dylan Klebold, or any associates of the Trench Coat Mafia. She said she did not know 

Harris or Klebold, and she did not know the Trench Coat Mafia existed until after this incident. 

Katherine was asked if she could recall what she was wearing on 04-20-99 She said she was wearing a red tank top, a pair of 

blue jeans, and a pair of brown shoes. I asked her if she had left anything else behind when she left the cafeteria other than her 

backpack. She said there was no other personal property left behind. 

Unic Number Supnvisor Initials lUld Dill• 
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CONTINUATION □ 
Reportmg Agen~y Re;,ort1n11 Officer Cau Report No 

SUPPLEMENT y JCSO ERZEN 99-7625-PP 

Connect,ng Case Repon No v;<:1im Name °'1Sinal Report Date Tht! Repoi, 

DN#2723 06-08-99 
f-

"· ,lion X FIRST DEGREE MURDER oo ..... s ...... : Open X hcq,<1"'1ally Cleared 0 Recommen<! Cas¢c Review 0 

Roola,ifi..,.,,on 0 Clearodbyll1'ml □ ,,_ □ CIO!lurc □ 

l\ro OuatnH}' 1-... I s.riol No ¥,~\~ VoJL>O j "" B"'"d '4am• Reco•Offl! Damog«! 

At the completion of my interview, I again verified with Katherine that she did not observe any gunmen while at the school, nor 

did she see the large duffle bags which were located in the central core of the cafeteria area. I also had her depict on the diagram 

of the cafeteria where she was seated and her escape route out of the cafeteria. A copy of that diagram is attached with this 

supplemental report. 

AQD(TIQNAL INFORMATION: 

FBI Case #4-DN•57419/DN #2723. 

DISPOSITION: Case open, pending further investigation. 

JC-001- 003398 

Unit Number Super,,isor ln1ual1 and Date Assign=<! To Page 2 
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FBI #4-DN-57419 
JEFFCO CASE #99-7625 
CONTROL #2725 

VALERIE JUGERT 

5860 W. Plymouth Dr. 
Littleton, CO. 80123 
303.979.2010 

05/18/99, 0930 hrs. Valerie Jugeit was interviewed at her home by Detective S.C. Shott 
#72049 (DPD). Her mother, Charlene Jugert, was present and sat in on the interview. 

Valerie stated that attended her 4lh period gym class, which she got early because she did 
not have to shower. She arrived at the cafeteria at around 11 :00AM and she met with her 
regular friends, who she identified as Lauren Beyer, Sara Filipiak. Julie Naslund, Alex 
Goldberg, Nicole Ray and Jennifer Munson. They all sat at their regular table she 
identified as table V on the seating chan. 

Valerie said that she did n ot know that there was a problem until she saw Mr. Sanders run 
by and instructing everyone to get under the tables. She first thought that it was a senior 
prank and srudents started to get up to see what was going on. Someone yelled for 
everyone to get back down and she heard someone say that there were people with guns. 
V aler:ie said that when everyone started to run from the cafeteria, she followed suit. She 
ran out of the main entrance then up the stairs towards the library. She then ran down the 
hallway past the science and math classrooms then out a door on the opposite end of the 
cafeteria. She said that once outside, she jumped a fence, ran across S. Pierce St. and 
didn't stop until she got to Leawood Park. While in the park, she said that she could hear 
what sounded like gunshots coming from the school. She then ran to a nearby house to 
make a telephone call then she walked over and met her sister at the Leawood elementary 
school. Valerie said that while she was in the cafeteria, she did not hear any explosions 
or gunshots. The only shots she heard were when she was standing in the park. She did 
not see a gunman or anyone acting suspicious. 

Valerie said that she does not know Eric Harris or Dylan Klebold personally. She said 
that she only knew them by sight seeing them at school. She was aware of the Trench 
Coat Mafia and knew that they dressed different wearing trench coats. She did nor see 
Eric or Dylan on the Monday before the incident or on the day of the incident. She did 
not see a black duffel bag in the cafeteria prior to the incident nor did she see anyone 
bringing one in. Valerie said that she left her backpack in the cafeteria and it should be 
on the floor near where she was sitting. She described her pack as a black "North Face·• 
and it should contain one text book and misc. school papers. She has not heard of any 
rumors or talk about any other suspects that could have been involved. 

JC-001- 003401 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

 

Typed transcript of handwritten statement for Jill Kamens 

 

I am a sophomore at school. I ride to school with my old sister Leigh. I arrive at school at 7:20 am and in 
through the cafeteria. I take my lunch during period 5A. I sat down with my friends at the table. At about 
11:25 I noticed a group of boys running along the kitchen serving lines. I thought it was a fight. I glanced 
toward the windows, I saw the kids under the tables. I got under the table. I peeked my head up over 
the table and saw smoke. I got back down. I heard the kids running up the stairs. I followed. I heard 
shots (7 shots) at the top of the stairs I went down the left hall, and out the door and into the park. I 
believe I heard an explosion. 
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**UPDATED APRIL 28, 1999** 

TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

1. Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria? NO

2. Did you see anyone carrying or in the possession of those duffel bags, at a previous time? NO

3. Did you see Eric Harris or Dylan Klebold either Monday or Tuesday? What were they doing? What did 
they say? Were they with anyone else? NO

4. Did you leave anything behind in the cafeteria or anywhere else in the school? Backpack and books in 
lockers

5. Who were you with in the cafeteria? Where were you sitting? 10- 12 in middle near post

6. Did you see or talk to any of the Trench Coat Mafia members on Monday? Tuesday? How about the prior 

week or weekend? NO

7. Have you heard anything from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, etc.? NO

8. What were you wearing? Did you have a back pack? What did it look like and/ or have in it? Black skirt, 
black shirt, and white tank top; green Jansport- wallet, keys, pager, books, notebooks

9. How did you leave the cafeteria or the building? What were the events that made you leave? Up the stairs 
and down the hallway by the math classrooms. The other kids in Commons were leaving. 

10. What time did you enter the cafeteria? Where did you come from (prior to the cafeteria)?  10:55, Subway

11. Have them mark where they were sitting, their route out of the building and whom they were with 
(if known)? 

12. How did you exit the building? Where did you go when you got out and what did you see on the 
outside of the building? Out by math rooms, Leawood Park --> Lara Kenney's house, smoke

13. Do you use the Internet? If SO, what is your screen name? Do you have an ICQ (aka: I seek you/
similar to a chat line) account? NO

14. Do you know anybody with a “double pierced eyebrow”? NO

15. Did you see or hear any unusual announcements prior to the shootings? Do you know what the 
“Thought of the Day” was over the Rebel News Network (RNN)? Du-Hast- German song- "You 
don't want to be here"

16. Can you provide any further information on the members of the Trench Coat Mafia? NO

17. Ask the parents if the kids have told them anything else? Different?       JC-001-003405
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KAMENS, L ·-

JC.001-003407 



Denver Police Department 

STATEMENT 

Typed transcript of handwritten statement for Leigh Kamens 

I am a senior at Columbine HS. I arrive at school at 7:15 am and come in by the doors through the 

cafeteria. On the day of the incident I left school at the beginning of Period 4 at about 10:25 to run to 

Target and pick up some pictures. When I was returning to Columbine at about 10:55 am as I turned to 

go into the parking lot I saw Eric Harris in a silver car, turning right out of the parking lot. (I have known 

Eric since the 7th grade). I waved at him and said Hi. He waved back. His movement was [illegible} + 

possibly saluatory. I parked in the senior lot, got out of my car and met my friends JJ Lopatin & Erin 

Boortz, Jason Rauzi. We all walked up to the school together entering next to the library. We waited for 

our friends next to the choir room and then went downstairs. I put by backpack down on the chair 

JC-001-003408 



Summary of Statement (cont) 

And then walked over to get my food. I returned to my table and set my food down, but before I could 

sit down the incident started. {illegible} girls run in say there’s a shooter out in the parking lot. Mr. 

Sanders and the 2 janiotrs told us to get down. I was against the wall on the floor. The people towards 

the window then started to run for the stairs. We were still on the floor. We stayed there for a minute 

then I looked around the corner and saw a white male, very tall with long light brown hair, with a dark 

duster type trench coat. He appeared to have a long gun up his right sleeve. I didn’t look at his face. The 

person fired 1 shot through the window into the cafeteria. I ducked back. I looked back around and saw 

the gunman was in the school. As the gunman raised his arm we ran down the hall and into a classroom 

with Ms. Luca and Ms Kelly. Stayed there for 2 or 3 minutes. We heard gunshots and then ran out of the 

school. 

People who were with me are Steve Trujillo, Jaime Ericson, Matt Oliver, Amy Evans, Ryan Pool, Tyler 

Pearce, Heather Dinkel, and Kelly Burgesser 

JC-001-003409 
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** UPDATED APRIL 28 1999 ** dJ;i�;f�-!2,'t , ✓ � '-=- <;q � 7&-..i .J
TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

I.Did you ever see the two large duffel bags ill the cafeteria? NO

2. Did you see anyone carryw.g or in the possession of those duffel bags, at a previous time ? NO
3. Did you see Eric Hams or Dylan Klebold either on Mooday of Tuesday ? Whac were tbey doillg ?What did they say ? Were they with yone else ?  Yes, Eric was leavingthe student parking lot during 4th hr (about10:50 am)

by himself in his Honda
4.Did  you leave anythm.g behind ill the cafeteria or anywbere else in the school ? Backpack, purse, prom 

pics

5.Who were you with in the cafeteria? Where were you sitting?

6.Did you see or talk to any of the Trencb. Coat Mafia members on Mooday ? Tuesday ? How about the prior 
week or weeke11d? Tues, talk to Eric 4th as came back in

7.Have you b.enrd anything from anybody else about other suspects, bomb making, CUD buying, etc. ?NO
8.What were you wearing ? Did you have a back pack? Wb.ac did it look like and/ orb.ave in it?

Dress, dress shoes
9. How did you leave the cafeteria or the building ? Wbat were the events that IIl.ilde you. leave ?

'Left previous hour, came back during lunch
10.What time did you encer the cafeteria ? Wbere did you come from (prior to the cafeteria)? 11:15, came from upstairs
locker
11. Have them mark wb.er: they were sitting, their route out of the building and whom they were with

(if knOWll) ?

12. How did you exi1 the building ? Where did you go when you got out and what did you see on the
outside of the building'.' through the foreign language hall exit

13. Do you use the Intemet? If so, wllac is your screen aame? Do you have an ICQ (aka: I seek you /
similar to a chat line) account ? No

14 Do you know anybody wi� a "double pierc;:d eyebro}l(" ? .Yes, Brandon Reisbeck. Not there, out to lunch 

15. Did you see orb.car any unusual announcement, prior to tb.e shootings ? Do you know what tbe
''Thougb.t of tb.e day was" over the Rebel News Necwork (RNN) ? This is not a good day to be here

16. Can you provide any additional information about the Trench Coat Mafia? NO

I 7 Ask tb.e parents if the kids b.a ve told them anything else ? Different �

J C-001 • 003411 
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FBI#4-DN-57419 
JEFFCO CASE #99-7625 
CONTROL #2727 

LINDSEY KASTANEK 

5473 S. Holland St. 
Littleton, CO. 80123 
303.979.8592 

05/17/99,11 lO hrs. Lindsey Kastanek was interviewed at her home by Detective S.C. 
Shon #72049 (DPD). 

Lindsey stated that she attended her 4lll period Spanish class that ended at 1110 hrs. She 
walked directly to the cafeteria and sat at a table that she pointed out on the seating chart 
as table KK. She said that she could not recall who was at the table with her but she 
could remember that when she ducked under the table, Shannon Myers was under there 
with her. Lindsey said that she was unaware that something was happening unit she saw 
several students jump up at a table nearby. She first thought that there was going to be a 
fight. Then�. Sanders and a janitor came running by and were telling everyone to get 
under the tables. She said that while under the table. she did not hear any explosions but 
thought that she might have heard what sounded like gunshots. She said that when 
everyone began running from the cafeteria, she followed suit. She exited the cafeteria 
through the main door then she ran up the stairs, past the library then down a hallway 
passing the science rooms and math rooms. She exited the school through the doorway 
on the opposite end of the cafeteria, ran across S. Pierce St. and did not stop until she got 
to Leawoood Park. Lindsey said that she was in the park for approximately 15 minutes 
when a teacher came by and told everyone run from the area. 

Lindsey said that she left her backpack in the cafeteria on the floor near the chair she was 
sitting at. She described her pack as a royal blue "Jansport" that contained misc. school 
books and papers. She said that she does not know either Eric Harris or Dylan Klebold. 
She has never heard of the Trench Coat Mafia and does not know any of the members. 
She did not see any duffel bags in the cafeteria prior to the incident nor did she see 
anyone bringing any duffel bags in. 

Lindsey said that the only rumor she heard was while talking about the incident while 
attending Chatfield HS. She heard students saying that they saw a guy wearing a white 
T-shirt throwing bomb. She did not recall whom the student was who was talking about
it.

JC-001-003413 
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STATEMENT 

Typed transcript of handwritten statement for Tim Kastle taken 4-20-99 

At about 11:25 we heard a gun shot. I remember Mr. Sanders coming through the cafeteria doors yelling 

Get Down Get Down. I heard someone got shot! So immediately went into the cafeteria, then the 

teacher’s lounge. Then with a few others Joyce Jankowski (teacher), Sue Caruthers (teacher), A teacher 

I didn’t know [editor's note: Judy Greco], Sean Nossaman, Nick Foss, and me. About a half hour later 

they boosted me into the ceiling and the rest stayed put. I climbed across the ceiling to the other side. It 

took me about 5 minutes to get across the room. Then from the other side I saw someone point a gun 

at me and I fell through the ceiling and ran to a cop car. As far as I know the suspects are Dylan Klebold, 

Eric Harris, ---------, and I think there might have been 2 others.  

JC-002-003416 



• l •

FEDERAL BUREAU OF INVESrIGATION 

04/27/99 

Timothy Earl KASTLE, DOB: 07/04/81, was contacted at 
his residence, 8973 Brandt Place, Littleton, Colorado on April 
24, 1999 at approximately 4:30 PM. He was advised of the 
personal and professional identities of the writer and Agent 
Jerry Means of the Colorado Bureau of Investigation. KASTLE's 
parents, Earl and Kim KASTLE, were present during the interview. 

KASTLE advised that he is a senior at Columbine High 
School. He advised that on April 20, 1999 he was in the 
cafeteria talking to a friend, Adam SANDS, who was seated by the 
west window of the cafeteria. KASTLE said that he was not 
planning to have lunch in the cafeteria, but just stopped by to 
see friends. 

KASTLE stated that he suddenly heard two loud bangs, 
and then heard a teacher, Mr. SANDERS, shout at everyone to get 
down. KASTLE stated that he first went into the kitchen, and 
then into the teacher's lounge. He overheard someone saying that 
someone had been shot. 

KASTLE went into the bathroom, where he was joined by 
students Nick FOSS and Sean NOSSAMAN, and teachers sue CARUTHERS, 
Joyce JANKOWSKI and a female teacher whom he did not know[editor's 
note: Judy Greco]. 

KASTLE stated that when he went into the faculty lounge, 
he could see two bodies laying outside the window on the west 
side of the cafeteria. One of these subjects appeared to have 
had his face shot. 

They locked the bathroom door, and heard numerous 
noises including loud bangs, screaming and the sound of people 
running. KASTLE stated that the sounds seemed to be coming from 
right outside the door. 

Concerned that someone might come in to get them, they 
began to discuss climbing up in the ceiling to hide or escape. 
KASTLE climbed up into the ceiling, then assisted Joyce JANKOWSKI 
in getting up into the suspended ceiling area. JANKOWSKI moved 
to the west to an area just beyond the bathroom wall, over the 
area of the faculty lounge. JANKOWSKI then fell through the 

04/24/99 • Littleton, Colorado
_ _..._...__ __ _ 
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ceiling, and into the lounge. She then scrambled back into the 
bathroom. 

KASTLE stated that he crawled on top of a metal heating 
duct, and moved toward the kitchen, looking for a place to hide. 
As he did so, he knocked several ceiling tiles off in the area of 
a small bathroom which services the kitchen, and which is 
adjacent to the bathroom they had been hiding in. 

KASTLE then began moving west, following the metal 
ductwork and then moving along a metal pipe held up by some 
wires. As KASTLE reached the area of the west wall, he looked 
back to the area over the bathroom in the kitchen area. As he 
did, he observed a subject in that area, whose head was just 
above the ceiling area. KASTL! said that the subject was 
pointing what he believed was a shotgun at him. He advis~d that 
he based this on the manner in which the subject pointed the gun 
at him. KASTL! stated that it was dark, and he could not see the 
subject well. He described the subject as having shoulder-length 
dark hair. KASTLE stated that he believed that the subject was 
Dylan KLEBOLD. He said he based this on the fact that the 
subject had not shot him, as KASTLE advised he is a friend of 
KLEBOLD's. KASTLE stated that the hair he described did not fit 
KLEBOLD, and nothing about what he observed of the subject led 
him to his conclusion that the subject could be KLEBOLD. 

KASTLE kicked the ceiling tiles down where he was, and 
dropped through the ceiling. He landed in the faculty lounge 
next to the window through which he and others had earlier seen 
the bodies. KASTLE stated that at that time the window was 
intact. He then escaped the building via the door located just 
within the cafeteria area and ran to a marked police unit on the 
west side. He glanced toward the cafeteria area as he ran out, 
and did not see anyone inside. KASTLE stated that approximately 
one or two minutes later he saw Sean NOSSAMAN, Nick FOSS, and two 
of the teachers run out. FOSS later told him that he too had 
gone up into the ceiling area. 

KASTLE recalled that at some point while they were in 
the bathroom area, Nick FOSS said that one of the shooter's was 
wthe kid in the next class that wore glasses - Dylan". KASTLE 
also recalled a conversation with Nate DYKEMAN in which DYKEMAN 
commented that Eric HARRIS and Dylan KLEBOLD were not at school. 
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DYKEMAN told KASTLE that they had to be up to something, as they 
were never gone together in the past. 

KASTLE described himself as being a friend of Dylan 
lCLEBOLD's. He stated that he had talked to him the previous 
evening and were talking about some trades involving their 
fantasy baseball teams. He recalled that KLEBOLD talked about 
working a trade with Adam SANDS for player Roger Clemens. KASTLE 
characterized the conversation as being very normal, as was 
lCLEBOLD's mood and demeanor. 

KASTLE stated that he has known Dylan KLEBOLD for 
approximately three years, through school and their joint 
interest in fantasy baseball. KASTLE stated that he has had 
KLEBOLD in at least one class each semester since his second 
semester at Columbine High School. 

KASTLE advised that there is a group of individuals who 
participate in the fantasy baseball league, and utilize a website 
belonging to Chad LAUGHLIN. KASTLE advised that the Internet 
address for the website is HTTP://members.AOL,com/orgasmo007. 
KASTLE stated that he only recently got an E-mail account, and 
has never received any E-mail on it. He advised that his screen 
name is "saltysquirts99", and his password is "wackit�. 

KASTLE stated that the "team owners� of the fantasy 
baseball teams included himself, Dylan KLEBOLD, Adam SANOS, Chad 
LAUGHLIN, Cliff ANDREWS, Ben HANSON, Dan PALMETER, Jason SANDS, 
Jason FRASIER, Justin PALMENTER, Chris HOWELL, and Dan HALSEY, 

KASTLE stated that he talked to KLEBOLD on a daily 
basis and currently had a class with him in fourth hour. They 
are both involved in video production. KASTLE stated that he has 
heard media accounts about videos that KLEBOLD allegedly made 
which depicted events similar to what occurred at CHS on 
04/20/99. KASTLE stated that he never saw any such video. 

KASTLE stated that he is not a member of the group 
which has come to be known as the "Trenchcoat Mafia�, but bas 
another friend who is named Nate DYKEMAN, KASTLE stated that 
DYKEMAN worked with Eric HARRIS and KLEBOLD at Blackjack Pizza, 
and that DYKEMAN was KLEBOLD's best friend until DYKEMAN became 
involved with Kristi EPLING. 
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KASTLE stated that he had Eric HARRIS in his fifth hour 
class, and also spoke with him almost every morning. KASTLE 
advised that HARRIS kept to himself, and recalled HARRIS being 
upset about not having a prom date. 

KASTLE was asked about KLEBOLD's hobbies and interests. 
He stated that KLEBOLD was into hard-punk music like Marilyn 
MANSON, and the German rock band KMFDM. KLEBOLD was also a Red sax fan 
and a Roger Clemens fan. KASTLE stated that KLEBOLD was a good guy, and 
that what took place was definitely out of 
character for him. 

KASTLE stated that he has never been to KLEBOLD's 
residence. He has never heard him discuss anything about guns, 
bombs, or mentioned things like the Anarchist Cookbook. 

KASTLE recalled Nate DYXEMAN telling him that HARRIS 
and KLEBOLD never made it to their bowling class on the morning 
of the shooting. Chad LAUGHLIN also told him that as he was 
leaving campus and KLEBOLO was arriving, LAUGHLIN "flipped off� 
KLEBOLD in the parking lot. 

KASTLE stated that he was interviewed on 20/20 at his 
residence. He said that while the crew was there, he overheard a 
female crew member saying that --- had brought a duffel 
bag to the school. He did not� female crew member 
was. 
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Denver Police Department 

Metro Gang Task Force 

Date: 05-06-99 
To: The Jefferson County District Attorneys Office 
From: Detective Terry Demmel 78007-Assigned with the Columbine Law Enforcement 
Task Force 

Supplementary Report 

Ref: Interview of Columbine Senior student Timothy Kastle DOB 07-04-81 

On 05-06-99 at 10:00 A.M. Detective Terry Demmel. assigned with the Columbine Law 
Enforcement Task Force, contacted Columbine Senior student Timothy Kastle DOB 07- 
04-81 at his home for the purpose of an interview. Tim's mother Kirn was present and 
stated that Tim had already been interviewed by the FBI but agreed to another interview. 
Timothy reported that on Tues. the 20111 he had 4lll period Newspaper class then went 
outside and talked with his friends Chad Laughlin and Jeffrey Marquardt. Tim reported 
that he couldn't find his friend Andy so he went inside the cafeteria. Tim was talking 
with his friend Adam Sands about baseball when Mr. Sanders came in and told 
everybody to get down.

Tim then ran into the kitchen briefly and then turned around and ran into the teachers 
lounge. Tim looked out of the windows and saw two students laying on the ground that 
were bleeding and appeared to him to have been shot. He could not tell if the students 
were male or female he s tated. Tim stayed in the teachers lounge bathroom 
approximately l ½ hours with friends Nick Foss. Shawn Nossaman and teachers Sue 
Cruthers, Joyce Jankowski and another unknown female teacher [editor note: Judy 
Greco]. 'While in the bathroom Nick Foss boosted Tim up into the ceiling. While Tim 
was crawling up in the ceiling he knocked a ceiling tile loose that fell into what he thinks 
was the kitchen bathroom. He then crawled across some vent pipe material when a party 
stuck their head up through the hole and pointed a gun at him. Tim stated that he is not 
sure who the party was but that he thinks it was Dylan Klebold. Tim stated that he had 
known Dylan for the last 3 years; that both Eric Harris and Dylan Klebold were in his 5111 

hour Psychology class with teacher Tom Johnson and that he talked with them daily and 
considered them good friends; and that Dylan had been to his birthday party last year. 

Tim felt that it was Dylan who sruck his head through the ceiling and pointed the gun at 
him and then eased back down without shooting him. Det. Demmel asked Tim why he 
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thought it was probably Dylan that pointed the gun at him and did not shoot him with 
Tim relating that he had called Dylan Sunday evening the 18th at about 8:00 or 9·00 P.M. 
and that they had discussed a Fantasy League baseball game that they played with 10 
other students. Tim explained that his friend Chad Laughlin played the role of the 
baseball commissioner or owner and that the people who played the game pretended that 
they traded players. He stated that in his conversation with Dylan on the I 8th that Dylan 
had talked about trading someone for Yankee's pitcher Roger Clemens. Tim reported 
that Dylahs attitude and demeanor seemed normal. 

In discussing any drug use that Tim was aware of concerning Eric Harris and Dylan 
Klebold Tim stated that he was aware that Dy!an took some kind of energy pills that he 
bought at the store. 

Tim stated that Nate Dykeman was his best friend and that he had called and talked to 
Nate in Land of Lakes, Florida last night which was May 5th

• Tim stated that Nate had
been very close with both Eric Harris and Dylan but had recently gotten a new girlfriend 
by the name of Kristi Epling who, along with his job at the Firestone store located at 
Pierce and Elmhurst, had kept Nate occupied and busy. In asking what Nate had talked 
about in their phone conversation last night Tim stated that Nate thought that Eric and 
Dylan had probably carried their bombs into the school during a 2 hour block of time that 
they disappeared from the after prom party at the schciol. Tim himself was at the after 
prom parry along with his morher Kim who acted as a chaperone. Tim said that he didn't 
realize that both Eric and Dylan had left from 2:00 to about 4:00 A.M. but that he did tal!<­ 
to Dylan about 4:00 A.M. about boxing with 5 pound gloves in a game that had been set 
up for the students. They decided not to box and then went separate ways. Tim stated 
that Nate had told him that both Eric and Dylan had disappeared from the parry between 
2:00 and 4:00 and that was his theory of when they may have carried materials into the 
school and hid them. 

When Det. Demmel asked Timorhy if Nate Dykeman had any prior knowledge that Eric 
Harris and Dylan Klebold were going to do something Tim replied that Nate had said he 
knew they were going to do something but that he did not know they were going to do 
what they did. 
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Narrative: 

Interview with Matt Katzenmeier 
On 5·3-99,!nv. Reker did conduct an interview with Matt Katzenmeier at his residence with his parents 
present. 

!n that inteNiew Matt did relate that he was in the cafeteria at the vending machines near the west
,:mtrance and that he heard 2 shots and yelling in the parking lot and that Sean Graves had been shot as 
Nell as another person. 

Matt observed� suspect by the west entrance to the library and this suspect was described as 6·3 
w\m long brown hair and a black ski mask and black pants and with an unknown weapon. 

Matt then saw another male described as 5-9 w\m with black trench coat and a black baseball hat 
turned backwards and that this person threw a pipe bomb towards the doors. 

Matt also states that he observed an older light green car.possibly a Buick, driving around the senior 
parking lot and that it contained one person whom he did not know, but that the car "peeled out � of the 
parking lot when the shooting started. 

Matt states that he then went back into the school via the west cafeteria door and went to the 
auditorium where he heard shots and then ran to the entrance by the wieght rooms and than out the 
building to the softball field, and that a Zach Piercy came out the door yelling to run that "they are shooting 
at us". 

Matt states that he did not see the gunman come in the west door of the cafeteria. 

Matt related that he heard shots or explosions in the school at the same time that the 2 suspects 
were outside the school. 

A Nick Goodrich stated to Matt that a person was running down the !anquage arts hallway trying to 
break windows out with a pistol handle and an unknown person stated to Matt that a person was in the main 
hallway at that time with a shotgun and that Matt did not feel it was the original 2 suspects. 

Matt stated that Adam Beard is a friend of.the �ams.and _!$1ieba�hat he feels that Beard knows 
more about the shooting. He also stated that �icheal Bogaqt:Adam B�nd an oriental student known 
as "Kintero"(sp?) [editor's note: Kentaro Kojima] all left school just prior to the slioot1ng and Matt feittfils 
was strange. 

At this time the interview was terminated 

1 
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SUPPLEMENT REKER HOMICIDE 99-7625 9-4-99

SECOND INTERVIEW WITH MATT KATZENMEIER 

On 9-4-99,Inv. Reker did conduct a second interview 
with Katzenmier at his residence with his Grandmother present. 

The purpose of the interview was to obtain a complete 
clothing descr-iption of the suspects that he observed. 

He states that the 1st suspect was of the following 
description 

black boots,black cargo pants, black t-shirt with 
writing,black trench coat,sunglasses,no hat,was short and 
skinny,with light brown hair,white male,with a single barrel 
sawed off shotgun and an undescribed handgun. 

The 2nd suspect was described as fallows: 
black boats,black pants,black trench coat,black stocking cap and 
taller than the first guy,with ear length hair and an unknown 
weapon 

Katzenmeier was shown a photo lineups and he did pick 
out photo #2 which is Eric Harris photo. He did initial above the 
photo. 

He also states that at the time he observed these 2 
persons that he could hear gunshots in the upstairs area of the 
school. 

He was unable to provide any further info and the 
interview was terminated. 
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Denver Police Department  

STATEMENT 

 

Typed transcript of handwritten statement for Michael Kellogg (freshman) 

 

Eating lunch and everyone stood up and was looking out into parking lot. I thought it was a fight and I 

looked out and saw Danny Rohrbough climbing up the hill near library stairs, bleeding from leg wound. I 

saw a female student near Danny running holding her side. I then saw Dylan Klebold in the parking lot 

near cafeteria with a shotgun in his hand. I didn’t see him shoot the gun but I did hear shots. I ducked 

behind cement wall (under windows). Mr. Sanders told us to get down. We all then went up the stairs. 

When I was halfway up I heard shots behind me in the cafeteria. We went down the hall to the first 

math hall and then out of the building.  
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Summary of Statement (cont) 

 

I’m certain the party in the parking lot was Dylan Klebold. I’ve seen him wearing the same hat and coat. 

The hat was a black Boston Red Sox hat on backwards and a black trench coat.  
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TEA..vl FOUR INTERVIEW GliIDELINE 
l\,tINLvlAL QUESTIONS TO BE ASKED 

Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria?     NO 

2 Did you see anyone cm:ying or in the possession of those duffel bags, at a previous time ?     NO 

3. Did you see Eric Harris or Dylan Klebold eicher on Monday of Tuesday? Mat were they doing ? 
What did they say? Were they with anyone else? 
YES- SEE STATEMENT

4. Did you leave anyrbing behind in the c3feteria or anywb.ere else in the school?
Army green Jansport back pack

5.

11-1 

Wjio were y�.q with in the cafeteria
 
1 Where..,!ler!! 

 
you sitting ? Kenny Rupp, Justin Alber, 

Tyrone Garrett, Brian Fuselier, Casey Jackman
"'

6. Did you see or talk to any of the Trench Coat M�a Ir.embers on Monday ? Tuesday ? How about the
prior week or weekend ? NO

.iave you heard anything from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, et.c. ? 

NO 
8. )Vhat were you wearing 1 Did you Ii.ave a back pack 7 �"hat did it look like and/ or have in it ?

Green vest, khaki shorts, tennis shoes

9 How did you leave tbe c:ifeteria or the buildiqg ? What were the events that maQe you leave ?
HA L-L -41VUpstairs, down hall, right to math hall and out

10. v.,'hat ti.me did you enter the cafeteria ? Where did you come from {prior to the cafeteria)?
11:10 am Math Class 

11. Have them mark where they were sitting, their route out of tbe building and who they were with (if
known)? 

12. Can you provide any further infonnalion on th� members of the Trench Coat Mafia?
Only heard they exist,

13. Ask the parents if the kids have told them anything else� Different?

NO 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

 

 

Typed transcript of handwritten statement for Ann- Marie Kelly 

 

I am a sophomore at Columbine High School. I drive myself to school and park in Clement Park. I usually 

arrive about 7:15 am. I go into the school by the main entrance. I have A lunch. I entered the cafeteria 

by the main stairs. Go down the center isle and got my lunch and returned to the table (AAA)  [illegible] 

friends. I was standing by table people started running away from the window towards me. Some said 

get down. I got under the table. A bunch of people ran up the stairs. My friend, Leiha Murphy came over 

and we ran to the bathroom and heard an explosion. We left the bathroom and ran up the back hallway 

to the auditorium. We ran up the stairs to the doors. We ran down the hall and out of the school. Ran by 

the tennis courts and jumped the fence and ran to my car.  
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Summary of Statement (Cont) 

 

I was sitting with Tasha Nygard, Leiha Murphy, Brittany Davies (4490), Jamie Munkeby (4489), Brandi 

Wiseman 4488, and 2 other unknown people. I did not see any unusual back packs or bags.  

I do not know either Harris or Klebold. 

I remember Joseph Stair who graduated last year wore a trench coat a lot. 

 

Pat Neville said he was outside at the time of the attack. He saw 3 guys walk up the hill. 2 had trench 

coats. 1 had a white shirt. The guy with the shirt threw something onto the roof that exploded.  

 

Leiha Murphy said she saw Joe Stair with his trench coat on running outside. 
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**UPDATED APRIL 28, 1999** 

TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

1. Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria? NO

2. Did you see anyone carrying or in the possession of those duffel bags, at a previous time? NO

3. Did you see Eric Harris or Dylan Klebold either Monday or Tuesday? What were they doing? What did 
they say? Were they with anyone else? NO

4. Did you leave anything behind in the cafeteria or anywhere else in the school? NO

5. Who were you with in the cafeteria? Where were you sitting? I was with Leiha and Tasha, and 4 other 
girls at our lunch table. 

6. Did you see or talk to any of the Trench Coat Mafia members on Monday? Tuesday? How about the prior 

week or weekend? NO

7. Have you heard anything from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, etc.? Yes, 
after the fact

8. What were you wearing? Did you have a back pack? What did it look like and/ or have in it? Yes, took it 
with me

9. How did you leave the cafeteria or the building? What were the events that made you leave? Went to 
where the bathrooms are, then to the auditorium. Teachers told us to.

10. What time did you enter the cafeteria? Where did you come from (prior to the cafeteria)?  Entered at 
11:20 about from my locker with my friends

11. Have them mark where they were sitting, their route out of the building and whom they were with 
(if known)?

12. How did you exit the building? Where did you go when you got out and what did you see on the 
outside of the building? Exited by Post grad center, went to park, ran to my car at Clement

13. Do you use the Internet? If SO, what is your screen name? Do you have an ICQ (aka: I seek you/
similar to a chat line) account? NO

14. Do you know anybody with a “double pierced eyebrow”? NO

15. Did you see or hear any unusual announcements prior to the shootings? Do you know what the
“Thought of the Day” was over the Rebel News Network (RNN)? No, someone said it was 
"Don't you wish you weren't here?"

16. Can you provide any further information on the members of the Trench Coat Mafia? 

17. Ask the parents if the kids have told them anything else? Different?              JC-001-003434
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Typed transcript of handwritten statement for Judith Kelly 

 

Statement taken by CSO Deputy Nelson 8628 

4-20 

 

Neither Dylan nor Eric were in class today 4th hour, Creative Writing. Eric never misses class. Several 

weeks ago during a short story writing unit, Dylan wrote the most vicious story I have ever read. It 

concerned a man walking into a town and “blowing away” all the popular kids. I told Dylan the story was 

violent and unacceptable- viscious Indeed I made a copy for his counselor (Brad Butts). I also talked it 

over with his parents. Dylan simply remarked, “It’s just a story.”  

Eric frequently made machine-gun gestures and writes Marine type creative stories. 

Today 4-20 is perhaps a marijuana-related anniversary since Dead Heads and others smoke marijuana 

every day at 4:20. 

Judith M. Kelly 

(303) 989- 2201 

 

Today I was in the cafeteria following class. The janitor and a teacher told the cafeteria crowd to “Get 

Down.” We moved the students through the  
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Cafeteria hearing shots. We moved about 30 into a classroom to barricade them. Since we still heard 
shots, we evacuated the school running to the house next to the school. 

 

Judith Kelly 

5-6-48 

8160 W Baker Ave 

Lakewood, CO 80227 

(303) 989- 2201 
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COLUMBINE EDGH SCHOOL TASK FORCE 

CONlROL NUMBER: 
JCSD CASE NU!\1BER: 
FBI CASE NUMBER: 
GOLDEN POLICE NUMBER: 
REPORT DATE. 
DETECTIVES. 

Background: 

� 
99-7625
l 74A-DN-57419
99-1362
05/27/99
Jon Watson

Greg BARNES was in Creative Writing taught by Ms. KELLY. Just before class dismissed at 
11: 10 AM on 04-20-99. A student (known as a TCM) ran up to front of class and out of the 
room before the bell rang. BARNES was unable to find out who the srudent was. 

Lead: 
Interview Ms. KELLY in Creative Writing class to identify the student that left the class early. 

Disposition: 

SUBJECT: Judy KELLY 
Teacher 
Columbine High School 

Ms. KELLY was interviewed on 05-25-99 at Chatfield High School, about 12:30 hrs. 

KELLY had no infonnation about any student who may have run from the room prior to the bell 
having rung to end 4ill hour. She said that prior to the bell, the students lined up at the door as 
has been their custom in that class, and she said if one of them left before the bell, it was without 
her seeing. 

While interviewing KELLY, I asked if-was in class on April 20, 1999 during 
4lh hour. Her initial reaction was that h� that day, and said that he frequently did 
not attend class, but she was unsure due to the passage of time. 

@ Id KELLY that although two of the students who were in class that day told me that
was not in 4lh hour class, the attendance records support that he was in class; 

ereupon she reversed and said she thoughiaf was there. 

KELLY said that the senior who sat next to-could probably tell us if he was in class 
that day. Her name is Crystal BRAGAZZI. (Lead generated). 

I followed up by re-contacting the source, Greg BARNES (cell phone number 720-951-2180 I
new residence phone 303-984-0343). BARNES told me that the student who left the room early 
that day was Matt RIECKS. BARNES does not recall BROWN being in class during that 
period. 

Prior investigation (Control number 3354) reveals that RIECK$ is a peripheral associate of the 
TCM, and that he left class that day to go to the tech lab to get onto the internet prior to going to 

JC-001� 003439 



COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE 

CONTROL NUMBER: 
JCSD CASE NUMBER: 
FBI CASE NUMBER: 
GOLDEN POLICE NUMBER: 
REPCRT DATE: 
DETECTIVES: 

,m 
99-7625 
I74A-DN-574I9 
99-1362 
05127/99 
Jon Watson 

lunch. He was just leaving the tech lab when the shooting started. and fled the building. 
RIECKS is best friend. 

2 
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05/04/99 

Judith Kelly, 8160 West Baker Avenue, Lakewood, 
ca:orado 80227, telephone number: (303)989-2201. was advised of 
the identity of the interviewing agent and sergeant and the 
nature of the inte:::view. 

Information was received that Columbine High School 
counselor, Brad Butts and teacher, Judith Kelly were reportedly 
concerned about a creative writing paper Dylan Klebold wrote 
which detailed a planned shooting involving the Trenchcoat Mafia. 

Kelly was advised that the above information was 
received and she voluntarily provided the following information: 

Kelly stated that she is an English teacher at 
Columbine High School and Dylan K:ebold was her student for a 
creative writing class. She advised that Klebold wrote a story 
for class as part of an assignment given to the students. Kelly 
reported that it was well written but very disturbing. She 
sta~ed that she made a copy for the school counselor, Brad Butts 
and believes she returr.ed it to K:ebold after she graded it. She 
is not sure if she kept a copy which would be at the school. 
Kelly thought Klebold may have ty-ped it on the school computer 
located i~ the Tech Lab. The teac~er for the Tech Lab is Rich 
Long and the Lab Assistant is Peggy Dodd. 

Kelly stated that the paper did not mention the 
Trenchcoat Mafia but remembers that it was about a man arriving 
in a town with guns who kills the ~opular type kids. The end of 
the story portrays this man or implys that this man is a God like 
fig,..:.::::-e. Kelly seated it was very well written, "literary and 
ghastlyn. She believes it was written in late February orvearly 
March of 1999. Kelly discussed tte paper with Klebold stating 
its cruel and disturbing. She advised that Klebold replied that 
its just a story. She advised hi~ she found it offensive. Kelly 
also stated she spoke to Klebold's parents at length about him 
hand~~g in a disturbing story. Ke~ly stated that they did not 
seem wor!."ied and made a conunen: abc'J.t trying to understand kids 
today. Kelly advised that her classroom is LA-8 {Language and 
Arts). 

05/04/99 Lakewood, Colorado 

174A-DN-S7419 
SA Elaine X. Lipka, FBI 
Sgt. Thomas Conroy, CSP 

OS/04/99 

JC-001-003441 
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174A-CN-SJ~dSth Kelly 05/04/99 

Following the interview, Kelly paged SA Lipka to add 
that she was not sure if Klebold actually wrote the paper or if 
he plagiarized it. 

Subsequently, on 05/04/99, SA Lipka and Sgt. Conroy 
proceeded to Colwnbine High School crime scene a..~d located LA-8 
classroom. In the classroom, SA Lipka located the paper 
described ove in addition to papers written by Eric Harris, 

and ---- Upon return to the Command Post, 
Lipka provided~, in an evidence bag, to Lead 

Investigator, Kate Battan, on 05/04/99. 

Reference Control Nwnber DN 1066. 

2 
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..;ONTINUATION 
�• ,:''LEM!:N"T 
\,. OM=<:� n� \,.- ,,cpM �Q 

Ci11Srnic�non 
X 

R"" !a.,si ficacion 

X 

HOMICIDE 

I ;�;� �i.�Y ;,,.cp.lrtl:ngUtr1ccr-

LOCK 
i,;um , a.me= un ipnaJ ,._;;rvr 

TOWNSEND 
Offmse SWws: Op,cn 

X E,;� optionally C\eaffll 
Cle=a by Arrest Unfounded 

I, I amnd NJmc ! OescriJ)'I ion I Ser.:11 No No 

..._,154 l'\C,..On 'ilo 

99-7625
i,;;,u: iriu .n.q.rvrt 

5/5/99 
Ri:commei,d Case: Rev,ew 

Clonn 
V�lu� I V:iJue I V:ilLle 

Siolm Ri:c ovm,;! Damagw 

WITNESS: 
Kenney, Lara, DOB: 10-20-82 
6073 South Lamar Drive 
Littleton, CO 80123 
Ph: 303-795-6520 

CONTROL NUMBER: 2700 

INVESTIGATlON: 
On 05-05-99, I met with Lara Kenney at her residence, reference the Columbine shooting. I explained to 
Lara that! was there to talk to her regarding the shooting and where she was during that time. I then 
showed Lara a diagram of the cafeteria and asked her to circle where she was sitting the day of the 
shooting. Lara circled table �NN" and placed an �x· where she was seated. I asked Lara if she could tell me 
what happened that day. Lara said she was coming from the Language Arts hallway and entered the 
cafeteria to do her homework. Lara said while she was sitting there, the cafeteria became very quiet and 
she heard someone te!I everyone to get under the tables. Lara said she then heard Mr. Sanders yell at 
everyone to get under the tables and stay there. Lara said they stayed under the tables for a short time and 
then Mr. Sanders told everyone to run upstairs. Lara said she did run upstairs past the science and math 
rooms and left the building through a door at the end of the hallway. She then ran to Leawood Parle I 
asked Lara if she heard any shots or explosions. She said that while in the cafeteria she believes she heard 
three shots and when leaving the building, she heard six more shots. I asked if she heard any explosions 
and she said not that she recalls, that she was just running and trying to get out of the school. asked.Lara if 
she had seen any of the shooters and she said, "no". I asked Lara if she remembers seeing two large duffel 
bags in the cafeteria and she said "no". I asked her if she remembers seeing anyone carrying or in 
possession of two large duffel bags and she again said. �no�. I asked Lara if she remembers seeing Eric or 
Dy!an on Monday or Tuesday and she said "no," she didn't know who they were. I asked Lara if she had left 
anything behind in the cafeteria. She said she left her blue Jan Sport backpack. I asked Lara if she had 
seen or talked to any of the Trench Coat Mafia members on Monday or Tuesday and she said no, she did 
not. I asked if she had heard anything about any other suspects making bombs or buying 

n

guns and she said "no . I asked what she was wearing that day and she said jeans, a b!ue tank top with a 
blue shirt tied around her waist. I asked Lara if she had any further information. She said she remembers 
hearing from someone (she does not know who), that there was a-nether shooter in the school, who was 
wearing a white shirt, but she doesn't know who said that, and that's all that she's heard. I asked Lara if 
there was anything else that she can remember and she said no. J gave Lara a business card and asked 
her to call me with any further infonnation and she said she would. At this time the interview with Lara was 
concluded. 

DISPOSITION: Open. 
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C!"'NTINUA TION I �"l•ifflOY "'!'0"'111 Ofn= 

SL :'PLE:.1,ENT X JCSO LOCK 
.:...-Jic�.t'lirlli..4,e"K�f'C'L'4o � o::um i :ame W'MIJNI ""1-""1 

TOWNSEND 
CJ.iss,fic:az,on X HOMICIDE Offc,x SW1B.: Opc:n X E.w�l:icrwly Clcam! 
R�lassilica.lion CJe=dbyA=st Un� 

'7 I Srand :-.wi� I �ption l Serial No No 

WITNESS: 
Kettlewell, Jamie, DOB: 03/29/84 
6983 West Hinsdale Drive 
Littleton, CO 80123 
Ph: 303-932·0537 

CONTROL NUMBER: 2701 

� .-..... .....,n .�,o. 

99-7625
----i:::Jila j r'HS �i 

5/5/99 

Ro:ommend Case: Rt:v;ew 

Closure 

Valu,i 

I
Val� I VaJue 

Stolm Reeo� .red Damaged 

!NVEST1GAT1ON:
On 05/05/99, I met with Jamie Kettlewell at her residence, reference the Columbine shooting. I explained 
that I was there to talk to her about the shooting and to find out where she was during the shooting. At this 
time I brought out a sketch of the cafeteria and asked her to show me where she was seated. Jamie 
pointed to an area by the service line and said she was standing there waiting to pay for her meal. I asked 
Jamie if she had a backpack on at that ttme and she said no, she'd left everything over next to the wall by 
table "K". I asked Jamie what time she was in the cafeteria and she said approximately 11 :20. I asked her 
to tell me what had happened that day. She said while she was standing in the service line, a male known 
as Chris (LNU) [editor's note: Chris Markham], ran into the cafeteria and told e\leryone to "get down� there 
was a "kid with a gun�. Jamie said that she got down under a table and stayed for approximately 5 minutes. 
Jamie said she then got up fro1, , the floor and observed students running up the stairs. Jamie said she ran 
towards the bathroom area and heard approximate!y 5 or 10 students yelling to get out to the auditorium. 
Jamie safd she went lnto the auditorium with numerous other students and while in there she remembered 
hearing, what she believed to be, the shooters pounding on the doors trying to get into the auditorium. 
Jamie said the shooters never entered the auditorium, that they finally gave up trying to get in. Jamie says 
she remembers a janitor coming into the auditorium telling everyone to run for the commons area, into the 
business hallway, and leave the school. Jamie said that she did run through the commons area and exited 
the school. I asked Jamie if she remembers hearing any shooting and she said she believes she heard 
shooting from the student senior lot. Jamie said that she heard from someone (she doesn't remember who), 
that Eric was standing at the top of the stairway by the cafeteria, shooting into the cafeteria. Jamie says she 
remembers running through the commons area to leave the school and it was full of smoke like something 
was on fire. I asked if she heard any explosions and she said that she did remember hearing an explosion 
while she was running to the auditorium. I asked Jamie what happened when she was outside. She said 
she went toward the Clement Park area and met up with Tiffany Burk, who picked her and other students up 
in her car and left the area. Jamie said that she believed this to be "strange" that Tiffany Burk was at school 
at that time, because she was not there during school in the morning hours. I asked if she knew nffany Burk 
and she said she had met Tiffany before, but Tiffany was being a "spokesman� for the girl who bought guns 
for Eric and Oytan, and that's the only reason she really knows of her at this time. I asked Jamie if she 
remembers seeing Enc or Dylan that day and she said, no, she did not. I asked if she had seen who the 
shooters were that day and she said, no, she had not. I asked her if she remembered seeing t-No large 
duffel bags in the cafeteria and she said no. I asked if she saw anyone carrying or in possession oft-No 
large duffel bags and she, c:1gain said, no.
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CONTINUATION 
Sl,l'PLEMENT X 

o--necuqt..JM 

C!usific:aticn 

Rec: lassific:ation 

No. Bl'Vld Name 

X HOMICIDE 
TOWNSEND 

Serial No. 

515/99 

Va.11111 Va.Jue Va.Jue 

Stolen ll.s:o,,lftd Dama� 

I asked if she left anything in the cafeteria and she said she left a brown Arizona backpack with her school 
books. I asked her if she had seen or talked to any of the Trench Coat Mafia members on Monday or 
Tuesday, and she said, �no

ft

. I asked her if she had heard anything reference any other suspects, bomb 
makers or gun buyers and she said she heard rumors that there were possibly 6 to 8 shooters and that 
there were suspects on the roof shooting, but that's all she'd heard. I asked Jamie what she was wearing 
that day and she said jeans and a white shirt. I asked if she could give any further information on the 
Trench Coat Mafia, and she said, no. I asked if she'd been in the cafeteria eariier that day and she said, no, 
she had not been. Jamie said that she does remember someone (can't remember who), told her that they 
obseived a white male, very tall and thin,in the cafeteria with a German swastika on his arm. She said she 
may have just overheard someone talking about him. I asked Jamie if there was any other information she 
could provide to help with this investigation. She said she could not remember anything, but that she will 
call me if she remembers. At this time 1 gave her my business card. At this time the interview with Jamie 
was concluded. 

OISPOSITlON: Open. 

Unit upervisor nillals and 111 

-
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JEPFEllSON COTJNTY DISTRICT ATTORNEY'S OPPICE 

SuPPLiMBNTAL REPORT 

COLUMBINE HIGH SCHOOL 

Date: 5/6/99 

CONTROL NUMBER: 2847 

Docket Number: 

FBI# 174A-DN-57419 

Investigator: Vondenk:amp 

On 5/6/99 I interviewed 15 year old CHS student Carder Kingsbury at 

his home in Littleton, Co. 

interview. 

Carder's mother was present for this 

carder stated he was in the CHS cafeteria for nA" lunch around 

11:20am on 4/20/99. He had walked to the cafeteria from Mr Allison's 

wood class, near the administration area of the school. He walked 

alone and arrived at the cafeteria around 11:20am. He meet up with 

Travis Jones and Adam Hinchey near rebel corner. They sat at a table 

next to the student entrance south of the cafeteria. I showed Carder 

a drawing of the cafeteria which depicted all the tables. He said 

there are 2-3 tables directly across from the rebel corner store near 

the student entrance, which were not noted on the drawing. He placed 

an X and circled it, as to where he was seated with his friends. He 

recalled another table in this area, with a few CHS students sitting 

at it. Carder did not know their names. 

He recalled that around 11:30am everybody in the cafeteria laid down, 

then stood up and began to run towards the steps that go upstairs. 

Carder stated he did not hear any gunshots, but knew that something 

was wrong. He recalled getting on the floor for a couple seconds, 

then he immediately ran out the student entrance doors and turned 

directly towards the junior parking lot. He and Adam 

Hinchey continued running and turned right on Pierce street. He 

looked back one time as he turned on Pierce street, but only saw 

students running behind him. He also recalled seeing a police car 

driving down Pierce 

l 
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towards the school. carder stated he did not see any gunman, or any 

suspicious people wearing trenchcoats inside or outside the building. 

He believed the group he was with, was some of the first people out 

of the building. 

Carder stated he did not see any large duffle bags anywhere in the 

school as he walked towards the cafeteria. He did not see any large 

duffle bags in the cafeteria on 4/20/99, or the previous day. He had 

no more information on the shootings or on the TCM. 

Carder left behind a black jansport backpack with books and notebooks 

in it. He could not recall what he was wearing that day. 

Investigator Date 

2 JC-001-003452 
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CONTROL NUMBER 2702 

FBI CASE NUMBER 4-DN-574 I 9 JEFFERSON COUNTY S.0. NUMBER 99-7625 

REPORTING AGENT: 
UNDAR. HOLLOWAY 
CBI 
690 KIPLING 
DENYER, COLORADO 80215 
(303) 239-4218

WITNESS: 
MICHAEL EDWARD KISH 
DOB 07/08/83 
ADDRESS: 7539 WEST FROST DRIVE 

LITILETON, CO 

PHONE (303) 933-1579 

MOTHER - DEBRA KISH (303) 298-2251 
FATHER- MICHAEL KISH 

WHEN INTERVIEWED: 
MAY 6, 1999 2120 HOURS (9:2? p.m.) 

WHERE INTERVIEWED: 
RESIDENCE= 7539 WEST FROST DRIVE, Lm'lEfON, CO 

ACTION TAKEN: 

On May 15, 1999 the Reponi.ng Agent Linda R. HOLLOWAY interViewed student Micbael Edward KISH 
at his residence in Littleton. He was asked to .elate wb.at be did on April 20, 1999. He staced that he was 
picked up at his home by Mark RADTKE at 7:05 a.m. an arrived at the school between 7:15 and 7:20 a.m. 

He went to the library where be played the game "blackjack" with Mark RADTKE, David SMITH, Kevin 
HANEY, Greg BARNES and Joel GOULD He then went to his fust tr0ugh fourth period classes as 
usual. 

He went to tbe lunchroom at 11:13 a.m. and sat at table WW next to the northwest door. During illllch he 
sat with Jeremy ML'l.LEN, Made: RADTKE, Tanya WORLOCK. Sean NASHM"AN (sp) [editor's note: 
NOSSAMAN] a11d possible Matt WILSON (he was not sure if Wll.SON was there or not). He was 
talking and reading a magazine when he heard gunshots outside the cafeteria. He looked outsider.he 
window and saw a student shot (perhaps Sean GRAVES). He stepped about 6 inches outside of the door, 
intending to help the shol student when be beard a !oud e:itplosion. He got up against tbe iaside cafeteria 
wall mm to the door. He beard other gunshots and ran into the kitchen area and then into the barluoom 
adjacent to the kitchen. He observed several other students slarti.ng to run up the nain as he ran into the 
kitchen. 

Once inside the small bathroom, be and the other students turned off the ligb1 and put their feet against 
the locked door. Otber students in restr0om at that time were: Jeremy MULLEN, Bret KOSTALNICK 
(sp.), Dustin (unknown last name)[editor's note: GORTON], Fletcher (unknown last name)[editor's note: 
WOOLSEY] and another male and female who he couldn'! identify. 

They sat in the bathroom for about 2 hours. After they have been in there for aboul ½ hour, a lire slarted 
in the kitcben and the sprinlclers started going off. He could teU that there were i::ids in the adjacent room. 
When they felt all was clear, they ran out of the bathroom and back through the ki.tcben and out the 

JC-001 · 003455 



cafeteria door (northwest door) and to where the police were waiting. He was interviewed by CBI Agent 
Larry Brown once he was outside of the school 

He does not remember seeing anything suspicious like large duffel bags or anyone carrying anything like 
the large duffel bag inside the cafeteria while he was there. He also swed that he knows by sight the tv.o 
shooters (KLEBOLD and HARRIS) however, he does not remember seeing them anywhere in tbe school 
that day. 

When askm what he left behind that day, he stated that he left a purple Xerox brand expandable file under 
table WW, on the floor. He was wearing a gray corduroy shom, a white tee shirt with Sianley Cup 
Champs written OD the front and a Bronco ornnge baseball cap. He did Dot have a backpack that day. 

He had beard from student Joel GOULD that when he was running from the school, be saw three kids hop 
in a jeep by the front entrance, near the teacher's parli:ing !ot. 

When asked about his knowledge of the lntcmel. be swed that be uses the Inu:rnet at school and at friend's 
homes. His screen name is "BLADE"' or "CASH". He has notICQ number. He does not know anyone 
with a double pierced eyebrow. 

When asked ifhe remembered seeing or hearing the Thought of the Day, he recalled that he may have been
'"TODAY IS NOT A GOOD DAY TO BE HERE-4-20." 

The only other comment he had was that he felt that the '1ocks" pick on other people at the school. He did 
not remember anything else of significance. 

d� r>-4�. 
Agent Linda R. HOUO"w~s 
CBI 
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FD-302 (Rtv IQ-6-95) 

- l •

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date of transcrtptton _ .... 4
.,_

/ .. 2 ..... 9
.,_

/
-=-
9

-=-
9 __ _

On 4/27/99, Jamie Klement, DOB 9/25/83, 7590 West 
Caley Drive, Littleton, Colorado 80123, was advised of the 
identity of the interviewing Agent, and the nature and purpose of 
the interview. She was interviewed in the presence of her Mother 
and Father, James Klement, DOB 6/3/43, an Sandra Klement, DOB 
12/19/47. She provided the following information. 

On 4/20/99, Jamie Klement went to school at normal 
time, approximately 7:00 a.m. She went to all of her classes to 
include her science class which ended approximately 11:10 a.m. She 
then walked with her friend, Lindsay Greer to Lindsay's math class. 
Jamie then met her other friend Kim Anderson, and they both 
walked to the cafeteria for lunch. They were sitting at table zz. 
Other students sitti�g at the table included: 

1. Lori Reynolds
2. Elizabeth Nolan
3. Lauren Maestas
4. Kristin Cardwell
5. Kim Andersen

Jamie went to the lunch line to purchase some food, and 
was on the line with Kristin Cardwel1 talking and waiting. They 
noticed that a boy possibly named Mark Opfer ran into the west 
door of the cafeteria, but didn't say anything. He ran past the 
janitor, and then was lost in the crowd. Students were standing 
up and looking out the windows on the west side. Jamie then saw 
someone fall next to the window outside. A second person then 
fell, and a pop which may have been a gun shot was heard. An 
object flew past the window, and two more shots or pops were 
heard. Bo Berry [editor's note: Michael "Bo" Baribeau], and Tyrone 
LNU [editor's note: Garrett] ran out the doors towards the parking 
lot, where smoke was observed. Chris Markham and a janitor then 
ran in the cafeteria and began warning everyone to get down, 
because there was someone with a gun. At about the same time, Mr. 
Sanders also ran in and warned everyone to get down. More shots 
were heard, and Kristin and Jamie crawled next to the area of the 
elevators near the kitchen. Jamie heard metal pinging over top 
of their heads. Mr. Andres Jr. then came in and told the 
students to get inside the auditorium. Andres wanted the 
students to stay in the auditorium. A large group of students 
disregarded this request and ran down the hallway on the 

lnvesugauon on 4 / 2 7 / 9 9 M Littleton, Colorado 

Date dictated 4 / 2 9 / 9 9 
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west side near the gym and exited the building. They then ran 
out across Pierce, and then back to Clement Park. A few minutes 
later, some more students ran to the park from the school, and 
said "run, they are coming". They ran farther into the park, and 
then Jamie, Kristin, and Christine Bell went to Bell's house. 

_ Jamie didn't know Klebold, and only knew Harris from 
seeing him around school. She had said hello ta Harris in the 
hallway, but that was the extent of it. She did not observe 
Klebold or Harris on either Monday or Tuesday. She really didn't 
know who was in the Trench Coat Mafia (TCM}, but was warned the 
previous year in middle school to stay away from the TCM in 
Columbine High School. Jamie had seen TCM types around school, 
but did not know any of them. 

Jamie Klement did remember something that caught her 
attention during the student morning news broadcast. The thought 
for the day stated something to the effect of �You'll wish that 
you weren't here today. 

JC.001 • 003460
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<!"1NTINU A TION □ 
Rcportin; A,emy Reporting Officer Cas. Rcpon No 

SuPPLEMENT y 
JCSO PETERSON 99-7625-CC

Cann11;1:ing c- Rq,c,n No. Victim N-Oripl&I Repan Dm This R.epon 

05-24-99 
... 

;cmton X First Degree Murder oim.s111111:o.- l( Eiocai,,ioaally Cl- C Rcconuncml. Ci151!: lu•iew Cl 

R..:lwifi..iion □ Cl-by- Cl Unf"""""' C Closw,, 

J !ro' I Quan1iiy r Brand Nune l Oesaripiioft 

WITNESSES: 

BRANDY NICOLE KLINGBEIL, DOB/04-04-84 

3194 South Dudley Street 

Lakewood, Colorado 80227 

(303) 948-6774

Student: Columbine High School 

DOUG KLINGBEIL, DOB/12-02-62 

Same as above 

Bus: Poser Denver Fanns 

(303) 76 l-2314

VALERIE KLINGBEIL, D08/05-25-63 

Same as above 

Bus: R-1 School District/Bus Driver 

Unknown phone number 

INVESTIGATION: 

I S.,,al No ¥i:l� /- Valuo f v.1 .. 
Recowred Oama!lfd 

On 05-24-99, at about 1030 houn. I responded to 9147 West Cross Drive, Building 10, #102, to attempt to contact wimess 

Brandy Klingbeil. Upon anival at that location, I was advised that witness Brandy Klingbeil and her family no longer resided 

at that location. I went to the manager's office for this complex and was told the Klingbeil family had recently moved to 3194 

South Dudley Street. I responded to 3194 South Dudley Street to contact and interview Brandy Klingbeil. who was a student 

at Columbine High School. This interview was in reference to the shooting that occurred on 4-20•99 at Colwnbine High School. 

At approximately l 100 hours on 5-24-99, I contacted Brandy Klingbeil, who told me that neither her father, wimess Doug 

Officer S ignatura Uni1 Number Supervisor Initials and Daic 

'5� 
Olllfll 

/wigncdTo 
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t:01\'TINUA TION 0 
Rcponin11 A ger,cy Rc;,oning Officer Case Re;,on No 

SUPPLEMENT y JCSO PETERSON 99.7625-CC 

Connecting Case Rcpon No. V iccim Name Original Rt;,orl Date This Rt;,or1 

05-24--99

c.a11on )[ Fint fntree Murder Offi:nsr StmlO: Open )[ Exc'fl'io,wly Owed 0 Recommend Cose: Review C 

Reciaa>•fi�on 0 Cleared by ,,,,.... 0 Unfounded a Closure 0 

rir. I Q..,,,;iy I a,..,,. Nomo I Dffc:ri prton l Sori•I No ��\� I Val., / 
R�oi,,� 

Vaiue 
Darnq,,, 

Klingbeil, or mother, witness Valerie Klingbeil. were currently at home. Brandy Klingbeil said she would not be able to contact 

them, but said they would allow me to interview her about this incident without them being present. 

Brandy Klingbeil said on 4--20-99, at about I ISO hours (she be!ievetl, but was not certain of the time) she went into the cafeteria 

at Columbine High School and was carrying her backpack (which she described as a blue Jansport with her name on ii). She 

said she selected a cafoteria table to sit at. On the diagram of the Columbine High School cafeteria, Brandy identified table "S" 

as the one she selected. Brandy said she sat at this table facing in a north easterly direction towards the stairway that leads 10 the 

second level of Columbine High Schoo!. Brandy said she was with Amber Rosetta, Man Bruce, Man Hi!!, and Ben 
Schumann.

She also identified where these srudents were sining at the table on the diagram. 

Brandy Klingbeil said that Ben Schumann went to the Rebel Comer at the cafeteria. and when he returned to the table he said 

either he saw someone who had been shot or he saw someone get shot. Brandy Klingbeil said at this time a janitor told the 

srudents in the cafeteria to get down on the floor and underneath the tables. Brandy said the srudents at her table got under the 

tables and remained there for approximately one minute. Brandy said she heard other people screaming so she got up and ran 

up the stairway to the second level of Columbine High School with other srudents. When she got to the top of the stairs Brandy 

said she heard three shots that sounded to her like they were coming from the cafeteria downstairs. She said when she got to the 

top of the stairs she tumed to the right. but did not go past the library. instead made a fast left rum and went down a hall wa) . then 

exited the school through the doors by the math classrooms. She said when she had turned right at the top of the stairs and then 

turned left quickly she did not notice anything unusual or hear an)thing unusual that she could recall in the area of the library. 

Brandy said once she exited the school. she ran across South Pierce Street and into Leawood Park. She said she was running 

with several other srudcnts and when one of these students said they were going to run to one of their houses in the Leawood 

area, Brandy said she asked if she could go along with them, even though she did not know who these students were. She said she 

was told she could go with them. 

Brandy Klingbeil said on 4-.'.!0-99 she was wearing blue jean shorts and a Columbine High Schoo I wann up jacket for soccer. 

This jacket is blue with red and white stripes on the sleeves and has a Rebel insignia on the back of it. 

Oflku Si1111a0.1re Unit Number Super; is.or lnitials 1111d Date Assigned To 

VlCTl�I SERVICES OTHER 
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CONTINUATION □ 
Roportin1 Agency Ro;,cnin1 Officer Case Report "o 

SUPPLEMENT - JCSO PETERSON 99-7625-CC 
Comiecnng Case Rcpon. No Vicum Name O,,B,inal Repon DaieThisRe;,on 

05-24-99 
I-

=~ ' Fint Degree Murder Offe1111 s.....,,: Open ' EJ<copnonaHy Cleared □ Recommend Case: Review □ 

ll«J.,,,flc:mon □ Cl--,;i b)' .vr.st □ UnfoWldtd □ Closun, □ 

'=I · I :-lo Quanlll)I 8rut<I Name j DescnpUon I Serial No 
v,1,,. 
S<01,n I Value I V>luc 

Rocoserod Olmagod 

I showed Brandy Klingbeil photographs of the duffle bags and the propane tank that were later recovered in the cafeteria. She 

said she did not recall seeing either of these items prior to or during the incident She also said she does not know of anybody 

who may be manufacturing explosive devices and/or possess fireanns. She said she will contact me if she hears of anything like 

this in the future. 

Brandy Klingbeil said she does not know Dylan Klebold or Eric Harris. She said she did not know any of the "Trench Coat 

Mafia" srudents or their names. Brandy said she knew of the ·'Trench Coat Mafia" and had seen them walking up the sidewalk 

at Columbine High School while she was at soccer practice. She believes she saw three of them walking together She said she 

did not see anyone harassing the "Trench Coat Mafia" students. nor did she see the '"Trench Coat Mafia·· students harassing an~ 

other people. 

Brandy Klingbeil said she did no! know anybody with a double pierced eyebrow. She said she is aware that the Columbine High 

School Rebel News Network (RNN} has a thought of the da~ after the announcements in the mornings, however, she said she 

does not pay attention to them. She did not know what the thought of the day was on 4-20-99. 

Brandy Klingbeil said she has been doing fine dealing with this incident since it occurred on 4-20-99, however.! left business 

cards for her and her parents and told her to contact me if any of them wanted to talk to a JCSO Victim Advocate in the furure. 

[ advised her I would make the necessary arrangements for them. 

DISPOSITION; Case is open, pending further investigation. 

Officer S1gna1un, Unit Number Super"'1s« ln1U~I$ and Dale Assjgned To 

l'<HSTIG~TOR 'ICTIMSUVKES JC-001-003465 
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Ftle 174A-DN-57419 April 30, 1999 
Inv Thomas Wilson, DJ1TF 

Lacy Koch, Dob: 05/02/83, 8210 West Calhoun Drive, Littleton, Colorado, was 
interviewed regarding her presence in the cafeteria during the shooting. 

Koch was in the serving line getting lunch. She sat her tray down on a table. A 
little kid ran by her, yelling that there was a guy with a gun. She stared no one took him serious. 
Mr. Sanders and Mr. Kritzer then entered the cafeteria and yelled for everyone to get under 
tables. Koch then heard 6 or 7 pops from outside. She thought they sounded different than 
gunshots, but not explosions. She then heard louder shots in the cafeteria. She ran to the 
stairway which leads upstairs to the library and auditorium. She ran up the stairs, turned to the 
left, and ran to the East exit of the school. She then joined other students and teachers at 
Leawood park on the East side of Pierce Street 

During her time in the park she overheard rumors that th.ere had been a bomb 
threat earlier in the morning. She said a group of teachers were in the park, near an ambulance. 
At one point she thought Mr. Moore, a black teacher, was being shot at from somewhere. She 
said Mr. Moore appeared to be moving around co dodge fire. 

Koch did not see the suspects and could not provide any information on them. 
She only saw people falling down outside the cafeteria and stated she tripped on several people 
who were falling while running from the school. 

Re: DN 2385 
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CONTINUATION □ 
Rq,otlm;A;mc:y Reportina Officer 

. SUPPLEMENT .. JCSO 
Connecting Case Repon No 

r "";12704 -
l,-,fo:auon ' Fint Degree Murder 

Recl..,,ifica<100 0 

"~ I I 'sQ Qua,,rny Brmd N1me 1--

ADDITIONAL WITNESS: 

KOCH, LACY J., DOB/05-02-83, W/F 

82 !O West Calhoun Drive 

Littleton, CO 80123 

(303) 973-7880 

Bus: Student: Columbine H.S./Sophomore 

ERZEN 
Victirq Name On;inal Repon 

Of!l!notS-,Opert ' 
Cl-O)"Amst 0 

RICE. BARBAR.A. J.. 008/02-03·53, W/F (Lacy's aunt) 

16668 Y Street 

Omaha, NE 6813 5 

'4-03) 896-1247 

Bus: Same as above 

(PARENT AL INFORMATION) 

KOCH, MARYANN, DOB/12-14-49, W/F 

8210 West Calhoun Drive 

Littleton, CO 80123 

(303) 973-7880 

Bus: None 

INVESTJGATION: 

E-.,ttonally Closted 

Unfour><!o6 

J Serial No 

Cz.seReJ)<XINo 

99-1625-Q 
Dile This Rq,on 

05-05-99 
0 Recommend Case: Re•i~w 0 

0 Clo,iun, 0 

r~~ I v.1... I v,1.,, 
Rea>s<re<I D""'•ij<d 

On May 4, 1999, between the hours of I 048 and 1142, I had an opportunity to speak with Lacy in reference to the incident that 

occurred at Columbine High School on April 20, 1999. Also present dwing the interview was Lacy's aunt, Barbara Rice. 

':.acy explained that she arrived at Columbine High School on April 20, 1999, at about 0715 hours, attending her nonna\ly 

Unil Number Supervisor !ni1ials and Date Assignee! To 

VICTIM SERVICU JC-001- 003470 --~ 

.... 1 

,, l 
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CONTINUATION □ 
Reporting Agen,;y Reponin g Offl�or C.ue Report No 

SUPPLEMENT y 
JCSO ERZEN 99-7625-Q

COMeeting Case Repon No Vie1im N,nt Original Repon Date Thu; Ropon 

,.. .. 'i#'.2704 05-05-99

L. £;Cll•on X Finr Degne Murder Ofli:nsoS.,., 0.,... X E,c,:ep!i-ily CJ- □ Re.:ommcnd CaMc Review □ 

Roclus1fiw,on □ Clandb�Ams< □ 

1isw I 0uan1,ty I 8"'14 N...,. l Desc:ri pcion 

Llnfo,,... □

I Sffiaj No 
Viii.It 
Stolen 

Closure ,:J 

l R Value- t Vith.it 
eeov-.:rtd Dilmllt(I 

scheduled classes, Lacy siated that fourth hour she has a math class taught by Mr. Bundy. After she was released from her founh 

hour class at 1110 hours, she proceeded down imo the cafeteria for lunch, arriving around 1113 hours. Lacy stated that she did 
not observe anything out of the ordinary while she was walking to the cafeteria area. Lacy was provided a map of the cateteria 

area and asked if she could tell me which table she was seated at. Lacy stated she was seated at table T with her friends, Kristen 

Schoenhoff and Jennie Smith. Lacy stated after placing her green backpack on a chair at the table she proceeded to the rest 

rooms, which are located near the kitchen area or near the lower enuy doors into the auditorium. After leaving the rest room. 

Lacy proceeded to the food service line. where she got her lunch. As Lacy turned and walked towards the condiment table, which 

is near the food service line. she stated that she recalled that an unidentified student. who she believes was a freshman, came 

running from the vending machines, which are near the northwest door of the cafeteria. and the student was yelling, ''Oh my God. 

get down, there's somebody outside with a gun.'' Again. Laj:y stated that she did not know who this individual ""as. She recalls 

that shortly after this person entered into the school she remembers seeing Mr. Sanders and Mr. Kritzer come out of the fa.cult; 
1ounge and they were also telling students to get under their table. 

Lacy explained that ske crouched down and that ske remembers seeing her best friend. Sarah Anderson� Tina Chave£and 

Samantha Roman 'also crouched under the table, at which time she heard anywhere from six to seven gunshots, or as she 

described they sounded like firecrackers popping outside. and she could see people outside running in all different directions. 

As this occurred the students who were near the west side of the cafeteria started moving east and continued up the stairs to the 

main level in the school. Lacy advised that she followed the other students, heading out of the cafeteria, and remembers that once 

she reached the top of the stairs she remembers hearing gunshots and they were coming from the cafeteria area. Lacy explained 

there was a large group of students that had fallen in the hall.just to the east of the staircase, and that she had to maneuver around 

them. She continued east down the math/science hallway to the southeast exit of the school, where she ran from the school and 

went to Leawood Park. From Leawood Park, Lacy stated that she went to Josh Brinkley's house, but they were unable to get into 

his residence because he had forgotten his keys in the school, at which time they contacted one of Josh's neighbors and were 

allowed to stay for a brief period of time. 

Lacy was asked while she was in the cafeteria area if she observed two large duffle bags or spans bags, one being blue in color. 

Uid the other being reddish/orange color. t explained to her that they were in the central core area of the cafeteria. Lacy could 

Uni1 Number Supervisor Initials and Dale AuipedTo 

JC-001-003471 

Page l 

of � 

ASAF) mil JCSD/1�7� 



CONTINUATION □ 
Ropor11n1 A gene)' Roponin, Officer C asc Ropon "o 

Sl 1'PLEMENT V 
JCSO ERZEN 'J9..762S-Q 

C oni,ec1in1 C ... Re;,on No. V i,;tim N&mc On l"'f,l Rcpofl 0-. This Ropot1 

J''-1#2704 0!-05-99 

icwon X Fint Dqrtt Murd•r otr ..... s ...... , °""" X Excep,u111a11y Ci- IJ R=mmcndCasr: R..,;� IJ 

Ri:it:jw.1fian,o,r, a Cl_...,-...,,_ 0 IJntoundod 0 Cl<><urc 0 

'If' I . o Ouar,ol)' I 8Nnd :,..,,.. I Oe,cno,ion I Serial ..... ¥�: I R \i aiue f ValtN"'°" ..... °""� 

not provide any information about the bags, telling me that she did not see them. Lacy was asked if she observed any gunmen 
while in Columbine High School or if she observed any gwunen after- she had exited. She stated she did not. 

Lacy was asked if there had been any n.irnors of something that was going to occur on April 20th. She stated that she knew April 

20th was National weed or marijuana day, and she also explained that on the morning of April 20th she remembers hearing about 

a bomb threat. 

Lacy was asked if she members of the Trench Coat Mafia. specifically Eric Harris or Dylan Klebold or any of their associates. 

She stated she didn't personally know any of them. and that she didn't know any of the associates, but she did mention tha­
as apparently on a hit list that Eric Hams and Dylan Klebold had. Lacy was asked to describe her dress 

on the day of the incident in question. She stated that she was wearing a long sleeve, green Gap shirt. Underneath that shirt was 
, white tank top. black pants. and black sandals. Lacy described her backpack as being green in color and the brand name was 

"Nike." 

A the completion of my interview l had Lacy diagram where she was seated within the cafeteria area and her movement through 

the cafeteria. A copy of that map is provided with this supplemental report. 

ADDITIONAL INFORMATION: 

FBI Case #J94A-DN-57419/DN #.2704. 

DISPOSITION: Case open, pending funher investigation 

Unit APipecl To 
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KOSTALNICK, BRETT 

JC-001·003474 



Denver Police Department 

STATEMENT 

Typed transcript of handwritten statement for Brett Kostalnick       4-20-99 

At “A” lunch hour, 11:30 am, I don’t know what came first a shot or explosion. We ducked down under 

the tables. I peered out through the windows into the parking lot and saw an explosion + some rising 

into the air. I saw kids all running up the stairs. We stayed under the table. Then we moved into the 

kitchen and hid in closets. I hid in the bathroom  with others. Me + Dustin decided to peer out. I went 

out first and made my way where I could see into the cafeteria. I looked into the cafeteria and saw 

something burning on the ground- saw a flame. I went back to the door + met Dustin there. I looked out 

into the cafeteria + saw him dressed in black, appeared to be a male, + carrying a bomb, a black object in 

his arms. We darted back into the bathroom, waiting there. Dustin + I decided to leave. I looked out and 

saw it was clear. Dustin led all the people out.  

JC-001-003475 



Summary of Statement (cont) 

 

I stayed behind by myself making sure that group made it out. I then decided to make contact with the 

other rooms knocking on the doors. No doors opened. I went back into the bathroom + decided to climb 

into the ceiling. I lifted a panel leading to the teacher’s lounge and then told them that they could get 

out + they did. I then proceeded to climb through the panels into the next room. In the next room were 

some teachers, cooks, and students. I spoke with them and stayed there with them. I then heard some 

more pops + I then stayed there + went into the teacher’s lounge + made out through a door. It was 

clear so I went out. At that point I was escorted + confronted by law officers + took me in patrol car to 

safety. 
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Denver Police Department 

STATEMENT  

Typed transcript of statement for Brett Kostalnick       4-27-99 

Eating lunch in cafeteria when I heard and saw students running towards west windows and I thought 

there was a fight outside. Teacher ran in and yelled at everyone to get under table. Got under table and 

heard and saw explosion in parking lot (west). Everyone started running up the stairs and I heard 

{illegible} more shots near the top of the stairs. Dustin and I went into the kitchen along with several 

other students. We heard numerous more shots but couldn’t tell where they were coming from. Came 

out of kitchen to serving area and noticed a small fire just in front of serving area. I noticed a person on 

landing of stairs dressed in dark clothes holding something large + black that looked like a fuse burning 

on it. We returned to the kitchen. Several of the students in kitchen then left through 

JC- 001-003477 



Summary of Statement (Cont) 

 

The west door. I crawled into ceiling in kitchen bathroom and went to teacher’s conference room. I 

stayed in ceiling estimated 30 minutes then dropped down on refrigerator (conf room) and left by the 

west door. I used conf room bathroom prior to leaving. I was taken off in a squad car. I saw a white male 

student lying on the ground near the stairs going up to the library (outside). 
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TEAMFOURIN'l'ERVlEW GUIDELlNE-:Ji,:U' 11,, J,i,. tJC} ·? :,_'.(
MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED Oo 1-J rYLo L Ao. 1 ) J 

Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria ? NO 

2. Did you see anyone carrying or'in tb.e possession of those duffel bags, at a previous time ?  NO

3. Did you see Eric Harris or Dylan Klebold either on Monday of Tuesday ? What were they doing ?
What did they ;ay? 13/ere they witb. anp'O�e.else-7   Doesn't know either

I 

4. Did you leave anything behind f-tbe cafeteria or anywhere else in�e school? ... ,,
' 

S.

Back pack Cafeteria Table QQ Bass guitar in band room  
  · , 

Who were you with in the cafeteria? Where were you sitting?  Richie Green, Austin Mears, Greg Garcia, 
Paul Andrews, Dustin Gorton, Shawn Roberts, Kristen Doherty [editor's note: was actually Kristin 
Garramone]

6. Did you see or talk to any of tlJie Trench Coat Mafia members on Monday? Tuesday ? How about the
prior week or weekend ? NO

1:ave you heard an�g from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, etc. ? NO 

8. �at were you wearing? Did you have a back pack? What did ic lo�like and/ or have in jt? n
Gray+ blk bandana, red blue +white plaid shirt, blue jeans

9.

10.

How did you leave the cafeteria or building? What were the events that made you leave? West cafeteria door after dropping from ceiling in teacher's conf room

What time did you enter the cafeteria? Where did you come from prior to entering?
11:10 am  From Choir

11. Have them mark where they were sitting. their route out of the building and who they were with (if
known)? Table Q, west side

12, Can you provide any funber information on the members of the Trench Coat Mafia ? 
No

13. Ask the parents if the kids have told them anything else? Different?

No 
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KRITZER, ERIC 

JC--001 • 003481 



Denver Police Department 

STATEMENT 

 

Typed transcript of handwritten statement for Eric Kritzer 

 

Detective Polak interviewed Mr. Kritzer at his home. The following is the notes of the interview. 

 

I taught my 4th period class. I walked to the cafeteria to get lunch. The lunch area for the teachers is just 

outside the teachers lounge. I got my lunch and began walking through the middle of the lunch room to 

go back to my office to eat. About half way through the room, I heard what sounded like shots. I thought 

it was a prank. I looked out the west windows and saw people down on the hill. It became real tense 

quickly. I got down. The sounds continued. A boy came in with blood on his hands, he was not injured. 

The janitor was telling people to keep down. It was decided that the threat was outside. The students 

were told to get out. Most ran upstairs. He began to go upstairs when he saw two girls outside- going 

toward the shooting. He went to the south windows and motioned for  
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Summary of Statement (cont) 

 

Them to get down. He poked his head out the door and told them to go east. He was by the stairs when 

explosions started at the bottom of the steps. Possibly thrown from upstairs. He had noticed that there 

was a thud and then a couple second delay, and then an explosion. As a result he chose run and dive 

when one landed by him. He was hit in the calf by something but not injured. He ran to the kitchen and 

hid on the floor. Eventually they locked themselves into a closet with teachers and students. There were 

14 in the closet. The janitors were in the cooler. They did hear foot steps and knocking on the door but 

the stayed in there until the SWAT let them out. 

 

Eric Harris is a student in his 3 period class. He sits in the back corner. Rebecca Hines, a gothic, sits with 

him and Brooks Brown sits in front of him. He believes Harris was in class on Monday, but not Tuesday. 

He gave a test on Tuesday. If his test paper is not on the desk, then Harris was not there. He also could 

not recall if he marked him absent. Autumn Hettinger told him that she saw Eric Harris in the parking lot. 

His trench coat was covering something. She may have told him he missed the Tuesday test.  
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1= Kritzer got food                                                                      #4 =Jumped out of the way of a bomb that was thrown from upstairs
2= Walking toward stairs when shots fired
3= Warned some girls outside to go back east



**UPDATED APRIL 28, 1999** 

TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE 

MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

1. Did you ever see the two large duffel bags in the cafeteria? No- I was in the kitchen on the floor and saw nothing like 
that. I also walked through the cafeteria but saw nothing that large or out of the area. 

2. Did you see anyone carrying or in the possession of those duffel bags, at a previous time? No

3. Did you see Eric Harris or Dylan Klebold either Monday or Tuesday? What were they doing? What did they say? Were 

they with anyone else? Eric is in my Philosophy class. He was in class on Monday, but I don't think he was there on 

Tuesday. We had a test and the papers are on my desk. 

4. Did you leave anything behind in the cafeteria or anywhere else in the school? Yes, my office contained my briefcase and 
my papers, which would show if Harris was in class. 

5. Who were you with in the cafeteria? Where were you sitting? Myself- I wasn't sitting

6. Did you see or talk to any of the Trench Coat Mafia members on Monday? Tuesday? How about the prior week or 

weekend? Yes, probably Eric Harris in class. Brooks Brown was in class, too. 

7. Have you heard anything from anybody else about other suspects, bomb making, gun buying, etc.? No

8. What were you wearing? Did you have a back pack? What did it look like and/ or have in it? A short-sleeve button down 

plaid shirt and black pants.

9. How did you leave the cafeteria or the building? What were the events that made you leave? Eventually through the 

kitchen. Myself and 13 students were locked in a closet 'til SWAT released us. 

10. What time did you enter the cafeteria? Where did you come from (prior to the cafeteria)? About 11:10- 11:15 am  3 hr 
class Philosophy

11. Have them mark where they were sitting, their route out of the building, and who they were with, if known?

12. Can you provide any further information on the members of the Trench Coat Mafia? Eric sits in class with Rebecca HInes 
and Brooks Brown

13. Ask the parents if the kids have told them anything else? Different?



Date: 04-29-99

Denver Police Department

Metro Gang Task Force

To: The Jefferson County District Attorney Office
From: Detective Terry Demmel 78007- Assigned With The Columbine Law
Enforcement Task Force

Supplementary Report

Ref: Interview with Columbine Teacher Eric Kritzer by phone at [303J 948-2450

On 04-29-99 at 2:20 PM. Denver Police Detective Terry Demmel, assigned with the
Columbine Law Enforcement Task Force. interviewed Columbine High School teacher
Eric Kritzer by phone. Det. Demmel asked Eric if he had Eric Harris in his 3'd hour
Philosophy Class to which Mr. Kritzer answered" yes; he did·•. When asked if Harris
was in class that day, Tuesday the 20th Mr. Kritzer stated tqat he didn't believe so but• 

that he could possibly have been. Det. Demmel told i\iir. Kritzer that student Vennessa 
Grimes had been interviewed and reponed that both Eric Harris and�d 
been in class with her that day and had discussed Chinese Philosopy�did not 
think that-.,.as in class that day either. He stated that the class did not 
have any� day but instead had a written test on Chinese Philosophy. Nfr. 
Kritzer added that the one sure way to tell if the boys had been in class that day was to 
check the folder of test papers that was in the room.

In asking Mr. Kritzer if Eric Harris had made any statements or given any indication of behavior out of
the nonn he answered that Harris was a good student and that he would have to check his grade book to
see where Harris stood as far as his grade was concerned.

Mr. Harris advised to get in touch with his 3 rd hour class student assistant, Rebecca Hines; that she may
be able to give some additional information on Eric Harris.

On 04-30-99 Det. Demmel spoke with Jefferson County Sheriffs Office Columbine High School Scene
Commander Chris Andres advising him of the infonnation. A short time later Jefferson Co. Sheriffs
Commander Andres called Det. Demmel back with the infonnation that they had gone to Mr. Kritzers
Jrd hour Philosophy room and found the folder of test papers. He stated that both Vannessa Grimes and

�ad taken the written test but that there was no test paper for Eric Harris.
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KWERNELAND, ELIZABETH 

JC-001-003487 



Denver Police Department 

STATEMENT 

 

 

Typed transcript for handwritten statement of Betsy Kwerneland 

 

Q: Did you ever see two large duffel bags in the cafeteria? 

A: No, and I didn’t see anyone carrying these types of bags 

 

Q: Did you see Eric Harris or Dylan Klebold on Monday or Tuesday? 

A: I didn’t see them all year long. 

 

Q: Did you leave anything behind in the cafeteria? 

A: Yes, my backpack pack and my purse. My backpack was black with a dancing bear on it, with a Hawaii 
patch on it, my purse was black leather, Carlo Desanti brand name. 

 

Q: Who were you with in the cafeteria and who were sitting with? 

A: I was sitting with Jocelyn 9th unknown last name [editor’s note: Jocelyn Provo], Jenny 9th unknown last 
name [editor’s note: Jenny Ribble], Lauren Tocci, Chris Masias, Jared Jensen. 

 

Q: Did you remember other people sitting around you? 

A: Not that I can remember 
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Summary of Statement (cont) 

 

Q: What made you leave the cafeteria? 

A: Because everyone else was running and screaming “They’ve got a gun” I didn’t hear any gun shots. 

 

Q: Which way did you leave the cafeteria? 

A: Up the stairs 

 

Q: Did your friends leave the same way? 

A: They ran upstairs with me but they left through the Math hall and I ran into one of the science rooms. 
Mr. Sanders was in the room that I was in. 

 

Q: Did you see Mr. Sanders get shot? 

A: No, he had already been shot. 

 

Q: What happened in the science room? 

A: I ran in and I was standing by a white board and Mr. Sanders came in and he collapsed next to me. 
Mrs. Miller had us block the doors and we all helped Mr. Sanders. 

 

Q: Have you heard anyone talking about making bombs or buying guns? 

A: No. 

 

Q: What were you wearing? 

A: Red Tommy Hilfiger shirt, blk pants 
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Summary of Statement (cont) 

 

Q: What time did you enter the cafeteria? 

A: At approx.. 11:15 am and I came from Spanish class on the 1st floor. 

 

Q: Do you use the Internet? 

A: No 

 

Q: Do you know anyone with a double-pierced eyebrow? 

A: No 

 

Q: Did you see or hear any unusual announcements prior to the shooting? 

A: No 

 

Q: Do you know what the Thought of the Day was over the Rebel News Network? 

A: No 

 

Q: Can you provide any information on the Trench Coat Mafia? 

A: No 
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Summary of Statement (cont.) \ " \ -
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\ 
I have read the fore roing statement and the facts contained mere,, are ttue to the best of my knowledge and belief. I 
do not maintain tha it contains all of the facts or details of the incidem, but only 'those facts about which I have been 
asked. 

__ / __ / __ 
o.. O AM 

□ PM 
time St1r1enw1t: Completed 
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LAB, D 
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ASSIGNED TO: 
Agent Larry A. Brown, Colorado BUieau of Investigation, 690 Kipling St. Suite 4000, Denver, CO, 
802125, phone (303) 239-4211 

DATE/TIME of INTERVIEW: 1nitial interView, April 20, 1999, between 12:30 p.m. and 2 p.m. 
Follow up incerview, April 27, 1999, 5:00 p.m. 

PLACE of INTERVIEW· 1nitial interview, near Columbine High School on Caley CT., Little1on, Co 
Follow up inrervi.ew, te!epborric to his ~idence 

DISPOSmON: INTERVIEW TiiE FOLLOWING: 
Da.rriel LAB. DOB: 01-26-83, 8183 W. Plymouth PL, Littleton, CO, 80128, phone (303) 97S-9423 

LAB stated he was in seated in the middle of the commons when he hearo shots fired from outside. LAB 
said be ran into an office !oc:lled in the kitchen. Approximately 18 people were biding in the office (llJ(i 

were rescued by SWAT 1eam members approximately two hours later. LAB said be did not notice any 
strange backpacks in the co=ons area. L'\B also staled be did not see the suspected. shooters. 

/''-~--­,/ LARRY.~ BROWN 
Agent 
Colorado Bureau of Investigation 
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Denver Police Department 

STATEMENT 

 

 

Typed transcript of handwritten statement for Daniel Lab 

 

The first thing I knew a teacher came in and told all of us to get down. I got under the table. I heard an 

explosion or gunshot outside. I started crawling towards the stairs when I heard 2 or 3 shots. Unknown if 

shots were upstairs or in cafeteria. I stood up and ran into kitchen office where we called the police. We 

then barricaded the door and waited 1 hr 45 min until SWAT team got us out. I heard several shots from 

library upstairs and from cafeteria. I also heard explosions from cafeteria and upstairs- unknown how 

many. 
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TEAM FOUl! INTERVIEW GUIDELINE 
MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED 

Jid you ever see tbe two large duffel bags in the cafeteria? 

S-M ;;,1Jt�;;�1, 
0 f) Mo '-- t< ! __;-_s 0

1NO 

2. Did you see myone currying or in the possession of those duffel bags. at a previous time ?

No

3. Did you see Eric Harris or Dyl_an K!ebold either on �onday ofTuesday? Vlhac were they doing?
Vo/hat did they say? Were d:ley with anyoac else?  No- know them by sight only

4. Did you I�anything behind in the cafeteria or anywhere else in the school?  Black backpack left in the kitchen

5. V1lo were you th in the cafeteria ?
J 

Where w you sitting? Richie Green, Kyle Bramlett, Tonya Worlock

6. Did you see or talk to any of the Tre,,ch Coat Mafia members on Yionday ? Tuesday ? How about the
prior week or weekend ? t.. \NO

["-J J 

7. Have you heard anything from aoybody e!se about other suspects, bomb making, gun buying, etc.?NO

8. What were you wearing? Did you have a backpack? What did it look like and/ or have in it? Blue jeans,
Notre Dame hat, gray shirt

9. How did you leave the cafeteria or the building? What were the events that made you leave? SWAT team
rescue from kitchen

10. What time did you enter the cafeteria? Where did you come from prior (to the cafeteria)? 11:15 am
Math hall

11. Have them mark where they were sitting, their route out oftbe building and who they were with (if
known)?

12. Can you provide any further informncion on the members of che Trench Coat \1afia? NO

13. Ask the parents if the kids have told them anything else ? Different ?  NO
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Narrative: 

Interview with Michael Langhenry 
7200 S. Webster st. 
978-1395

- - -

Olfeme Slallll: Open 

QeuedbyAimt 

6.14-99 
E� lly (."Jared � use: Review 

Uafouaded Clc:,s,n 

I Serial No. 

Vlllue 

l�I�SIOlm 

Langhenry states that he was sitting at the bench in the bottom of the stairs in the commons 
area md that he saw no unusual persons or items in the cafeteria area. 

He states that he saw an e�osion outside and then he ran into the audiroium and then heard an 
�xplosion in the gym hallway and then ran into Leawood Park. 

Langhemy did not see any shooters and was unable to provide any further information and the 
nterview was concluded. 

Unit �ervisor I ni1lals and c ate F'aga_l_ 

°'---
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